

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (လွန်)
 ချာ-ပကောံတိုက်တဲလပ်



ဝင်ချင်ကွာန်မန်



မိုထိုင်ချင်ကြာတြံ

နိဒါန်း



ဝင်ချင်ကွာန်မန်ဝံ ယောအဲဘဝခမိ ဂေတ်လန်တို့ရးချင်မန်
 ဗက်လုတ်ဂြိုက်ကွဲမံင် အဓိပ္ပါယ်ချင်ကွာန်မန်ကို ပျိုင်ခါသွာံရ။ ဗက်လုတ်
 သွာန်အကြာကျ်ဇော် အကြာညးဇော်ဂွံကွာန်ဂမိုင်တဲ ဝိတ်ညးလံဒးကို
 ညးလံထွေးကိုအဲတဲ အဲချူဂိုင်သမ္ဘိလဝ်ရ။ သွက်ကောန်ဂကူမန်တံဝံဒ်
 ဗဟုသုတ-ဝံတီအဓိပ္ပါယ်ချင်ကွာန်မန်တဲ ပွဲသက္ကရာဇ်ချင် ၁၃၆၉ သွာံကို
 တက်တြးပွဲတ်လဝ်ရ။ ဝင်ချင်ကွာန်မန်ဟိုက် ချင်မန်သွေးဂွံနွံမံင်(၉၆)ချင်ကို
 လှုဟ်ချင်ဂွံဒ်ကွာန်၊ ကွာန်ဂွံဒ်ချင်ရ၊ ကွာန်မန်သွေးဂွံနွံတံဂြိုင်ဂွင်ကေံရ၊
 ချူလုတ်လဝ်ဟံအိုတ်ပုဟ်ကို အဲဂံင်ဒင်ဝန်ရ။ ဟိုတ်ကိုရ-တုပညာမန်တအံ
 လေဝ်ဆိုဒွဲဗွေတ်ယောင်ယာနွံမွဲး ပျိုင်ထွေးကိုညိ။

တဲဟွန်-ချင်ကွာန်ဇော့ ဟံမွဲပွဲလိက်ဏံမွဲး ချူပလံင်ဗစိုပ်နင်ညိကို
 အာတ်မိက်ဏာရ။ လိက်ကွပ်ဝင်ချင်မန်ဏံ ဝံစိုပ်အာဂတမုက်ကောန်
 ဂကူမန်တံမာန်ကို ဂိုတ်ဂစာန်ကျင်တင်ဝါတ်ဂါတ်နာနာသော်ရ၊ လိက်ဏာအံ
 ငှုဟ်ကွင်မံင်ညိကို ကောန်ဂကူမန်တံကျိဟ်တီကေတ်ညိကို နကိုဂလာန်
 နိဒါန်ဏံလံထွေးဏာရအံ။ ။



နမော ပုဒ္ဒါယ သိဒ္ဓံ။



။◆ ဝင်ချင်ကွန်မန်ဝံ ဝိတ်သွာန်ဂျက်ဂွဲဝံ နကိုညာဏ်၊ ဝီရိယဟေင် အတိုင်သွပ်ဝံ ပျှန်ထွေးချွဲတြးဏာရ။

အမြေင် - မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဝံ သွဟိုတ်ကိုတုံလေမြေင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “အမြေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံဂူ (ကော့ကူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် နွံမံင်ထွံရ။ ပွဲထွံဂ် ညးကော့န်တိုလဝ်ကံဂူဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကံဂူ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဖိုင်စိင် (ဖေါင်စိန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံထံနွံမံင်ကွာန်ကရေင်ရ။ ဂါတ်ဂျပါန်နွံမံင်တု ကွာန်ဂါတ်ကော်မံင်ရ။ ဗွဲကြိဏံ ဂကူမန်တံ ပြိုင်စိုပ်ကျင်ဋ္ဌာန်ဂ်တုကရေင်တံ ပြိုင်အိုတ်ရ။ ဗွဲကံကွာန်ဂ် ချိုင်ဍုင်နွံမံင်ရ။ ပွဲချိုင်ဍုင်ဂ် ကော့န်စိင်ဍုတ်တံပွဲ နွံမံင်တု ဋ္ဌာန်ဂ် “ ချိုင်စိင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ချိုင်စိင်ဂ် မြိပတ်အာတု ဖိုင်စိင်-ဖံင်စိင်-ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပြင်သုဲ (ကာန်နီ) မွန်/ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ပြင်စီဗ္ဗေတ်သုဲမံင်ဂ် ဋ္ဌာန်ဂ် “ ပြင်သုဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကုန်မြောင် (မရမ်းကုန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒှ်မံင်ကုန်လဒေါင်စီကံမွဲရ။ ပွဲကံကုန်ဂ် တုံမြောင်နွံမံင်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ်ကုန်မြောင် ကော်တ်ရ။ ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒှ်ဒွဲသိုင်ကျာန်ယျေတ်(ကျန်စစ်သား)
ဒဲလဝ်ပုန်အောပ်မံင်ဒွဲဂ်ရ ကုန်မြောင်ဂ် နွံမံင်ပလိုတ် ဝါကျိကဝ်ရ။

တံင်ပြင် (သောင်ပြင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံသွဟိုတ်ကိုဍုင်ကီုဒီကပိုက်မံင် ဒွဲဒိုရံဂ်ရ ဒိုရံဂ်ဒိုတံ
ကီုပြင်ကီုတဲ “ တံပြင် ” ကော်တ် “ တံပြင် ” ဂ်ဗြိပတ်အာတဲ “ တံင်ပြင် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

တင်သောင်ကလး။

ရဲကွာန်တံင်ပြင်တံဂ် ရဲပြင်ကျင်နူကွာန်ကောန်ဒုန်ရ။ ဒိုရံဂ် သွဟိုတ်
ကိုသိုင်ကွာန်ဂ်ကြံကြလောန်ဂ်ရ ဒိုဂ်ညးကိုလဝ်ယု “ ဒိုရံ ” ရောင်။ လိုဂ်
ချူမံင် “ တံင်ပရင်-တံင်ပါရင် ” ဝေင်ပါညိ။ “ တံင်ပြင် ” ဗိုဏံပွဲလိက်
တြေတြဟ်ချူလဝ်ရ။

သံလှော် (သံလှယ်) ကရင်ပြည်နယ်

ညးပွန်ကွာန်တံကော်ကသေံဂံညးညွဲတဲ ဟိုတိုန်ပိုလှာဲအသံစိုအ်ဂး
သံဏံတဲ အာပွန်ကွာန်ရ။ ပွန်ကွာန်တဲ “ သံလှာဲ ” ဂးတ်ရ။ သံလှာဲဂ်
ဗြိပတ်အာတဲ “ သံလှော် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခယျး (ခရား) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဝေင်ခယျလဝ်ညးညွဲတဲ ခယျဂးတ်အိုတ်ရ။ ခယျဂ်ဗြိပတ်
အာတဲ “ ခယျး ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

အနောင် (အနင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ပွဲကျင်စောဝ်ဂ် ဂစေံအနောင်နွံမံင်တဲ ကာလပွန်ကွာန်ဂ်
“ အနောင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇြပ်ဗု (သံဖြူဇရပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိဝံ ကွာတေကွာန်ဇျောတ်ဇျောတ်မွဲရ၊ သွဟိုတ်ကိုကောန်ကွာန် တံသိုင်လပ်ဇြပ်မွဲမ ကိုလပ်သောတ်တု ရံင်နူသော့ပုဗတ်မံင်တု ဇြပ်ဗုကော် တရ။ ဗွဲကြိဏံ နှိအာချင်တု ချင်ဇြပ်ဗု ကော်တရ။

ကံဇျောတ် (ကော့ဒွတ်) မွန်ပြည်နယ်။

ဒုတေသနိဝံ ဒှိမံင်တံဇျောတ်တံမွဲရ။ ကာလဒှိအာကွာန်ဂှ် “ ကံဇျောတ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

တိုဂူ (တော်ကူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိဝံ ဒှိဒုတေတိုစကံဂူရ။ ကာလဒှိအာကွာန်တု ကွာန်တိုဂူကော်တ အိုတ်ရ။

ကွာန်လှာ (ကွမ်လှာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိဝံ လဒေါင်ကွာန်ဂှ် ဒှိမံင်လှာနွံမံင်မွဲဇော်တု ကာလဒှိကွာန်တု “ ကွာန်လှာ ” ကော်တရ။

ကလံ(ကလော့) ရေးမြို့နယ် မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိဝံ “ ဒှိမုအ်တံထပ် ” ညးသွးလပ်အာဒိကိုပ်ကွာရ။ ဒှိမုအ်တံ ထပ်ဂှ် ဝိပတ်အာတု “ ဒှိမင်မုအ် ” ညးသွးပုန်ရ။ ဒှိမင်မုအ်ဂှ် ဝိပတ်အာတု “ ဒှိမံပလံ ” ကော်တရ။ “ ဒှိမံပလံ ” ဂှ်ဝိပတ်အာတု “ ဒှိမင်ကလံ ” ဂးတပုန်ရ။ “ ဒှိမင်ကလံ ” ဂှ်ဝိပတ်အာတု “ ဒှိကလံ ” ကော်တအိုတ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုဒှိကလံဂှ်ရ ကွာန်ဂှ်ကွာန်ကလံ-ကော်တရ။

ဒိုယောန် (ဒေးယွန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိဝံ မှိုဟ်ဂဗျိုင် တိုန်ဒိုဂှ် ဒေးယောန်တိုန်အာရ။ ဟိုတ်နူအုပ်ခြံ၊ ဇလနွံမံင်တု ဒေးယောန်တိုန်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ ဒိုယောန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဒိုဟနာတ် (ဒေါနတောင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုနွံမံင်ရ၊ ပွဲဒိုဂ် တံ့ဟနာတ်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ပင်ထာတ်
ရ။ “ ဒိုဟနာတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုပင် (ဒေါပုံ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုဒွဲသေဟ်ဂုင်တံ ဇူဒိုမံင်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုထောံလဝ်
ပင်သွ ပွဲစိုဂ်ရ ရဲဂုင်တံဟိုတိုန် - ဟေ --- ထောံပင်ရ၊ ထောံပင်ဂ်ညိ၊
ဟိုတ်နူဟို “ ထောံပင် ” ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ထောံပင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ၊
“ ထောံပင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ဒိုပင် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ဒိုလာန် (ဒေါလန်း) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုနွံမံင်ရ၊ ပွဲဒိုဂ် တံ့ဇြိလာန် နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဒိုဇြိလာန်
” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဒိုဇြိလာန်ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ ဒိုလာန် ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

ချင်သေ့ (ဒိုဇေတ်) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတံ့သေ့ နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် ဗဒိုချင်တဲ
“ ချင်သေ့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ချင်တို့ (ဒိုတမ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဗဒိုလဝ်ချင်တိုဂ်ရ “ ချင်တို့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ချင်ဝါန် (ဒိုဝန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်တံ့ဝါန်ဂ်ရ ကာလဗဒိုချင်တဲ “ ချင်
ဝါန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ချင်အဲ (ဒိုက်ဦး) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုဒိုင်ကြိုင်ကွာနွံမံင်တဲ ခော်ဆု, တူးဆုဂမ္တိုင် ပြဟ်ဒတံ
စိုပွဲချင်တဲ အဲတိုန်, ပသတိုန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ချင်အဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒင်ရာပ် (ဒေါင်းရပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် အုပ်အရာပ်နွံမံင်တဲ မိုဟ်တံအာကျင်တတ်အာဋ္ဌာန်ဂ် ဒးဒင်အရာပ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဒင်အရာပ် ” ကော်တအိုတ်ရ။ “ဒင်အရာပ်” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ဒင်ရာပ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

နပ်ပန် (နဂါးပန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲဋ္ဌာန် နပ်ပန်မံင်လပ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ နပ်ပန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

နဲသွိုင် (နဲသမိန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် သွိုင်မန်ကိုသွဲဒါတံ စလပ်ချင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “နဲသွိုင်” ကော်တရ။ ဗွဲကြဲ “ နဲသွိုင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ နဲသွိုင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဇိုင်ကျက် (ဇင်းကျိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူစုက်မံင်ကိုကျက်ဂြင်နာဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဇိုင်ကျက် ” ကော်တအိုတ်ရ။

နော်မုက် (နီးမုတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်သေ့ဟ်ဂှင်တံရ။ ဒွဲသေ့ဟ်ဂ် ဒ်မံင်မုက်မိုဟ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ နော်မုက် ” ကော်တအိုတ်ရ။

နော်မလ (နှင်းပုလဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်သေ့ဟ်ဂှင်ကိုရ။ ပွဲသေ့ဟ်ဂ် တံသတ်မလဂမ္တိုင် နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ နော်မလ ” ကော်တအိုတ်ရ။

နော်ခရေင် (နှစ်ကရင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေပွဲသေ့ဟ်ဂ် ဂကူကရေင်တံ မံင်ဒိုင်ဒွဲဂ်ရ

ဗွဲကြဲ မန်တံအာမံင်ဒုဲဒဲးကိုတုဲ ကရေင်တံပါဒ်အာထောံနူဒုဲဒဲးရ။ သွဟိုတ်
နူကိုဂကူကရေင်တံ မံင်လပ်ပွဲသေ့ဟိုတ်ရ ဌာန်ဂ် “ နေဟ်ကရေင် ”
ကော်တံအိုတ်ရ။ ဗွဲကြဲ “ နေဟ်ကရေင် ” ဂ်မြိပတ်အာတုဲ “ နေဟ်
ခရေင် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ပလိုတ်ကွာန်နေဟ်ခရေင်ဂ် တံနွံဗွဲရ၊ ပွဲတံဂ် တံ့ကြေင်
နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကံကြေင် ” ကော်တံရ။

သေ့ဟ်ဗွပ် (နီးပဒေါ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဒဲးဌာန်ဂ် ဒှ်မံင်သေ့ဟ်ဂျိုင်ကိုရ။ ပွဲသေ့ဟ်ဂ် တုမ်ဗွပ်နွံမံင်ဂ်ရ
“ သေ့ဟ်ဗွပ် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

နာင်သျှင် (နိုင်လျံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဒဲးဌာန်ဂ် တံ့အနာင်ဂမ္တိုင်ဂျိုင်တံကွေံရ၊ ပွဲကိုတံ့အနာင်ဂမ္တိုင်
တံ့အနာင်မွဲတံ့ဂ် သျှင်ကွေံကွေံရ။ ရံင်ကျိုင်နူသေ့တဲ ဆိုညာတ်မံင်
တံ့အနာင်သျှင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ အနာင်သျှင် ” ကော်တံရ။ ဗွဲကြဲ အနာင်
သျှင်ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ နာင်သျှင် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဗု (ပဝ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဒဲးဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတံ့ဆုဗုဂ်ဂ်မံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဗု ” ကော်
တံရ။ ဗွဲကြဲ “ ဗု ” ဂ်မြိပတ်အာတုဲ “ ဗု ” ကော်တံအိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ပလိုတ်ကွာန်ပုဂ် ကျ်စာင်ဒေဝ် နွံမံင်ရ၊ ဌာန်ဂ်ကွာတေံ
ဒှ်ဒုဲဒဲးစာင်ဒေဝ်တံမံင်ဂ်ရ “ စာင်ဒေဝ် ” ကော်တံရ။ ဗွဲကြဲဒက်ပွန်ကျ်တုဲ
“ ကျ်စာင်ဒေဝ် ” ကော်တံရ။ ပဒေါကွာန်ပုဂ်ပွန် “ ကွာန်ဝါကွံ ”
နွံမံင်ရ။ ဒုဲဒဲးဌာန်ဂ် ဒှ်မံင်ဝါရ၊ ပွဲဝါဂ် ဂစေံကံဝဂ်မ္တိုင် လရိုအ်မံင်ပေင်ထာတ်
ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါကွံဝ ” ကော်တံရ။ “ ဝါကံဝ ” ဂ် မြိပတ်အာတုဲ
“ ဝါဝါ ” ကော်တံရ။

ပလိုင်ဝါန် (ပလန်ဝမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ပလိုင်နွံမံင်ရ၊ ပလိုင်တအ်ဂ် နွံမံင်တုအ်ဝါန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ ပလိုင်ဝါန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

မသုန်တိုင် (ပုဇွန်တောင်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂ် နူကိုကျာ်လျှင်ကိုဒုဂ် နွံမံင်ခရာမသုန်တိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ မသုန်တိုင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

(တင်စွတ်) ညးလျိုင်ဂ် ချူလပ် မသုန်ဒို၊ ဒိုငဲ့ သာ်ဏံဂ် တးပါ
အိုတ်ညိ။

ဖါသီ (ပုသိမ်) ရောဝတီတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂ် သီနွံမဲရ၊ ဗဒါသီဂ် တံဖါဂမ္တိုင် နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ
ဌာန်ဂ် “ ဖါသီ ” ကော်တရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုတေသ္မာန်ဂ် ဟိုတ်နုနုမံင်သင်ကြိုင်ဓါလပါ်တု ပါ်ထောံ
သီဂ်ရ “ ပါ်သီ ” လေဝ်ကော်တအိုတ်ရ။ ပါ်သီဂ် မြိပတ်အာတု
“ ဖါသီ ” ဂးတရ။

ဗဂေါ (ပဲခူး) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုကျာ်တြီကိုလပ်ပျးဒိုဟ် ဒုတေသ္မာန်ဂ်ထပ်ဓါချန်
မံင်ဂ် ချင်ဟံသာဝတီရောင်။ သက္ကရာဇ်သာသနာ ၁၁၁၆ သွံ၊ ဂိတုမာ်
မွဲစွက် တုစန် နက်သတ်ဒွံဂ် သမလ၊ ဝိမလ ကောဒေညးဓါ ကောံ
သိုင်အိန် ပွန်လပ်ချင်နန်ဟံသာဝတီရ။ လက်ထက်သိုင်အသးဂ် “ ချင်
ဘဝံ ” လေဝ်ဝံဒင်ယျာရ။

ပွဲသက္ကရာဇ်ချင် ၁၁၁၉ သွံ၊ ဂိတုပသာ်ဒွံစွက် တုသိုက်ဂ်
ချင်ဟံသာဝတီ ဒးလီအာရောင်။ ပွဲကြိဏံ သွဟိုတ်ကိုဒဂ်ဆုနွံမဲတုင်ဂ်ရ

“ ချင်ဒဂို ” ကော်တရ။ နူကိုချင်ဒဂိုကို မြိပတ်အာတဲ “ ချင်ပေါ ” ကော်တအိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) လက်ထက်ပွန်သွိုင်အသးဝင်ပွန်ကိုဂလာတံဂ် ကောန်ချင်ဗဂေါဂမ္တိုင် အောပ်ဗိုမင်အိုတ်ရ။ ဟိုတ်ဂ်ရ ဒုဒဲဌာန်ဂ် “ အောပ် ဗို ” လေဝ်ကော်၊ “ အုပ်ဗို ” လေဝ်ဂးရ။ ဗွာတံကော်။ (အိုဗိုလ်)ရောင်။

ပါင်ကွာ (ပိုင်ကမာ) ပဲခူးတိုင်း/မွန်ပြည်နယ်

ဒုဒဲဌာန်ဂ် ပဲ့ပါင်ကွာန်ဂ် ဟိုတ်နူကွာနွံမင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပါင်ကွာ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပါင်ခဃး (ပိုင်ကတာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဒဲဌာန်ဂ် ပဲ့ပါင်ကွာန်ဂ် ချိုင်ချာနွံမင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပါင်ခဃး ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပါင်ကြိုင် (ပိုင်ကျ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဒဲဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမင်ပါင်ကြိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပါင်ကြိုင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပါင်ကွဟ် (ပန်းကျော်မြစ်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဒဲဌာန်ဂ် ပဲ့ပါင်ကွာန်ဂ် ဂစေံအကွဟ်ဂမ္တိုင် နွံမင်ဂ်ရ “ ပါင် အကွဟ် ” ကော်တရ။ ဗွဲကြိ “ပါင်အကွဟ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ပါင်ကွဟ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဒဲဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုမိုဟ်တံ ဟိုအရေဝ်ဟွံကွး၊ ပါင်ကွဟ်မင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပါင်ဂွဟ် ” ကော်တရ။ ဗွဲကြိ “ ပါင်ဂွဟ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ပါင်ကွဟ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပါင်တူဟ်(ပန်းတနော်)ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဒွာန်ဂ် ပွဲပါင်ကွာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုအနော်မွဲ ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်
ဂ်ရ “ အပါနော် ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြံ အပါနော်ဂ် မြိပတ်အာတဲ
“ပါင်တူဟ်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲဒွာန်ဂ် ဒ်မံင်ပါင်ကြိုင်တဲ ပါင်ကြိုင်ဂ် ပါ်တိတ်အာ
တူဟ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပါင်တူဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဒုဲဒွဲ ကွာတေံညးကော်
မံင် “ ချင်ကျာ်အပါနော် ” ရောင်။

ပြင်ခရိုင် (ပြင်ခရိုင်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဒွာန်ဂ် ဒ်ဒုဲဒွဲကြိုင်လဝ်ပြင်ရ။ ပြင်ဂမ္တိုင်ဂ် စပွဲခရိုင်, တိက်
ပွဲခရိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပြင်ခရိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပုန်သစာ/ ပလီသစာ (ပြွန်တံဆာ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဒွာန်ဂ် ဒ်ဒုဲဒွဲပုန်မန်ကိုဗွာတံ သွလဝ်သစာရ။ ဟိုတ်နူသစာ
အလီဂ်ရ သစာပုန်အလီဟိုးတဲ ဌာန်ဂ် “ ပုန်သစာ ” ကော်တ်အိုတ်
ရ။

ဘာဂိပ် (ဖားကပ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဒွာန်ဂ် သိုင်လဝ်ဘာလကျာ်မွဲမ ဂိပ်လဝ်စောဝ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ဘာဂိပ်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဘာကဆံင် (ဖားဆောင်း) ကယားပြည်နယ်/ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဒွာန်ဂ် သိုင်လဝ်ဘာလကျာ်မွဲမ နွဲဂိုင်ကိုကဆံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ဘာကဆံင် ” ကော်တ်ရ။

ဘာပန် (ဖာပွန်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဒွာန်ဂ် ဟိုတ်နူဘာလကျာ်နွဲမံင်ပန်ဘာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဘာပန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဘာဖရ (ဖျားဗြ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ်က လကျော်နုချင်သေ ပွန်လပ်ဘာဂိုရ၊ လကျော်ဇော်ဂို
ဒကာတံကော်မင် “ ဖရ၊ ဖရ ” ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ဘာဖရ ” ကော်တံအိုတ်
ရ။

အဓိပ္ပါယ် “ ဖရ ” ဂို ဒ်အရေဝင်သေရ။ ဟိုဗတ်မန်တေ
“ ဘာကျော် ” ရ။

ဘာသီ (ဖာသိမ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ်က ဘာလကျော်နွံမင်ရ။ ပွဲဘာဂို သီနွံမင်ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ဘာ
သီ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဖအံက် (ဖားအောက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ်က ဒ်မင်ကွန်တေ အခိုင်မုတ်ကျာ မိုတ်တံ ဖအဟ်မင်
ထတ်ထတ်ရ။ ရဲကွန်ပွဲပွဲဂိုမင်တေ “ ကွန်ဖအဟ် ” ကော်တံအိုတ်ရ။
ဗွဲကြ “ ဖအဟ် ” ဂို မြိပတ်အာတေ “ ဖအံက် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

(တင်စွတ်) သွဟိုတ်ကိုဟအိုကွန်ပျင်ဂိုတေ ကွန်ဟအိုလေဝ်
ကော်တံရ။ ဟအိုဂိုမြိပတ်အာတေ ဖအံက်ဂးတံရ။

ဖန်ဖက်(ဖံဖ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ်က ဒ်ဒုတိယနှစ်ဖန်ဖက်စ ကမ္မောန်နာနာဂိုရ ဌာန်ဂို “ ဖန်
ဖက် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဘာဂတို (ဖယ်ကတာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ်က သိုင်လပ်ဘာလကျော်မွဲမ၊ လးဂတိုဗွင်ဂတေဂိုရ ဌာန်ဂို
“ ဘာဂတို ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဖျာပင် (ဖျာပုံ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ နိမိတ်ဆောင်ဖျာပင်မန်ဂျီရ ဌာနိက္ခိ “ ဖျာပင် ” ကော်
တအိုတ်ရ။

ဘာကရး (ဗားကရာ)

ဒုတေသနိက္ခိ ဘာလကျိန္ဒမံင်မဲမ၊ နိမိတ်ပွဲကရးဂျီရ ဌာနိက္ခိ “ ဘာကရး
” ကော်တအိုတ်ရ။

ဘာတုံ (ဗားတမော့)

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူသိုင်လဝ်ဘာကိုတုံဂျီရ ဌာနိက္ခိ “ ဘာတုံ ”
ကော်တအိုတ်ရ။

ဘာမေံ (ဘားမဲ)

ဒုတေသနိက္ခိ ဘာလကျိန္ဒမံင်ရ၊ ဗဒါဘာဂျီ တုံမေံဂမ္ပိုင်နွံမံင်ပေင်
ထာတ်ဂျီရ ဌာနိက္ခိ “ ဘာမေံ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဘာမြေက် (ဗားမြြက်)

ဒုတေသနိက္ခိ ဘာလကျိန္ဒမံင်ရ၊ ပွဲဘာဂျီ တုံမြေက် နွံမံင်ပေင်
ထာတ်ဂျီရ “ ဘာမြေက် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဘာအင် (ဘားအံ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူသိုင်လဝ်ဘာလကျိဗဒါအင်လဂေါင်ဂျီရ “ ဘာ
အင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

စီဇောတ် (ဘီတွတ်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူစီဇောတ်ဇောတ်နွံမံင်ဂျီရ ဌာနိက္ခိ “ စီဇောတ် ”
ကော်တအိုတ်ရ။

စီကလောင် (ဘီလင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် စီနွံမံင်တုဲ ညှိတ်စီဂ် ဟိုတ်နူကလောင်တိုန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ စီကလောင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မွောံနက် (ဘိုးနက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ဟိုတ်နူနက်မံင်တုဲ မိုဟ်တံအာကျင် တတ်ဌာန်ဂ်တေ့
မွောံဇိုင်နက်-ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မွောံနက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

စိုပ်ထဝ် (ဘောက်ထော်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ဟိုတ်နူစိုပ်ထဝ်တံဇုမံင်ဒုဲဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ စိုပ်ထဝ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဗင်လာဲ (ဘင်လိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ကျ်စေတီနွံမွဲတူင်တုဲ ဒ်မံင်ဗဒါဗင်ရ၊ သွဟိုတ်ကို
တိဗင်ဂ်လတ်ဇှေလဲတေ့ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဗင်လာဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာချိုတ် (မဒေါက်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ကွာဂ် ဒက်လဝ်ကိုချိုတ်ဟံ့သေင်ရ၊ ဒ်ဒုတံက်လဝ်တိ
ကွာန်လဝ်ချိုတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွာချိုတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုဟ်ကေ့ (မုကွဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ဒ်မံင်မုဟ်ဂ်ကွဲဂစံတုဲ ပဲမုဟ်ကွာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုဲဆု
ကေ့နွံမံင်ဂ်ရ “ မုဟ်ကေ့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုဟ်ခနီ (မုခနီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဂ် ပဲတူင်ကွာန်မုဟ်ကွာန်ဂ် တုဲခနီနွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မုဟ်
ခနီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုတ်ချင် (မုဒုံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒိမံင်မုတ်ချင်ပဉ္စလနာဂိုဝ်(ကွာဝက်)ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “မုတ်ချင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ချင်မုတ်ချင်ဂ် ကွာဝေဒိမံင်ကွာန်ရးမွဲကိုရ။

မုတ်ဒုန် (မုဒုန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဒုန်ဂ်ဒုန်ဂ် “မုတ်ဒုန်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုတ်နာင် (မုနိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ် “မုတ်နာင်-မုတ်နာင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုတ်ပန် (မုပွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ် “မုတ်ပန်” ကော်တ်အိုတ်ရ။ (မွဲနဲပွန်) ဒုတေသ္မာန်ကျော်စေတီမုတ်ပန်ဂ် သိုင်မတ်ပိ မတ်ပြတ်လလဲအာတဲ တိုန်ပွင်ဝေဌာန်ဂ်တဲ မတ်ကွေင်ပေင်တိုန်ပွန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် မတ်ပေင် ကော်တ်ကိုရ။

မုတ်ရိုတ် (မုရစ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ် “မုတ်ရိုတ်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တုံကွေင် (မော့ကနင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ် “တုံကွေင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မုတ်နာ်ရာဇ် (မော်တင်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ်ဟိုတ်နူဒုန်ဂ် “မုတ်နာ်ရာဇ်” ကော်တ်

အိုတ်ရ၊ ဒုဲဌာန်ဝံ ညးကော်မံင် “ မုဟ်ဒ ” ရောင်။ ဒုဲဌာန်ဝံ မိစဗု စုတ်စအာသွတ်ဒုဲဝံရ။

မတ်မလီ (မော်လမြိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဝံ ဒ်ဒုဲသွိုင်မတ်ပိမ မတ်ပြဟ်လလဲလတ်ဒုဲဂံရံရ ဌာန်ဝံ “ မတ်မွဲလီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြဲ - မတ်မွဲလီဂံ မြိပတ်အာတဲ “ မတ်မလီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲဌာန်ဝံ သွဟိုတ်ကိုကောန်ဇကုရာဇ်မန် ဝံအာဂကူ ညးတုဟ်ဂံရ ဌာန်ဝံ “ မန်မလီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြဲ “ မန်မလီ ” ဂံမြိပတ်အာတဲ “ မတ်မလီ ” ကော်တ်ပွန်ရ။

မင်ကြဲချင် (မင်္ဂလာဒုံ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဌာန်ဝံ ဒ်ဒုဲမင်စကြဲဂံရ ဌာန်ဝံ “ မင်ကြဲ ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲဒ်အာချင်တဲ “ မင်ကြဲချင် ” ကော်တ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲဌာန်ဝံ သွဟိုတ်ကို ဥက္ကလာပ မက်ဂွဲမံင်ချင်ဂံရ ဌာန်ဝံ “ မံဂွဲချင် ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲ “ မံဂွဲချင် ” ဂံမြိပတ်အာတဲ “ မင်ဂွဲချင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မင်ဂွန် (မင်ဂလွန်း) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဌာန်ဝံ ဟိုတ်နူတံမင်ဂွန်နွံမင်ဂံရ ဌာန်ဝံ “ မင်ဂွန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မတ္တမ (မုတ္တမ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဝံ ကွာတေံ ဟိုတ်နူဒ်ဒွင်မုဟ်တံဂံရ ဌာန်ဝံ “ မုဟ်တံ ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲဏံ သွဟိုတ်ကိုသွိုင်မတ်ပိဂံရ “ မတ်မ ” ကော်တ်ရ။ “ မတ်မ ” ဂံ မြိပတ်အာတဲ “ မတ္တမ ” ကော်တ်ရ။

မုက်ပြောင် (မုပ္ပလင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဒ် ဒ်ဒုတေသနီပြောင်မိက္ကညာဏ်ဂျိုင်တံ ဖူမံင်ရ၊ မိုဟ်တံအာ ကျင် ဒးတတ်အာကျင်မံင် မုက်ပြောင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မုက်ပြောင် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဗြဝတီ (မြဝတီ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဒ် ဒ်မံင်သံင်ဗတီရ၊ ပွဲသံင်ဗတီဂ် တုံမြမောင် ကုက်ခါ တံနွံမံင်ပင်ထာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မြဝတီ ” ကော်တံရ။ ပွဲကြဲ-“မြဝတီ” ဂ်မြိပတ်အာတု “ ဗြဝတီ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကုန်မု (မြင်းကကုန်း) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီဒ် ကုန်ဒ်နွံမံင်ရ၊ ပွဲကုန်ဒ်ဂ် တုံဗုဂမိုင် နွံမံင်ပင်ထာတ် ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကုန်မု ” ကော်တံရ။ နူကို “ ကုန်မု ” ဂ်မြိပတ်အာတု “ ကုန်မု ” ကော်တံအိုတ်ရ။

မြိုင်မလ (မြောင်းမြ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီဒ် ဒ်မံင်စောဝ်မြိုင်ရ၊ ပွဲဇိုင်စောဝ်မြိုင်ဂ် တုံသတ်မလ နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မြိုင်မလ ” ကော်တံရ။ ပွဲကြဲ “ မြိုင် မလ ” ဂ်မြိပတ်အာတု “ မံင်မလ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

မုဟ်လ္လိတ် (မွတ်လအိဘုရား) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဒ် ဟိုတ်နူကျ်စေတီဂ် နွံမံင်သျှင်တျင်မုဟ်ဒ်ဂ်ရ “ မုဟ် လ္လိတ် ” ကော်တံရ။

မုဟ်လအာတ်(မွတ်လအပ်ဘုရား) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဒ် ဟိုတ်နူကျ်စေတီဂ်နွံမံင်လ္လျုဒ် မုဟ်ဒ်အိုတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်

“ မုဟ်လအိုတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ မုဟ်လအိုတ်ဂှ် မြိပတ်အာတု မုဟ်လအာတ်ဂးတ်ရ။

တုံစီ (မော်ဘီ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဒှ်မံင်ဗဒါစီရ။ ပွဲဇရေင်ဇိုင်စီဂှ် တုံဂမ္တိုင် ခွဲမံင်ညိုင်သတ် ဗီဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ တုံဗီ ” ကော်တ်ရ။ ပွဲကြဲ “ တုံဗီ ” ဂှ်မြိပတ်အာတု “ တုံစီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဒုဲဋ္ဌာန်ဝံ “ ကွပ်ဗီ ” ကော်တ်ကိုရ။

ဃယံက်ကံ (ယောက်ကော်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဟိုတ်နူဒှ်မံင်ဃယံက်တု ရံင်အာလပါ်တေဟံညာတ်ဂှ် ရ-ကံဂှ် ဃယံက်မံင်ဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ ဃယံက်ကံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ရေပ်(ရေး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒုဲဟိုတ်အရေပ်ရ။ ဒှ်ဒုဲဟိုတ်ခရိုတ်ကဏ္ဍာ ဒှ်ဒုဲဟိုတ်စွောံ အရေပ်ဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ အရေပ် ” ကော်တ်ရ။ ပွဲကြဲ “ အရေပ် ” ဂှ် မြိပတ်အာတု “ ရေပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဇောက်(ရွာလွတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒုဲဝါဇောက်ရ။ ဟိုတ်နူဝါဂှ်ဇောက်မံင်ဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ ဝါ ဇောက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျာ်စီရံ (ရွှေစာရံဘုရား) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂှ် သုဗိုလျာ်ဂှ် ကျာ်စေတီနွံမံင်မွဲတုင်ဂှ် ကျာ်စီရံ-ရ။ လက် ထက်သွိုင်သီရိဓမ္မသောက သွိုင်လဝ်ခါတ်ဒေက်ကျာ်တု ရာဒ္ဒာသွ အဓိဋ္ဌာန်ဂှ် သာ်ဏံရ။ “ စီရံ တိဋ္ဌတု ” သွဟိုတ်နူဂှ်ရ “ ကျာ်စီရံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်လျှင်(ရွှေတိဂုံ) ရန်ကုန်

ဒုတေသနိက္ခိ သွက်ဝံပတန်ကျပ်စေတီဂုံ ဟဘိုင်လဝ်တံဆုတု တံဆု
ဂုံဟိုတ်နုဒ္ဒါင်အာဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ဒ္ဒါင် ” ကော်တ်ရ၊ “ ဒ္ဒါင် ” ဂုံမြိပတ်
အာတု “ လျှင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ အရေဝ်မိုဟ်ကွာတေံဂုံ “ ဆုဒ္ဒါင်
အာ ” အရေဝ်မိုဟ်လျှဟ်ဂုံ “ ဆုဂင်အာ ” သွဟိုတ်ကိုဆုဒ္ဒါင်အာဂုံ
ရကျပ်စေတီဂုံ “ ကျပ်ဒ္ဒါင် ” ကော်တ်ရ။

ကျပ်မံက်တ် (ရွှေမော်စောဘုရား) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကွာတေံဒိမံင်တံရ၊ တံဂုံ အခိုင်ချ်တိုန်တေံဗျိုက်၊
အခိုင်ချ်တေံမံက်တ်၊ ဟိုတ်နုဂုံရ ဌာန်ဂုံ ဒက်စေတီတု “ ကျပ်မံက်တ် ”
ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲမံက်တ်ဂုံ မြိပတ်အာတု ကျပ်မုဟ်တ်ကော်ဂးတ်ရ။

ကျပ်မုဋ္ဌိ (ရှင်မုဋ္ဌိ) တနင်္သာရီတိုင်း

လက်ထက်သိုင် “ ဒေဝါနိ ပိယတိဿ ” ဖီနင်ကျပ်ပဋိမာရုပ်
ပန်ဇေကု နူကိုချင်ဂလာတေံဂုံ ကျပ်ပန်ဇေကုဂုံ စိုပ်ကျပ်ခမိမ္မဲဇေကု၊ စိုပ်ချင်
ကျပ်ထပ်မ္မဲဇေကု၊ စိုပ်ချင်ရခေင်(ရကဒ္ဒါင်)မ္မဲဇေကု၊ စိုပ်ချင်ထဝါမ္မဲဇေကုရ၊
ကျပ်ပဋိမာရုပ် ပဲစီထဝါဂုံ ဒိကျပ် “ ကျပ်မုဋ္ဌိ ” ရအံ။

လပတ်တာ (လပွတ္တာ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တံတာဂမ္ဘိုင် နွံမံင်ရ၊ ပဲဇရေင်တံတာဂုံ စံက်လဝ်
စောဝ်မြိုင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ လပတ်တာ ” ကော်တ်ရ။ လပတ်တာဂုံ
အရေဝ်ကွာတေံရ၊ အရေဝ်လျှဟ် မြိုင်တာ-ရ။

လပတ်တလတ်(လပွတ္တလုတ်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တုမ်ကလတ်ဂမ္ဘိုင် နွံမံင်ရ၊ ပဲဇရေင်တုမ်ကလတ်ဂုံ
စံက်လဝ်မြိုင်ဂုံရ။ “ လပတ်တလတ် ” ကော်တ်ရ။ အရေဝ်လျှဟ်ဂုံ
“ မြိုင်ကလတ် ” ရ။

ကျပ်လှာပတီ (လကျိက်ဘုရား) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဌာန်ဂ် လှာဂ် ဒ်လှာပတီဂ်ရ ဒက်ပ္ပန်ကျပ်စေတီတဲ ဌာန်ဂ်
“ လှာပတီ ” ကော်တ်ရ။

လှာပကေတ် (လှာပကမ်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဌာန်ဂ် လှာနွံမံင်ရ၊ ပဲလှာဂ် ပ္တို၊ ပ္တိုဒက်ပ္ပေတ်ဘဲမံင်ဂ်ရ
“ လှာပကေတ် ” ကော်တ်ရ။

စီလာဲ (လိုင်မြစ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဌာန်ဂ် ပဲစီဂ် လပုစီတက်တိုဒ်ဒးသြင်စီဂ်တဲ သြင်စီဂ် လာဲစော်
ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ စီလာဲ ” ကော်တ်ရ။

ဝါခမိ (ဝါခမိ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဝါဗုရ။ ပဲဝါဗုဂ် ဟိုတ်နူခမိဂိုင်တ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ ဝါခမိ ” ကော်တ်ရ။

ဝါခရူ (ဝါခရူ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် ဝါနွံမံင်ရ၊ ပဲဝါဂ် တံခရူ နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ ဝါခရူ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါခမက် (ဝါးခယ်မ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဝါရ၊ ပဲဝါဂ် တံခမက်ဂမိုင် တိုန်မံင်ပေင်ထာတ်
ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါခမက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါကရး (ဝါးတရား) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ကရးရ၊ ကရးဂ် မိုဟ်တံဒုးတးထောံတဲ သွဝါဗုရ
ဟိုတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါကရး ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဗဒဝ် (ဝါးပထော) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် နှိမံင်ဝါရ၊ ပွဲဝါဂ် တံ့ဗဒဝ်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဗဒဝ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဗလိုက်ဪဝံ (ဝါးဘလောက်သောက်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် အခိုင်ဏှိုင်တေ့ ကျာပိုက်ဗလိုက်ဪဝံတံ့ဂုမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဗလိုက်ဪဝံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် အခိုင်ဏှိုင်တေ့ ပွဲဝါဂ် ဂိုင်ကွီအာမံင်ဂ် ဗလိုက်ဂု ဗလိုက်ဗုမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဗလိုက်ဗု ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဓါ (ဝါဘာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် ဝါနွံမံင်ခါဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဓါ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါပတင် (ဝဲပတန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် ဝါနွံမံင်ရ၊ ပွဲတိဗုဂ် တံ့ပတင်ဂမ္တိုင် တိုန်မံင်ပေင်ထာတ် ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါပတင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇောံ (ဝေါ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် တံ့ဇောံဂမ္တိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဇောံ ” ညးကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်က (ဝင်က) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် နှိဒုတ်ဝင်ရ၊ ပွဲဒုတ်ဝင်ဂ် ကဂမ္တိုင်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝင်က ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ကျံ (ဝင်းကြံ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသ်ဌာန်ဂ် ဝင်ဒုတ်နွံမံင်ရ၊ ပွဲဝင်ဒုတ်ဂ် နှိဒုတ်ကျံတံ ဝင်ဒုတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝင်ကျံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ခနဲ (ဝင်းခနီး) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၣ် ဝင်ချင်ခွံမံင်ရ၊ ပွဲဇိုင်ဝင်ချင်ၣ် တံခနဲဂမၠိုင် နွံမံင်ပေင်
ထာတ်ၣ်ရ ဌာန်ၣ် “ ဝင်ခနဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ဂျင် (ဝင်းဂလံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီၣ် ဝင်ချင်ခွံမံင်ရ၊ ပွဲဝင်ချင်ၣ် ဒ်ဒုတေသနီၣ်ဂျင်ရ။ ဟိုတ်ၣ်ရ
ဌာန်ၣ် “ ဝင်ဂျင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါလာန် (ဝယ်လန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီၣ် ဒ်မံင်ဝါရ၊ ပွဲဝါၣ် တံ့ဇြိလာန် နွံမံင်ၣ်ရ ဌာန်ၣ် “ ဝါဇြိ
လာန် ” ကော်တ်ရ။ “ ဝါဇြိလာန် ” ၣ်မြိပတ်အာတဲ “ ဝါလာန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သဇို (သထုံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီၣ် တံ့ဇြိနွံမံင်မွဲတုၣ် သဇိုမံင်ၣ်ရ ဌာန်ၣ် “ သဇို ”
ကော်တ်ရ။ “ သဇို ” ၣ် မြိပတ်အာတဲ “ သဇို ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

လ္လှိုင်ဒိုင် (လှည်းတန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၣ် ဒ်မံင်လ္လှိုင်ရ၊ ဇရေင်လ္လှိုင်ၣ် ဒိုင်ဂမၠိုင် ဇူဒိုင်ဒိုင်ဒုတေသနီၣ်
ရ၊ ဌာန်ၣ် “ လ္လှိုင်ဒိုင် ” ကော်တ်ရ။

(တင်စွတ်) ဒုတေသနီၣ် ဒ်ဒုတေသနီၣ်ဂမၠိုင် ဒေါရေင်မံင်ၣ်ရ “ ရေင်ကီ ”

လေဝ်ဂးတ်ကိုရ။

သွိုင်ခပ် (သမိန်ထော) ဇရာဝတီတိုင်း/ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနီၣ် ဒ်ဒုတေသနီၣ် သွိုင်ခပ် ပိုင်ဗြိလဝ်ၣ်ရ ဌာန်ၣ် “ သွိုင်ခပ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သွိုင်ဇောက် (သမိန်ဒွတ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲသွိုင်ဇောက်မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ သွိုင်ဇောက် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သွိုင် (သမိုင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတော်ဂ် ဒ်မံင်ဋ္ဌာန်သွိုင်တံမံင်တဲ ဒက်လပ်ကွာင်နွံ
မံင်ရ။ “ ကွာင် ” လေဝ်ကော်ရ။ “ သွိုင် ” လေဝ်ကော်ရ။

သရဝတီ (သာယာဝတီ) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲစိုပ်ထပ်တံဇူဒီလပ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ သရဝတီ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွက်ပြေင် (သနပ်ပင်) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဋ္ဌာန်ပြေင်ဂမ္တိုင် ဇူတ်ဂ်ရ သွဟိုတ်ကိုကွက်ပြေင်
နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကွက်ပြေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

သရာဲသွိုင် (သုရဲသမိန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲသရာဲသွိုင်တံ မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ သရာဲသွိုင် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သက်က (သက္ကော) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲသွတ်ဝုတ်မ္တဲ ဆက်လပ်ပွဲကိုသွိုင်ရိုဟ်တဲဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ ဆက်က ” ကော်တ်ရ။ “ ဆက်က ” ဂ်ဗြဲပတ်အာတဲ “ သက်က ”

ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဟံသာဒိုအ်(ဟသာတ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲစိုပ်ထပ်ဂမ္တိုင် ဇူဒီလပ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဟံသာဒိုအ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

အဗျ (အဗျား) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနီၤ နှိဒုတေသနီၤထံထိုက်ရ၊ ထိုက်တံၣ် နှိအာဗီဗျကွာင်
ဂံၤ ဌာန်ၣ် “ အဗျ ” ကော်တအိုတ်ရ။

အာယသွာ (အယက်သညမ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီၤ သွဟိုတ်ကိုသောဏထေရ်၊ ဥတ္တရထေရ် ကွးပိဇကုၣ်
စိုပ်လဝ်ဌာန်ၣ် “ အာယသွာ ” ကော်တရ။ အဓိပ္ပါယ် အာယသွာၣ်
ညးခိုဟ်ညးပြီရောင်။

အသုက် (အသုတ်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီၤ သွဟိုတ်ကိုလူတံ ပန်ဒးလဝ်ကိုက်ဂြိုပ်မွဲတဲ ကိုက်ဂြိုပ်
ဂံၤချိုတ်လဝ်ဒုတေသနီၤ အဲပုပသမံင်ဂံၤ ဌာန်ၣ် “ အသုက် ” ကော်တရ။
(တင်စုတ်) အသုက်ၣ် အရေဝ်ကွာတေံ၊ အဲပု ဂံၤ အရေဝ်လူဟ်
ဏံရ။

အင်ဂျင် (အင်ဂလံ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၤ နှိမံင်အင်လှာရ၊ ပွဲအင်လှာၣ် နှိဒုတေသနီၤဒုန်စဂျင်ဂံၤ
ဌာန်ၣ် “ အင်ဂျင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

အင်စိင် (အင်းစိန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၤ အင်ကွာလွန္ဒမံင်ရ၊ ပွဲအင်ကွာလွၣ် စိင်ဂမ္ဘိုင်ဝေင်ဒိုင်
ချာရိဟ်တဲဂံၤ ဌာန်ၣ် “ အင်စိင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

အင်လှာ (အင်းယား) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၤ သွဟိုတ်ကိုအင်လှာန္ဒမံင်ဂံၤ ဌာန်ၣ် “ အင်လှာ ”
ကော်တအိုတ်ရ။

အုပ်ကပေါင် (အောက်ကာ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ တံခွကပေါင်ဂမ္ဘိုင် အုပ်မံင် ညိုင်အရာပ်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ
“ အုပ်ကပေါင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခပေင်ဂလဲ (တပေကုလား) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ တံခွခပေင်နွံမံင်ရ၊ တံခွခပေင်တံဂုံ ညးဒလဲဂံကိုအဲ၊
အဲဒလဲဂံညးဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ခပေင်ဂလဲ ” ကော်တ်ရ။

ကွာကတောတ် (တမာကတော့) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ ကွာနွံမံင်ရ၊ လ္လှူဒိုကွာဂုံ တံခွကတောတ်နွံမံင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ
“ ကွာကတောတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒဒန်တံ (ကျောက်တံတား) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ သွက်မိုဟ်တံဂွံအာကျိုင်ဂုံ ကျောက်လပ်ဒဒန်ကိုတံဂုံရ
ဌာန်ဂုံ “ ဒဒန်တံ ” ကော်တ်ရ။

ကုန်တံညဲ (မြေနီကုန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ ကုန်နွံမံင်ရ၊ ကုန်ဂုံ တံတံပကေတ်ညဲမံင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ
“ ကုန်တံညဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကုန်ဒိုင် (ရွှေဂုံတိုင်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ ဒိုင်မံင်ကုန်ရ၊ လ္လှူကုန်ဂုံ ဂစံဒိုင်ဂမ္ဘိုင် ဇုမံင်ဒုတံဂုံရ
ဌာန်ဂုံ “ ကုန်ဒိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာင်ချင် (ကြည့်မြင်တိုင်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ဂုံ ဒိုဒုတေသ္မာန်ကွာင်ချင်သိုင်မန်ဥက္ကလာပ ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ကွာင်
ချင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ထံက်ကျပ် (ထောက်ကြံ့) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယနှစ် နှိဒုတိယထံင်ပါင်လပ်ဇာ ထံက်လပ်ခွန်ကိုကျပ်သာရ
ဝါန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ထံက်ကျပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

လဂေါင် (လှည့်ကူး) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယနှစ် နှိမံင်လှောင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ လှောင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။
(မဲ့နဲတုန်) ဒုတိယနှစ် နှိဒုတိယစွဲလပ်ကွီဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ စွဲလပ်ကွီ ”
လေဝ်ဂးကိုရ။

သရက် (သရက်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် နှိဒုတိယညာဇရံ သရက်လပ်တိကိုဇြင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ သရက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပြန် (ပြည်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကျပ်စေတီနွံမံင်ရ၊ ဇရင်ကျပ်ဂ် ကျပ်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ ပြန် ” ကော်တ်ရ။ “ ပြန် ” ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ ပြန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

တံင်ဥူ (တောင်ငူ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာတေံစိုပ်အခိုင်ဏှင်တေံ ကွံကွန်မံင်ဟံမာန်တဲ
ညးတံကျောန်ဒမုင် ညးတံတံင်ဒမုင်ဂ်တေံ လွှူအာကာသတေံ မတ်ကျာ
ဂွါကျင် ကျာပိုက်ကျင်ရ။ သွဟိုတ်ကိုတံင်လပ်ဒမုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ တံင်
အုတ် ” ကော်တ်ရ။ “ တံင်အုတ် ” ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ တံင်ဥူ ”
ကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကျော်ဇော် (ဘုရားကြီး) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ကို ဟိုတ်နူကျော်စေတီဇော်ဇော် နွဲ့မွဲတျိုင်ရ ဌာန်ကို “ ကျော်
ဇော် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

နေဟ်သဗာန် (နိဗ္ဗာန်)ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ကို ကွာတေနေဟ်ဂျိုင်နွဲ့မံင်သဗာန်သိုက်ရ ဌာန်ကို “ နေဟ်
သဗာန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဂျောင် (ဝဲကလောင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ကို ဝါကို ဟိုတ်နူဒလောင်မံင်ရ ဌာန်ကို “ ဝါဂျောင် ”
ကော်တ်ရ။ ဝါဂျောင်ကို ဒိုဌာန်ဒိုင် တပူ, တပတ်တံရ။

အလိုန် (အလုံ)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသ္မာန်ကို ဟိုတ်နူဒဒးမံင်အလိုန်လပိုင်စိုက်ရ ဌာန်ကို “ အလိုန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

အဒါက်ဇော်အဒါက်ဇောက် (ကဒိုက်ကြီး/ငယ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ကို ပြင်စါကို ငြင်ဒါက်မံင်ရ။ ပြင်ငြင်ဒါက်စါ ဇော်ကို
ဇောက်ကို ဒိညးသ္မံဒုတ်တဲ ပြင်ငြင်ဒါက်ဇော်ကို ချိုတ်အာဒုတ်တဲ ဌာန်ကို
“ အဒါက်ဇော် ” ကော်တ်ရ။

ပြင်ငြင်ဒါက်ဇောက်ကို ချိုတ်အာဒုတ်တဲ “ အဒါက်ဇောက် ”
ကော်တ်ရ။

(တင်စွတ်) ကွာန်စါဏံကို နွဲ့ပလိုတ်ကျိက်(ကျိက်ကပ်)။

သေဟ်သေ (သိမ်ဆိပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသ္မာန်ကို ဒိုဒုတေသ္မာန်မဂဒူကောံသေတံ ကွတ်ကျင်စနူချင်သေ
တဲ ဗဒေါလပ်ဂျိုင်သေဟ်ကိုရ။ ဌာန်ကို “ သေဟ်သေ ” ကော်တ်ရ။

သွေဟ်ထဝ် (ဒဂါးဆိပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ကွာတေံကြိုင်ထဝ်ချင်သဗီု နွံမံင်တုဲ ဒွဲဂှ်ဒှ်မံင်သွေဟ် ကြိုင်ထဝ်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ သွေဟ်ထဝ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကံသွေဟ် (ဆိပ်ကျွန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဒှ်မံင်ကံရ၊ ပွဲကံဂှ် ဒှ်မံင်သွေဟ်ဂျိုင်သွံရာန်စဗိုက်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ ကံသွေဟ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဂလာဝါ (နောင်ကုလား) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒွဲပြာတ်ဇော်ကိုပြာတ်ဇောက် (ဗျဝိ, ဗျတ္တ) ညးဝါ ဟီုကွိုင်နူစီ စိုပ်လဝ်ဒွဲဌာန်ဂှ်ရ “ ဂလာဝါ ” ကော်တရ။

နွံဗို (နောင်ဘို) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒွဲ(ဗျဝိ, ဗျတ္တ) ဟီုကွိုင်နွံမံင်ပွဲသင်စီဂှ်ရ မွိုဟ်ဂမၠိုင် ဆိုတ်တုဲ ထွေးကိုက္ကသိနွံဗိုဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ နွံဗို ” ကော်တရ။

ခတောန် (ကတွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဟိုတ်နူတံ့ခတောန် နွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ ခတောန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ခလံက်ခပြု (သပြုချောင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဒှ်မံင်စောပ်ခလံက်မံင်တုဲ တံ့ခပြုနွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ ခလံက်ခပြု ” ကော်တရ။

ဟဠာတ် (အလှုပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒွဲမန်တံ ဒးဒုင်လဝ်ဘဲပွတ်ဂှ်ရ ဒွဲဂှ် အဠာတ်မံင် ချောတ်တိုန်ဟံ့မာန်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ အဠာတ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကုန်ပွဲ (ပန်းကုန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် နှိမံင်ကုန်ဒိုတဲ တံ့ပွဲတိုန်မံင် ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကုန်ပွဲ ” ကော်တ်ရ။

ခရိုင်ပြေင် (ကျွဲခြံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်ဒွဲခရိုင်ပြေင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခရိုင်ပြေင် ” ကော်တ်ရ။

ဝါကပိုဟ် (ထန်းပင်ချောင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် နှိမံင်ဝါရ၊ ပွဲဝါဗွဲ တံ့ကပိုဟ်ဂမိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဝါကပိုဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မူနာင် (မိုးနိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ပွဲမုဟ်ဒိုဂ် တံ့အနာင်နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ မုဟ်နာင်-မူနာင် ” ကော်တ်ရ။

ကံဂမာ-ကံဟစို (ကျော့ခမာ-ကျော့ခပို) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ကံနွံမံင်ရ၊ ပွဲကံဂ် ဟစိုနွံမံင်တဲ မိုဟ်တံ ပန်ပှော်စဟစို၊ ဂမာတိုန်အာကံဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကံဂမာ-ကံဟစို ” ကော်တ်ရ။
(တင်စုတ်) ကွာန်ဓါဝံ နွံမံင်ပွဲဖအံက်ရ။

ရောဂေါ (ရိုးဂိုး) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတံ့ဆုရောဂေါ နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ရောဂေါ ” ကော်တ်ရ။

လံာ်သံ (သာယာကုန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတံ့လံာ်သံ နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ လံာ်သံ ” ကော်တ်ရ။ လံာ်သုဂ်မြိပတ်အာတဲ “ လံာ်သံ ” ကော်တ်ရ။

နာင်ပြောင် (နိုင်ပြိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင်ဟိုတ်နူတုံအနာင် နွံမံင်ခါတုံသျှင်ပြိုင်တိုန်မံင် ညးသွံ
ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ နာင်ပြိုင် ” ကော်တ်ရ။ “ နာင်ပြိုင် ” ဂှ်မြိပတ်အာတု
“ နာင်ပြောင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ဗဒါနာင်ပြောင်ဂှ် ကံနွံမဲ့ တုံလှနွံမံင်ပင်ထာတ်ဂှ်ရ
ဌာန်ဂှ် “ ကံလှ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွက်ဝါန် (ကွေ့ဝမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင်ကွက်နွံမံင်ရ။ ကွက်ဂှ် ဒှ်မံင်တိဝါန်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ ကွက်
ဝါန် ” ကော်တ်ရ။

သွိုင်နိုင် (ပိုန်ဂနိန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင် ဒှ်ဒုတေသသွိုင်မန် ဒှ်လဝ်လှိုတ်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ သွိုင်လှို ”
ကော်တ်ရ။ “ သွိုင်လှို ” ဂှ် မြိပတ်အာတု “ သွိုင်နိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာန်တာ (ကွမ်တာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင် ဟိုတ်နူတုံတာ နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂှ်ရ ဌာန်ဂှ်
“ ကွာန်တာ ” ကော်တ်ရ။

မယာန် (ဘဲရမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင် ဒှ်ဒုတေသသွိုင်မာတံ ကယျာန်လဝ်ကျာ်တြဲဂှ်ရ ဌာန်ဂှ် “ မာ
ကယျာန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ မာကယျာန် ” ဂှ် မြိပတ်အာတု
“ မယာန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ဒါ (ဝက်တဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနာင် ညှ်ဝင်နွံမံင်တု အဒါဂမ္တိုင် စိင်ဝေင်ညှ်ဒုတေဂှ်ရ ဌာန်ဂှ်

“ ဝင်အဒါ ” ကော်တ်ရ။ “ ဝင်အဒါ ” ရှိ မြိပတ်အာတဲ့ “ ဝံက်ဒါ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ဒုန် (ညောင်ကုန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ရှ် ဝင်ဉ်နွံမံင်ရ။ ဇိုင်ဝင်ဉ်ရှ် တံဒုန်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ပေင် ထာတ်ရှ်ရ ဌာန်ရှ် “ ဝင်ဒုန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပါင်ကွာ (ပိုင်ကမာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ရှ် ပွဲပါင်ကွာန်ရှ် ဟိုတ်နူကွာနွံမံင်ရှ်ရ ဌာန်ရှ် “ ပါင်ကွာ ” ကော်တ်ရ။

ကျာ်ရဲ (ကျိုက်ရဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ရှ် ကျာ်စေတီနွံမွဲတူင် ပှမံင်လျးတဲ့ နာဲအရဲရှ် ဝံဆီညာတ် ကေတ်တဲ့ နာဲအရဲပဠေင်လဟီုပျိုန်ကျာ်ရှ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုနာဲအရဲ ဒှ်လဝ် ဒကာကျာ်ရှ်ရ “ ကျာ်အရဲ ” ကော်တ်ရ။ ကျာ်အရဲ ရှိမြိပတ်အာတဲ့ “ ကျာ်ရဲ ” ကော်တ်ရ။

လေံတက် (လက်တက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ရှ် ပွဲကွာက်ကျာ် နှိမံင်ကပေင်ရှ် မဂီမွဲဆီညာတ်အာ တဲမိုဟ် စူမံင်ပွဲကပေင်ရှ်တဲ့ မဂီရှ် ရပ်ဝံလေံ မွဲတူင်တဲ့ မဂီရှ် တက်အာဟီုအာ။ ဟေံလေံတက်-ဟေံလေံတက်။ ဟိုတ်နူဒုဲဌာန်မဂီရှ် တက်လဝ်ကို လေံရှ်ရ ဌာန်ရှ် “ လေံတက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဘာဒေါင် (ဖဲဒိုး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ရှ် ဟိုတ်နူဘာဗျောန်လိက် နွံမံင်လဒေါင်ကွာန်ရှ်ရ ဌာန်ရှ် “ ဘာဒေါင် ” ကော်တ်ရ။

(တင်စုတ်) ကွန်ဂုံ နှိမ့်သွပ်ကျာမွဲကရေက်၊ သျင်ကျာမွဲ ကရေက်တဲ့ ဘာဂုံ နွံလဒေါဝ်ရ။

တံင်ပိုအ် (တောင်ပ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂုံ နူကျာကျာတြိဟုံဒ်ဏီ နွံဒိုင်ဗွတ် ၅၀ သွံတေံဂုံ “ ဓနု ဓမ္မရာဇာ ” ကောံသွံရဲဉာ်းတေံ စုံသုန်အိန်ထံင် ပြိုင်စော်မံင်ဌာန်ဂုံ ဒုဲဌာန်ဂုံ နှိတံင်မွဲ ခွံမံင်ညိုင်မဝေင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ဝတံင်ပေါ ” ကော်တ်ရ။ ဌာန် ဝတံင်ပေါဂုံ ဒ်ဌာန်မိမှာထေရ်ဂဝမွတ် စုတိနူဉာ်မိတ္တိတေံတဲ့ ကျင်ကျိဒ် မိုဟ်ဌာန်ဝတံင်ပေါ ဒ်ကောန်ညးဇော်ကွန် “ ဓနုဓမ္မရာဇာ ” ရောင်။

ဓနုဓမ္မရာဇာ ဂုံ စုတိအာနူဝတံင်ပေါတဲ့ အာကျိဒ်ဉာ်ကရေင်မန် ညိုင်ဟံသာဝတီ မရနက်ကိုထပ်တောဝ်ဂုံရောင်။ ဗွဲကြဲဉာ် ဌာန်ဝတံင်ပေါဂုံ ဟိုတ်နူမိုဟ်ဂိုင်တိုန်တဲ့ ဒ်အာချင်၊ ညိုင်ဂုံ “ ညိုင်ဝတံင်ပေါ ” ကော်တ်ရ။

ပွန်လဝ်ကွန် လက်ထက်ဓနုဓမ္မရာဇာဂုံ သိုနွံမံင်စုံသုန်သိုဝ်ရ။ ဗွဲကြဲဒ်အာချင်တဲ့ လက်ထက်သိုင်ဗညာဒလ ကျအာမုန်ဂုံ ညိုင်ကွန် လိုလ်အာ မိုဟ်တံလေဝ် လိုဂုံဒ်လုပ်ဒျုဒျု၊ လိုဂုံအေဝ်ဗွဲမံင်ပွဲကရး ရ။ ညိုင်ဝတံင်ပေါဂုံ လှုသုန်ကြံအာ ပွိုင် ၅၀ သွံရ။ ဗွဲကြဲဉာ်ကွန် စိုဟ်သြိုဟ်ကျင်ညိုတဲ့ ဂကောံရဲဝတံင်ပေါတံ မိုဟ်ဓါကူသုန်အိန်ထံင် ကွေင်ပွန်ကွန်တို့ ဒုဲဂုံပုန်ရ။

သွဟိုတ်ကိုယျုချင်တြီဝတံင်ပေါဂုံရ “ တံင်ပေါ ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲက်ကွန်ဂုံ နှိမံင်စီတဲ့ တံင်ပေါကိုကံ့သတ်ဂုံ အာကျင် တံင်စောံကေတ် ကိုဖံင်ဂုံရ “ တံင်ပေါ ” ဂုံမြိပတ်အာတဲ့ “ တံင်ဖံင်, တံင်ကလေံ, လးကလေံ ” ဝံဒင်ယျုပိသ်ရ။

ဟိုတ်ဂွံဒင်ယျုလးကလောံဂ် လက်ထက်ကျက်တြိကဿပ က္ဍစိုပ်
ဌာန်တ္တံဝတံင်ပေါဂ် ခနုဓမ္မရာဇာ ဂ် ဒ်မံင်ကလောံတဲ ကြမ်ကြဗက်ထွေင်
ကျက်တြိကဿပရ၊ ဗက်ထွေင်ဟံ့မာန်တဲ ဒင်ကျက်ကျက်တြိရ။ ကျက်တြိ
ကဿပ တီကေတ်ကလောံခနုဓမ္မရာဇာဂ် ချီန်ချောတ်စှေတဲ ကျက်တြိ
တံ့ကိုခပ်ကုကလောံဂ်ရ၊ ကလောံဂ်ဂွံမိင်ကေတ်ခပ်ကျက်တဲ လျိုင်ပတေ်
ကျက်တဲ ကိုဒါန်ယာတ်ပလောံဗုဗုမ္မဲဂတေ်ရ။

သွဟိုတ်ဂွံကိုလဝ်ယာတ်ပလောံဂ်ရ ကျက်တြိကဿပ ကိုလဝ်
ပျးဒိုဟ်ကုကလောံဂ်သ်ဏံရ။ “ ယံယက္ခ၊ ဒွဲဌာန်ဏံဂ် အနာဂတ်
ဂတတေံ ဒ်ကွာန်မူး ကွာန်လးကလောံ ဂွံဒင်ယျုရ ” သ်ဂွံကျက်တြိ
ကိုလဝ်ပျးဒိုဟ်တဲ ကျက်တြိက္ခာင်အာရ။

လက်ထက်ဂလာမုက်ဗုတံ ပိုင်ချင်ပိုဂ် ကွာန်ပျိုင်ဒဒန်ဗွံက်
ကွာန်ဂ်ရ၊ ဒ်အာဒဒန်တဲ နူကိုယျုတံင်ဖံင်ဂ် တံင်ကလောံ-လးကလောံ
ဂ်ဟိုတ်နူတံင်ဖံင်ဂ် ဟံ့ဒးတံင် ဇုက်ပိုတ်အာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ တံင်ပိုတ် ”
ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြ “ တံင်ပိုတ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ တံင်ပိုတ် ” ကော်
မံင်ဒိုလျုဟ်ရ။

(တင်စုတ်သမ္ဘိ) မိက်ဂွံတီဝင်ကွာန်တံင်ပိုတ်အိုတ်အိုတ်အးအးမူး
ဂတနူဏံ တက်တြးပျိတ်ကိုဏောင်၊ မင်စိုဗ်ရံင်ညိ။ ကွာန်တံင်ပိုတ်ဂွံ
ပျိုင်ချင်မုဟ်ချင် ပျိုင်တိုက်ကွံသတ်ရောင်။

ခနုဓမ္မရာဇာဂ် စုတ်အာနူတံင်ပိုတ်တဲ ကတိဒ်သိုင်ချင်ဟံသာဝတီ
မရနုက်ကို (၇)ဒတောပ်ရောင်။

ထုင်မင် (ထုံမံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဂ် လဒေါင်ကွန်ကျာ်စေတီနွံမွဲတျိုင်ရ၊ ကျာ်ဇော်ဘာသီ (ကွန်ခဗဲ) လလဝ်ဂ် ဒက်ပ္ပန်စေတီတုဲ ပယျာ်နူဂယးပြဟ်တေ့ ညးတက် ဖံရ၊ ဖံဂ်ဗြဲလလောင်အာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဖံမင် ” ကော်တ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) တုဂုဏ်အွာကောဏ္ဍည (ထုင်မင်) လလဝ်ဂ် ဒုတေသနီဂ် ညးထဲလဝ်အမင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ထဲမင် ” ကော်တ်ရ။ “ ထဲမင် ” ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ ထုင်မင် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။ သွပ်ကျာထုင်မင်ဂ် ဒ်မံင် မွောံကြိုင်နွံမင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မွောံကြိုင် ” ကော်တ်ရ။

ဗွဲကြဲ “ မွောံကြိုင် ” ဂ် မြိပတ်အာတုဲ သွဟိုတ်ကိုအုပ်ခြီအုပ် မင်မွောံကြိုင်ဂ်ရ “ မွောံခြီ ” ကော်တ်ရ။ မွောံခြီ ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ မွောံခြီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ မွောံကြီလဝ်ဂးတ်ရ။

ကွန်ခဗဲ (ကွမ်ကဘီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီဂ် ဒမုတံဗျိုက်ဂျိုင်တုဲ ဝံနင်ထဝ်ယံင်တုဲ ညးကေတ်ဂျိုင် အဲကေတ်ဂျိုင် ဒ်သုညးညွံထဲထိုင်ညးညွံတုဲ ဌာန်ဂ် “ ကွန်ထဲ ” ကော်တ်ရ။ ကွန်ထဲဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ ကွန်ခဗဲ ” ဂးတ်ရ။ ဗဒါကွန် ခဗဲဂ် ကွန်မုဟ် နွံမင်ရ၊ ပွဲစီဂ် မုဟ်စီဂျိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွန်မုဟ် ” ဂးတ်ရ။

ဒိုမဲ (ဒိုးမား) မွန်ပြည်နယ်

နူကိုကွန်ထဲ(ကွန်ခဗဲ)ဂ် စိုပ်ကျိုင်ဌာန်ဂ်ရ၊ ဒုတေသနီဂ် ဒ်ဒုတံဂ် လဝ်မဲ သွက်ဂွံပရအ်ထဝ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဒေင်မဲ ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲသွဟိုတ်ကို ဒိုဗွဲကွန်ဂ် နွံမင်ဂ်ရ “ ဒေင်မဲ ” ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ ဒိုမဲ ” ကော်တ်ရ။ ကွန်ဒိုမဲဂ် ဒ်ကွန် မဒကောင်ပိုန်ရောင်။

ဆက်တဲ (ဆက်သွယ်) မွန်ပြည်နယ်

နူကိုဒေင်မာဲဂ် စိုပ်ဒဲဆက်ဂ်ရ ညးမွဲကိုမွဲ ဝှံက်လဝ်မာဲ ဟံတုပ် စိုတ်ညးညွဲဂ်ရ စိုပ်ဌာန်ဂ် ဆာပ်တဲပွန်ရ။ ဟိုတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ဆာပ်တဲ” ကော်တ်ရ။ ဆာပ်တဲ ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ ဆက်တဲ ” ကော်တ်ရ။

အစေတ် (အဘစ်) မွန်ပြည်နယ်

နူကိုဆက်တဲဂ် ဟိုတ်နူသိုင်တံ ဗက်ရပ်ဒမ္မတံဂ် စေတ်တိတ် အာဒဲဌာန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ အစေတ် ” ကော်တ်ရ။

ကွာန်ဒေင် (ခလယ်တံခွန်တိုင်) မွန်ပြည်နယ်

နူကိုအစေတ်ဂ် ကြိပ်စိုပ်အာဒဲဌာန်ဂ်ရ၊ စိုပ်ဒဲဌာန်ဂ် ဆိုဂဗ စုတ်ညးတုပညာမွဲတဲ ညးတုပညာဂ် သွဒေင် ပါပရအ်ကိုလဝ်ထဝ်တံ ညီညီဒဲဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွာန်ဒေင် ” ကော်တ်ရ။

ဝင်ချင် (ဝင်းဖနံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒဲဌာန်ဂ် ကြင်နွံမံင်ရ၊ ကြင်ဂ် ဒ်မံင်ချင် တိုန်စိုပ်မံင်ဝင်ချင် ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝင်ချင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ယာန်ဒင် (ရောင်ဒေါင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒဲဌာန်ဂ် နာယာန်အာကံဂူ အာကူင်ဒင်သလံမံင်ကြင်စောပ် ဒှောတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ အယာန်ဒင် ” ကော်တ်ရ။ အယာန်ဒင်ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ ယာန်ဒင် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကြင်ကြက် (ကျံကရုပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒဲဌာန်ဂ် ကြင်နွံမံင်ရ၊ ဇရေင်ဇိုင်ကြင်ဂ် တုံကြက်ဂမ္တိုင်နွံမံင် ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကြင်ကြက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ဗွာင် (ကျုဖတိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗွာန်ဂှ် ကြိုင်နွံမံင်ရ၊ ဗဒါကြိုင်ဂှ် ကြဲဗွာင်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ဂှ်ရ ဂွာန်ဂှ် “ ကြဲဗွာင် ” ကော်တ်ရ။ “ ကြဲဗွာင် ” ဂှ်ဗြဲပတ်အာတဲ “ ကြိုင်ဗွာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တံင်ဖလုတ် (တောင်ဖလု) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗွာန်ဂှ် ကွာတေံ မဂီမွဲဂှ် ဝံလဝ်ပုဟ်ကြိုင်ကြိုင်မွဲမတဲ မဂီဂှ် ဒုက်လဝ်ပုဟ်ဂှ် ကံလွတ်တဲ ပုဟ်ဂှ်ဒုဲအာဗိုပုဟ်ဗျဟ်ဗျဟ်ကိုတဲ မဂီဂှ် ယိုသွံပုဟ်ဂှ်ရ၊ လမီမွဲဂှ် ကျောန်လဝ်ကျိုင်တဲ ကြေပ်သွံကျိုင်ဂှ်ကိုတဲ လမီကိုမဂီဂှ် ဆိုဂဗညးသ္တဲ ကျိုင်ကိုပုဟ် လှာစိုအ်လမီဂှ်ဟိုကိုမဂီဂှ်ရ။ လှာတေံလှာလေဝ် မဂီဂှ်ဟိုရ။

လမီဂှ် ဝံပုဟ်တဲ ရပ်လဝ်တပ်ပုဟ်ဂှ် ပုဟ်ဂှ် ဒးလဝ်လေံကံလွတ် ဂှ်ရ တပ်ပုဟ်ဂှ် ဖလုတ်စေံအာတဲ လမီဂှ်ဟိုတိုန် ဒး-တံင်ဖလုတ်၊ မဂီဂှ်လေဝ် ဝံကျိုင်ဂှ်တဲ သွက်ဝံလေဝ် တံင်ပျိုန်ကျိုင်ဂှ်၊ တပ်ကျိုင်ဂှ် ဖလုတ်စေံအာကိုတဲ မဂီဂှ်ဟိုတိုန် ဟး-တံင်ဖလုတ်။

သွဟိုတ်ကိုလမီကိုမဂီဂှ် ညးလီအဲ အဲလီညးဂှ်ရ ဂွာန်ဂှ် “ တံင် ဖလုတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

လဂေါင်အနာင် (အနန်းစံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗွာန်ဂှ် နွံမံင်လ္လောင်တဲ တံင်အနာင်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂှ်ရ ဂွာန်ဂှ် “ လ္လောင်အနာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

လှာကျိုန် (လှာကမိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗွာန်ဂှ် လှာနွံမံင်ရ၊ ဇိုလှာဂှ် နွံမံင်ကျိုန်ဂှ်ရ ဂွာန်ဂှ် “ လှာကျိုန် ” ကော်တ်ရ။

လှောင်ဇော် (စခန်းကြီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် သွဟိုတ်ကိုလှောင်ရုံ ဇော်မံင်ဂျာန်ဂျာန် “ လှောင်ဇော် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုက္ကသိ (ရသေ့တောင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် ဒိုက္ကသိမံင်ရ၊ ပွဲဒိုက္ကသိတံ ပဒတ်မံင်ဂျာန်ဂျာန် “ ဒို
က္ကသိ ” ကော်တ်ရ။

ဒိုစိင် (ဆင်တောင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် ဒိုစိင်မံင်ရ၊ ဒိုစိင် ဒိုမံင်ပိုစိင်ဂျာန်ဂျာန် “ ဒိုစိင် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပြင်ကရေင် (ကရင်သောင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် သွဟိုတ်ကိုကရင်ကရေင်တံ မံင်ဒိုင်ဇေရေင်ပြင်စီဂျာန်ဂျာန်
“ ပြင်ကရေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ခွာ် (ကျဲကဒတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် ကြိုင်ခွာ်မံင်ရ၊ ပွဲကြိုင်ခွာ် ဂစေံခွာ်ဂမိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်
ဂျာန်ဂျာန် “ ကြိုင်ခွာ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်သက် (ကွမ်သက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် မင်ဗွာ်မဲ့ နူကိုကွန်ဟရိုက်ဂုတေံ ကွတ်နင်ကောန်
ဂုတ်ဇကရာဇ်ချင်ဝါခရူတဲ ဇကရာဇ်ချင်ဝါခရူ ဘဲဗက်ဟံ့ဆိုတဲ စိုပ်လင်
ဒုတိယနှစ် သွဟိုတ်ကိုဇကရာဇ် သက်လင်တံကိုတျင်ဖြင်ဂျာန်ဂျာန်
“ သက် ” ကော်တ်ရ။

ဟရိုက်ငှဲ (ပဒံင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် နှိမံင်ကြိုင်စိတဲ နှိဒုဲဌာန်ပါမ်စုဲတဲရ ဌာန်ဂ် “ ဟရိုက်
ငှဲ ” ကော်တ်ရ။

ဝါဂွံင် (ဝဲကလောင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် နှိမံင်ဝါမုရ၊ သွဟိုတ်ကိုဂွံင်နွံမံင်လဒေါပ်ဝါဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ ဝါဂွံင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

အင်ခေပ် (အံခဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် ကွာတေံ ညးကော်မံင်ကံပြာန်ရ၊ နှိဌာန်တဲ ကွာန်တို့
ကော်တ်ရ၊ ဟိုတ်နူနှိမံင်အင်အဂါဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ အင်အဂါ ” ကော်တ်ရ။
အင်အဂါဂ် မြိပတ်အာတဲ “ အင်ခေပ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကံလေပ် (ကော့လေး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် နှိမံင်ကံရ၊ ကွာတေံ ပွဲကံဂ် စီပိုင်လပ်တဲ အခိုင်ချာ်စီ
တိုန်တေံ ကံဂ်မံက်မံင်ညိညိ ညှပေင်လေပ်မံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကံလေပ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာန်ပြီ (ထင်းရှူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂ် ကွာတေံညးကော်မံင် ဓါသွာင်ရ၊ ကြိုင်နွံမံင်ဓါသွာင်
ရ၊ ဟိုတ်နူတုံပြီနွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွာန်ပြီ ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

ညးဂလိုင်ကော်မံင်ဂ် “ ပရအ် ” အိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ပွဲပူကွာန်ပြီဂ် “ ကွာန်ကွ ” နွံမံင်ရ၊ ဟိုတ်ဝံကော်
ကွ-ဂ် မာ်ခြက်ဂ်ဝံဗွာတဲ ဟိုအရေပ်ဗွာဟံလေပ်တဲ ဟိုမံင်ကွကွဂ်ရ
ဌာန်ဂ် “ ကွ ” ကော်တ်ရ။

ကွာန်ဝင်စိင်ဂုံ နှိဒ္ဒါစိင်တံ ပဒတ်မံင်ပွဲဝင်ဉာ်ဂုံရ၊

ဝင်ချေ ဂုံနှိဒ္ဒါချေတံပဒတ်မံင်ဇရေင်ဝင်ဂုံရ။

သွေဟ်ကွင်ကျာ ဒွဲဒွာန်ဂုံ နှိဒ္ဒါသွေဟ်ကွင်ကျာဂျပါန်တံတဲ
သွေဟ်ကွင်ကျာ ကော်တံအိုတ်ရ။ လျှဟ်ကော်မံင် “ သွာတ်ကွင်ကျာ ”
အိုတ်ရ။

ကံဟရံက် ဂုံ ပွဲကံဂုံ တံဟရံက်နွံမံင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ ကံဟရံက်
ဂးတံရ။

ဝင်ဗွဲ (ကျောင်းရွာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဒွာန်ဂုံ ဝင်ဉာ်နွံမံင်ရ၊ ဝိုင်ဝင်ဂုံ မဗွဲနွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ
“ ဝင်ဗွဲ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ပွဲပွဲကွာန်အနောင် (အနင်းပတ်ဝန်းကျင်) မွန်ပြည်နယ်

ပွဲပွဲကွာန်အနောင်ဂုံ ကွာန်ပလိုင်မုဟ်(ပလိုင်မုး)နွံမံင်ရ၊ သွဟိုတ်
ကိုပလိုင်ဂုံ မုဟ်တိုန်ဂုံမံင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ပလိုင်မုဟ် ” ကော်တံရ။

“ ပြင်ဍေင် ” ဒွဲဒွာန်ဂုံ ဟိုတ်နုဒ်မံင်ဉာန်ပြေင်အာကျင်ဂုံရ
ဌာန်ဂုံ “ ပြင်ဍေင် ” ကော်တံရ။

“ ခလံက်ချ ” ဒွဲဒွာန်ဂုံ ခလံက်မံင်ရ၊ ပွဲခလံက်ဂုံတံသတ်ချ
နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ ခလံက်ချ ” ကော်တံရ။ “ ကွာန်စီ ”
လေဝ်ဂတးရ။

လှိုင် (လမိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဒွာန်ဂုံ သွဟိုတ်ကိုတံဆုအမေင် နွံမံင်ဂုံရ ဌာန်ဂုံ “ အမေင် ”
ကော်တံရ။ “ အမေင် ” ဂုံမြိပတ်အာတဲ “ လှိုင် ” ဂးတံအိုတ်ရ။

တံင်မောံ (တောင်ဘုံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် ဒှ်ဒုဲတံင်မောံရ၊ ကွာတေံ ပွဲကွာန်ဂ် ပယာံဂယးပြဟ် ပန်နာဃီတေံ ညးတံင်မောံဂ်တဲ မောံဂ် မြုတိုန်၊ “ မောံ၊ မောံ ” ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ တံင်မောံ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပါင်ဝါန် (ပိုင်းဝမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် ပွဲပါင်ကွာန်ဂ် တွံဝါန်နွံမံင်ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ ပါင်ဝါန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

စိုက်သိုက် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် ဒှ်ဉ္ဇာန်မံင်စစိုတ်သြိုဟ်ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ စိုတ်သြိုဟ် ” ကော်တရ၊ စိုတ်သြိုဟ် ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ စိုက်သိုက် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပလိုင်ဂြီ (ပလိုင်းကီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် ပလိုင်နွံမံင်ရ၊ ပွဲပလိုင်ဂ် ဂဂီနွံမွဲဇှော်ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ ပလိုင်ဂဂီ ” ကော်တရ။ ပလိုင်ဂဂီ ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ပလိုင်ဂြီ ” ဂးတရ။

အစပ် (အဘော်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတံင်စပ် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ အစပ် ” ကော်တရ။

ဒူရာ (ဒူးရား) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဉ္ဇာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဒိုက်လဲဇှော်ကျဲတဲ ထပ်သြန်လဲဇှော်တဲ ရဲကွာန်ဂ် ကလိဝံထပ်သြန်ဂ်ရ ဉ္ဇာန်ဂ် “ ထပ်ရာ ” ကော်တရ။ ထပ်ရာ ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ဒူရာ ” ကော်တအိုတ်ရ။

နေဟ်ကာ (နီးကား) မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် နှိမံင်သေဟ်ကာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ နေဟ်ကာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ကာ ” ဟိုဂ် လွဟ်ကော်မံင် “ ကျာပါတြာတ် ” ရောင်။

ဟာန်ဂါမ် (ဟံဂံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် ဟိုတ်နူလွတ်ပန်လဝ်ကွဲဂင်တံဂ်တု စွံဂင်သေ့မံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ စွံဂင် ” ကော်တ်ရ။ စွံဂင်ဂ်မြိပတ်အာတု “ ဟာန်ဂါမ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကအ်လျိုင် (ကော့လျိုင်) မွန်ပြည်နယ် ခေါဇာမြို့နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် နှိမံင်ကံရ၊ ပွဲကံဂ် သွဟိုတ်ကိုဝံက်ဝံလဝ်လျိုင်ထဝ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကံလျိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဆင်္ဂူ (ဆင်းဂူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် နှိမံင်ဒွဲတိုစကံဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဆိုင်ဂူ ” ကော်တ်ရ။ ဆိုင်ဂူဂ် မြိပတ်အာတု “ ဆင်ဂူ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာန်တို (ရွာသစ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် ဟိုတ်နူပန်လဝ်ကွာန်တိုဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွာန်တို ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ကညာ (ကျံကညာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် နှိမံင်ကြိုင်ရ၊ ဇိုင်ကြိုင်ဂ် တံကညာနွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကြိုင်ကညာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ယံင်ရေဝ် (ရင်းရဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗျာန်ဂ် ညးချူလဝ်အကွရ “ ယံင်ရေဝ် ” ရ၊ ဟိုတ်နူဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ယံင်ရေဝ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

(တင်သမ္ဘိ) ဒုတေသးချူလဝ် “ ယံင်ရေဝ် ” ဂ် သေံမန်တိတ်ကျင် နူဇံင်မာဲတေံ စိုပ်ဌာန် “ ယံင်ရေဝ် ” ဂ်တုဲ သေံမန်ဂ် ဆိုအက္ခရ်လိက် ဂ်တုဲ သေံမန်ဂ် ပံက်ယာရံင် ဝံဏာထဝ်မွဲဗီုရ။ “ ယံင်ရေဝ် ” ဂ် ဝံဏာဗိပ္ပါယ် “ ယာရံင် ” ရောင်။

ယံင်ဒိန် (ရောင်ဒိန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဌာန်ဂ် ညးတံဟိုဂ် သွဟိုတ်ကိုအယျင်ဒိန် ယွန်လဝ်ကွာန်တုဲ “ ယျင်ဒိန် ” ဂးတရ။ ယျင်ဒိန်ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ ယံင်ဒိန် ” ကော် တံအိုတ်ရ။

ကွာန်မိုု (မငေး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဌာန်ဂ် တံဆုမိုုနွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ မိုု ” ကော်တရ။ မိုုဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ မဟေဝ် ” ကော်တရ။

ခေါဇာ (ခေါဇာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ခံက်ရ ပွဲခံက်ဂ် ဒ်ဒုပါမ်ဇာဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ခံက်ဇာ ” ကော်တရ။ ခံက်ဇာဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ ခေါဇာ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

နေဟ်ကြုက် (နီးကရုပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဌာန်ဂ် ဒ်မံင်နေဟ်ဂုင်ရ ပွဲနေဟ်ဂ် တံကြုက်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ နေဟ်ကြုက် ” ကော်တရ။

အင်ဒေင် (အင်းဒင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဌာန်ဂ် ဒ်မံင်အင်လုာရ ပွဲအင်လုာဂ် ဂစံဒိုင်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် အင်ဒိုင် ကော်တရ။ အင်ဒိုင်ဂ် မြိပတ်အာတုဲ “ အင်ဒေင် ” ကော်တံ အိုတ်ရ။

ကြိုင်တ (ကျံတော) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ သွဟိတိကိုဉ်ကြိုင်ဂ္ဂိ ကတမံင်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကြိုင်တ ” ကော်တအိုတ်ရ။ (မွဲဒဲပုန်) ကြိုင်လ္လူလေဝ်ကော်တရ။

ဝါကုန် (ဝါးကုန်း) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုမံင်ဝါရ၊ ပွဲဝါဂ္ဂိ တိကုန်မံင်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ဝါကုန် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဉ်ဗု (ရေဖြူ) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဉ်ဗိဂ္ဂိ ဗုမံင်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ဉ်ဗု ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဉ်တူ (ရေပူ) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူဉ်ပလိုင်ဂ္ဂိ တူကွဲမံင်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ဉ်တူ ” ကော်တအိုတ်ရ။

သွဟိတိကိုဉ်ဗွာတံကော်(ယာဗူး)ဂ္ဂိရ မန်တံလေဝ် ကော်ဗက်(ယာဗူ)ကိုရ။

ကလိုင်အံင်(ကလိန်အောင်) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုဌာန်ဒတန်ဂစံကလိုင်တံဇူမံင်လှိုန်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကလိုင်အံင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဒိုတုံ (ကျောက်တောင်) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုမံင်ဒိုတုံဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ဒိုတုံ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပလပ် (ပုလော) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ မန်တံဒလပ်ပုန်တဲ စိုပ်ဌာနိက္ခိ လကိုတ်မံင်ဘဲပုန်ဂ္ဂိရ လပ်မံင်ဖအိုတ်တဲ မိုဟ်စိကူးမွဲဂ္ဂိဟိုတ်နိ ပလပ်မံင်ပလပ်မံင်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ပလပ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ပလံက် (ပလောက်) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနီရ် မန်ဒဲပုန်တံ စိုပ်လပ်ဌာန်ဂ်တဲ မိုဟ်ကျိပ်သ္တိုင်မွဲဂ် ဟိုကိုဒေဝ်တံဟံမာန်တဲ ဗေးစုတ်ပွက်ပွက်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပွက် ” ကော်တရ။ “ ပွက် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ပလံက် ” ဂးတဲအိုတ်ရ။

ချင်ဗိက် (မြိတ်မြို့) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနီရ် ဒ်မံင်ဒုတေသနီရ်ဂကူသေံတံ မံင်ဒိုင်ရ သွဟိုတ်ကိုမန်တံ ဒဲဘဲပုန် စိုပ်အာဌာန်ဂ်တဲ သေံတံလေဝ် ဖေက်ကိုတဲ သေံတံဒဲလုပ်အာ ချင်သေံတေံရ။ မန်တံလေဝ်ဟိုတ်ဂ်နီဗိုဏ်ရ သွက်ပိုဂ်ဆက်အာပုန်ဂ် ဟံဒ်ရ ပိုသွဗိုက်ညးဒုတေံရ။ ဟိုတ်နူဟိုသွဗိုက်ညးဒုတေံဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဗိုက် ” ကော်တရ။ “ ဗိုက် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ဗိက် ” ဂးတဲ အိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ဂကူသလုင် (စလု) နွံမံင် ပွဲအကြာကအ်စိတအ်ဂ် မန်ဒဲလပ်ပုန်ဖအိုတ်ရ။ ဟိုတ်နူဖေက်ဘဲပုန်လောန်တဲ ဟံင်ဟိုအရေဝ် မန်တဲ ဟိုအရေဝ်ဗိုဂစေံတံရ။ အရေဝ်သလုင် “ ထာင်စန်ဗိလာ ” စပုင်တဲရဟာ၊ (အင်ဝေင်ဗိလာ) ဟံဗျာ်တဲရဟာ (ဗိလာ) တဲရ။ ဂကူ သလုင်မွဲတူ လထွးကိုအဲရ။ ဂကူသလုင်တံဂ် ကွာတေံမန်ဖအိုတ်ရ။ ကော်စဒေဝ်တံ “ ဣမန် ” တေံ ဒေဝ်တံမိပ်သျှောင်ကွေံကွေံရ။

တင်သဗ္ဗိ။ သလုင်ဟိုဂ် အရေဝ်ကွာတေံသလုင်၊ အရေဝ် လျဟ် “ ဟလုင် ” ကော်တရ။ ဒုတေသနီရ် ဒ်ဒုတေံကော်ဘိက်ကျဲဂ်ရ ဘိက်-ကော်တရ။ ဘိက်ဂ်မြိပတ်အာတဲ ဗိက် ကော်တရ။

ဝါဗိုင် (ဝဲဗိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီရ် ဟိုတ်နူဝါဗိုင်လပ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဗိုင် ” ကော်တ အိုတ်ရ။

စောင်ပြု (သပြုချောင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမင်စောင်လှောင်တဲ့ တုံခပြုနွံမင်ဂ်ရ ဌာနကို “ စောင်ပြု ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဟဒ်ချေ့ ၊ ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုဒုတိယဟဒ်ချေ့ရ ဌာနကို “ ဟဒ်ချေ့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်က (ပယျိုသေံ)

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမင်ဝင်က ပွဲဝင်သိုက် က-တံနွံမင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာနကို “ ဝင်က ” ကော်တ်ရ။

ခလံက်ခနီ (ခလောက်ခနီ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ခလံက်မင်ရ ပွဲခလံက်ဂ် တုံခနီနွံမင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ခလံက်ခနီ ” ကော်တ်ရ။

ကျပ်ပိ (ဘုရားသုံးဆူ)

ဒုတိယဌာနကို ကျပ်စေတီနွံမင်ပိတူင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကျပ်ပိ ” ကော်တ် အိုတ်ရ။

ဇိုသဲ (စုံနသာ) မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်

ဒုတိယဌာနကို သဲနွံမင်ရ သွပ်သဲဂ် ဒိုမင်တိလွက်နွံမင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ဇိုသဲ ” ကော်တ်ရ။ ဗဒါဇိုသဲဂ် “ ဒိုတုံဗြာတ် ” နွံမင်ရ ဒိုဂ်ဒို မင်တုံဝါန်ဗြာတ်ဂ်ရ “ ဒိုတုံဗြာတ် ” ကော်တ်ရ။

ဇိုပရိုက် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို တုံပရိုက်နွံမင်တဲ့ သတ်ပရိုက် သတ်မင်ပင်ထာတ်ရ သွပ်တုံပရိုက်ဂ် ဒိုမင်တိလွက်ဂ်ရ ဌာနကို “ ဇိုပရိုက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒွိတ်တိုင် (ကိုးမိုင်) မွန်ပြည်နယ် ခေါင်မြို့နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ နွံမံင်ဒွိတ်တိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဒွိတ်တိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ရူတ္တိုင်(အရူတ္တောင်) မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ အရူတ်မွဲမ မူးဂွံဆိုတဲ ရပ်တံင်လဝ်အရူတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ရူတ္တိုင် ” ကော်တ်ရ။

စံဒွိုင် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်မံင်စောပ်ရ၊ ပွဲစောပ်ဂ် အလေင်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ စောပ်အလေင် ” ကော်တ်ရ။ “ စောပ်အလေင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “စံဒွိုင်” “ စံဂလာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပင်ကမု (ဘဲကမု) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်ပင်ဖြဟ်ရ၊ ပွဲပင်ဖြဟ်ဂ် တံ့ကမုနွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ပင်ကမု ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ခပပ် (ဝင်းကဘော်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူအာကျင်ဒေးခပပ်မံင်ဝင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝင်ခပပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါဖြပ် (ဝဲရေပ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်မံင်ဝါရ၊ ပွဲဂွံင်ဝါဂ် ဖြပ်ဇု၊သွက်မိုတ်အာကျင်တံ ဝံဇုဒီနွံမံင်မွဲမံင်ရ ဌာန်ဂ် “ ဝါဖြပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

နေဟ်သွံ ၊ ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်မံင်နေဟ်သွံရာန်မိုက်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ နေဟ်သွံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုထောင် (တောင်ပေါက်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူဒိုထောင်မံင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ဒိုထောင် ”
ကော်တ်ရ။

(တင်စုတ်) ဗဒါဒိုထောင်ဂ် လှာနွံမံင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကိုကိုက် ”

ဂးအံတိုတ်ရ။

ကော့ဂ်လ် (ကော့ပလော) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမံင်ကံရ၊ ကံဂ် ပိုလ်မံင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကံပိုလ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဗိုဗွမ် (ဘိုကတော်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမံင်ကြိုင်ရ၊ ဇိုင်ကြိုင်ဂ် တံ့ဗွမ်နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ
ညးဂမိုင်ကသေံကွပ်ဂွံညးညံ့ ဟေံအာဗိုဗွမ်စိုအံ ဟိုတ်နူဟိုလပ်ဗိုဗွမ်ဂ်ရ
ဌာနကို “ ဗိုဗွမ် ” ဂးတ်ရ။

လှာဒက်-နေဟ်ဇော် (ကြောင်အင်း-ဆိပ်ကြီး)

ဒုတိယဌာနကို လှာနွံမံင်ရ၊ ပွဲလှာဂ် တံ့ဒက်နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာနကို
“ လှာဒက် ” ကော်တ်ရ။ ဗဒါလှာဒက်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်နေဟ်ဂှိုင် ဇော်ဂ်ရ
“ နေဟ်ဇော် ” ကော်တ်ရ။

ကံဒုန်မြင် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကံနွံမံင်ရ၊ ပွဲကံဂ် တံ့ဒုန်မြင် နွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ
ဌာနကို “ ကံဒုန်မြင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝေသာလီ (ဝေသာလီ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုဒုတိယဌာန်ကျက်တြီစိုပလပ်တဲ ရန်ကိုချင်ဝေသာလီ
ပွဲချင်ဂလားတေံဂ်ရ ဌာနကို တင်ခုတ်လပ် “ ဝေသာလီ ” ကိုရောင်။

အံင်ဗြေပ် (နောင်းပြည့်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုံဗြေပ်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ တုံဗြေပ် ”
ကော်တ်ရ။ “ တုံဗြေပ် ” ဂ်မြိတ်ပတ်အာတဲ “ အံင်ဗြေပ် ” ဂးတ်ရ။
ဗြာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဗိုပ်ဗျေင်ဝင်မံင်ပွဲလှာဂ်ရ လှဟ်ကော်မံင် “ လှာဗိုပ် ”
အိုတ်ရောင်။

ခံက်ခွါ (ပေါက်ကလေး) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ကြိုင်နွံမံင်ရ၊ ဗိုင်ကြိုင်ဂ် တုံဒယာင်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ်
“ ကြိုင်ဒယာင် ” ကော်တ်ရ။ ကြိုင်ဒယာင် ဂ်မြိတ်ပတ်အာတဲ “ ကြိုင်
ဒယိုင် ” ကော်တ်ရ။ (ခံက်ခွါ)ဂ် နှိအရေပ်ကရေင်တံရောင်။

ကောန်ဒုန် (ကွန်ဒုန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုံဒုန်ဗျောတ်ဗျောတ် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ
ဗြာန်ဂ် “ ကောန်ဒုန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဗြာန်ဇူ (စခန်းရိပ်သာ) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ကောန်ပွာန်မန်တံ ဇူဒိုမံင်ဒုဲဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဗြာန်ဇူ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သွေဟ်ဇူ (နီးဇူ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် နှိမံင်သွေဟ်ဇူဒိုဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ သွေဟ်ဇူ ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။ “ နှေဟ်ဇောင် ” လေပ် ကော်တ်ကိုရ။

ကွာန်စီ (ကွမ်းဘီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်ဗိုင်စီဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကွာန်စီ ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

သဲကြံ (သာကရမ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူသိုသာဲနွံမံင်ပွဲအုပ်ဒုန် အုပ်ဒုန်ဂ် ကြံလဝ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “သဲကြံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်ဘာ (ကျောင်းရွာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဘာလကျာ်ဂ်ဒ်လဝ်ကွာကွန်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကွန်ဘာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇျော်ပလိုင် (စွပ်ပလိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဇျော်မံင်ရ၊ ပွဲဇျော်ဂ် ပလိုင်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဇျော် ပလိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံဒုန်ကံပူဟ် (ကျော့ဒုန်း-ကျော့ပနော်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဒ်မံင်ကံရ၊ ပွဲကံမွဲဂ် တံဒုန်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ကံဒုန်” ကော်တ်ရ၊ ပွဲကံမွဲဂ် တံပူဟ်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ကံပူဟ် ” ကော်တ်ရ။

ဝါဂိုင် (ဝဲကလိန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူဝါဗုဂ် ဂိုင်ဒျောင်မံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ဝါဂိုင် ” ကော်တ်ရ။

ကံဟလိန် (ကျော့ဟလိန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူကံဂ် ဂိုင်မံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ကံဂိုင် ” ကော်တ် ရ။ “ ကံဂိုင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကံဟလိန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျာ်ပရင် (ကျိုက်ပရ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူကျာ်နွံမံင်ဗိုင်ပရင်စီဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ကျာ်ပရင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ဝါန် (ကျဝမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူကြိုင်ကို ဒိမံင်ဝါန်ကိုရ ဌာနကို “ကြိုင်ဝါန်”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

တုံဖအုံ (ကျောက်ကုန်း) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူတုံဖအုံနွံမံင်မွဲဖအုံကိုရ ဌာနကို “တုံဖအုံ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်ဌာင် (ကွမ်ဇိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူတုံဂဉ္ဇဲဌာင်နွံမံင်ကိုရ ဌာနကို “ကွန်ဌာင်”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်ဆုကွ (ကျွန်းရွာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူတုံဆုကွနွံမံင်ပင်ထာတ်ကိုရ ဌာနကို “ကွန်
ဆုကွ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တုံဗြဲ (တောင်ကလေး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေံတုံတံကို ဇော်ဗြဲမံင်ရိုတ်သွံကိုရ ဌာနကို
“တုံဗြဲ” ကော်တ်ရ။ “ တုံဗြဲ ” ကို မြိပတ်အာတဲ “တုံဗြဲ”
ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကွာလို(ကနားလေး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ညးကျောန်ဂူတံ တိုလပ်တုံလိုတဲ ကျောန်လပ်ကွာလို
ပင်ထာတ်မံင်ကိုရ ဌာနကို “ကွာလို” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဗယိက္ခို ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေံ ကျိုအိက်လပ်မွဲမွောံရ၊ အိက်ကျိုမွဲမွောံကို

မို့ဟ်အာကျုင်တံဆိုတဲ ဝးဝံ့ကွာန်ဆု ကြောပ်ထောံကိုကွာန်ဆုဂံရ၊ ညးမဲ့ ကျုင် ညးဝးကွာန်ဆုကြောပ်မံင်အိက်ကျိဂံ့ဇာပ်မို့ဟ်ရ။ မို့ဟ်ဟံ့ကြောပ်ဂံ ကျိဒ်ယဲရ၊ သွတံနုဂံရ ဒ်အာဗယံအိက်ကျိဂံ့ရ ဌာန်ဂံ “ဗယံကျိ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ပိုထဝ် (ပေါက်ထောံ)မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂံ ပိုမဲဂံ ဂြင်ခဲဒ်ဒ်မံင်ဗိုထဝ်ဂံရ ဌာန်ဂံ “ပိုထဝ်” ကော် တံအိုတ်ရ။

လိုင်ကျဲ (လိုင်နွဲ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂံ ကျဲဂံင်မံင်ဂံရ ဌာန်ဂံ “ ဂိုင်ကျဲ ” ကော်တံရ။ “ ဂိုင်ကျဲ ” ဂံမြိပတ်အာတဲ “ လိုင်ကျဲ ” ဂးတံအိုတ်ရ။

ကံဂို (ကော့ဂိုး) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂံ သွဟိုတ်ကိုကျပ်စေတီဂံ ပှလျးဂိုတူးမံင်တဲ ညးဂလိုင် ဆိုညာတ်ဟိုတိုန် တေံကံတေံ ဂိုမံင်ဗိုဟ်ဂံရ ဌာန်ဂံ “ ကံဂို ” ကော်တံ အိုတ်ရ။

ကရေပ် (ကရစ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂံ ကြေပ်ကြေင် ခုန်ဂြက်မံင်ဂံရ ဌာန်ဂံ “ ကရေပ် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

တြိပ်ကြက် (သရက်တော) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဌာန်ဂံ ဒ်မံင်တြိပ်ရ၊ ပဲ့တြိပ်ဂံ တုံကြက်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂံရ ဌာန်ဂံ “တြိပ်ကြက် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကံခတပ် (ကျော့ခတော်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ နှိမ့်ကံရ၊ ကံဂိုစီမိုင်ကျော့ခမံင်တဲ ညိုင်ကိုခတပ်မံင်ညှိ
ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ကံခတပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံမင်ဂွန် (ကျော့မင်ဂလွန်) တနသံာရီတိုင်း

ဒုတေသနီ နှိမ့်ကံရ၊ ပွဲကံဂို တံ့မင်ဂွန်နွံမံင်ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ကံမင်ဂွန် ”
ကွာန်မင်ဂွန် ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဘာဂြိုပ် (ဘုရားကြီး)

ဒုတေသနီ ဘာလကျာ်ဇော်ဂို နွံမံင်ပွဲဂြိုပ်ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ဘာဂြိုပ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခအံင်ကြေဟ်(မင်းရွာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ မကြေဟ်ဖအံ့မံင်ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ဖအံ့ကြေဟ် ”
ကော်တ်ရ၊ ပွဲကြိ “ ဖအံ့ကြေဟ် ” ဂိုမြိပတ်အာတဲ “ ခအံင်ကြေဟ် ”
ဂးတ်ရ။

ပစ္စက်ကြဲ ၊ ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ နှိဌာန်လူတံပန်စကြဲဂိုရ ဌာန်ဂို “ ပန်စကြဲ ” ကော်တ်
ရ။ “ ပန်စကြဲ ” ဂိုမြိပတ်အာတဲ “ ပစ္စက်ကြဲ ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကံတာ (ကျော့တာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ နှိမ့်ကံရ၊ ပွဲကံဂို တံ့တာနွံမံင်ဂိုရ ဌာန်ဂို “ ကံတာ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

(တင်စွတ်) ဒုတေသနီ ကွာတေံဒိုဒုတေသနီချင်ရမ္မာဝတီရောင်။

မာပြင် (ဂမာပြင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ ဟိုတ်နူဒေးမာလုပ်ပြင်ထိုဂိုရ ဌာန်ဂို “ မာပြင် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဓမ္မသ (ဓမ္မသ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ သ္မဟိတိက္ခိကောန်သိုင်စိုက်ရ ဌာနိက္ခိ “ဒသ ” ကော်
တရ။ “ ဒသ ” ရှိမြိပတ်အာတု “ဓမ္မသ ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကံဆုကု (ကော့ကျွန်းသစ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုမံင်ကံရ၊ ပွဲကံရ တုံဆုကုနွံမံင်ပင်ထာတ်ကိုရ ဌာနိက္ခိ
“ ကံဆုကု ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

အလှာပ် (အလှပ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ သွာတ်မံင်ကိုရ ဌာနိက္ခိ “ အသွာတ် ” ကော်တ်ရ။
“အသွာတ် ” ရှိ မြိပတ်အာတု “ အလှာပ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကံဖြဲ(ကော့ဖွဲ)မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုမံင်ကံရ၊ ပွဲကံရ တုံဖြဲနွံမံင်ကိုရ ဌာနိက္ခိ “ ကံဖြဲ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ထပ်ပွင် (ဇာသပြင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒိုဒုတေသနိက္ခိထွဲရ၊ စံင်ပွင်လပ်ထွဲနင်တံကိုရ ဌာနိက္ခိ
“ ထပ်ပွင် ” ကော်တ်ရ။ နူကိုယု “ ထပ်ပွင် ” ရှိ ညးတံလှာဲထောံယုတို
“ ထပ်ပွင် ” ရောင်။

ခရီ (ခရဲ)မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူဒိုမံင်လွက်ခရီနက်မံင်ကိုရ ဌာနိက္ခိ “ ခရီ ”
ကော်တ်ရ။

အိန္ဒါ (အိန္ဒါ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ကွာတေံဂစေံကွာတ်အင်ဒိုင်တံ ဇုဒီလပ်ဒုတေသနိက္ခိရ ဌာနိက္ခိ
“ အင်ဒေါ ” ကော်တ်ရ။ “အင်ဒေါ ” ရှိမြိပတ်အာတု အိန္ဒါ
ကော်တ်အိုတ်ရ။

သင်ကံ့ (သံဃာတစ်ရာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒွဲခမိသင်မန်တံ ဒးလဝ်ဘဲဗျာန် စုတိစအာသွဝ်သိုဝ်လီု သင်မန်ကံ့ဇကု အကြာစီဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ သင်ကံ့ ” ကော်တံ အိုတ်ရ။

သင်ခပိုင် (သင်ခပိုင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူခပိုင်သွာသင်မန်တံဟီုဝ်လဝ်ဒွဲဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ သင်ခပိုင် ” ကော်တံရ။

မိတ်ပြင် (မိပြင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် မန်တံဒဲလဝ်ဘဲဗျာန်ရ၊ မိမတံဂ် ညောင်စိုတ်အိုတ်ဇတ် ကာယတဲ ပုတရ်ဆက်ကွာ်အာဟံ့မာန်ဂ်ရ ကောန်ဇကုပြင်ဂ် ပြင်ဏာကိုညးတုဟ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ မိပြင် ” ကော်တံရ။ “ မိပြင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ မိတ်ပြင် ” ဂးတံအိုတ်ရ။

ကံ့ကြင်မွဲ (ကံ့သုံးညီမကျွန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ကံ့ရ၊ ပွဲကံ့ဂ် တံ့ကြင်နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကံ့ကြင်မွဲ ” ကော်တံရ။ “ ကံ့ကြင်မွဲ ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကံ့ပြင်မွဲ ” ဂးတံအိုတ်ရ။

ကြိုင်က (ကျံက) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ကြိုင်ရ၊ ပွဲကြိုင်ဂ် ကဂ္ဂိုင်မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကြိုင်က ” ကော်တံအိုတ်ရ။

မုဟ်ဒို (တောင်စွန်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်မုဟ်ဒိုဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ မုဟ်ဒို ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ဒိုကြော် (ဒေးဒရဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုနွံမံင်ရ၊ ပွဲဒိုကို သိုင်တံအာကြော်လဝ်ဒုဒဲဂ်ရ ဌာနကို
“ ဒိုကြော် ” ကော်တရ။

ဒံင်ဥ (ဒေါင်းဥ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို အုပ်အရာပ်နွံမံင်ရ မိုဟ်အာကျင် ဒေးဒံင်မံင်အရာပ်အုပ်
ဂ်ရ ဌာနကို “ ဒံင်အုပ် ” ကော်တရ၊ ဒံင်အုပ်ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ဒံင်ဥ ”
ဂးတအိုတ်ရ။

ဝါသွာင် (ချောင်းဆုံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူကြိုင်ဒိုမံင်ဝါသွာင်ဂ်ရ ဌာနကို “ ဝါသွာင် ”
ကော်တအိုတ်ရ။

မဟေ (ကညော်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမံင်မုဟ်ကံတဲ အခိုင်ချာ်ဇော်တေ့ ညးဂလိုင်ဟိုတ်တိုန်
မုဟ်တေံဟီရ၊ မုဟ်တေံဟီရ၊ ဟိုတ်နူညးဂလိုင်ဟိုတ်လဝ်သတ်ဏံရ ဌာနကို
“ မုဟ်ဟီ ” ကော်တရ။ မုဟ်ဟီဂ်မြိပတ်အာတဲ “ မဟေ ” ဂးတ
အိုတ်ရ။

အပြိုင် (အပြိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူစူအပြိုင်ဂိုင်မံင်ဂ်ရ ဌာနကို “ အပြိုင် ”
ကော်တရ။ အပြိုင်ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ အပြိုင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုတိယဌာနကို ဒိုဒုဒဲဝေင်ပြိုင်လဝ်ဂ်ရ ဌာနကို “ ပြိုင် ”

ဂးတရ။

(တင်စုတ်) ဒုတိယဌာနကို ဒိုဒုဒဲဝေင်ပြိုင်လဝ်မှာန်လက်ထက်မိဏင်

သာလေဝဲရောင်။

ကလံ (ကလော့) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူကလံလဝ်ကျိတ်တြိဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကလံ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံသုာ(သင်္ကန်းကျွန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် သင်မန်တံဒးလဝ်ဘဲပွာန် စုတိစအာသွပ်သိုဝ်လို့
ဒွဲဂ်တဲ သုာနွံမံင်ပွဲကံဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကံသုာ ” ကော်တ်ရ။

ညံင်ချင်(ညောင်တုန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် မိပ်မြဟ်ဖိမံင်ညံင်ချင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ညံင်ချင် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကုန်သေ(စော်ဘွားကြီးကုန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူသေ(စော်ဘွား)ဂ် ဇုဒီလဝ်ဒွဲကုန်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ်
“ ကုန်သေ ” ကော်တ်ရ။

ကြိုင်လှောင်(စမ်းချောင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဒွဲမံင်ကြိုင်လှောင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကြိုင်လှောင် ”
ကော်တ်ရ။

ကုန်မြောင် (မရမ်းကုန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဒွဲမံင်ကုန်ရ၊ ပွဲကုန်ဂ် တုံမြောင်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကုန်
မြောင် ” ကော်တ်ရ။

ကြိုင်ဇော် (ကျုံးကြီး) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူကြိုင်ဂ်ဇော်မံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကြိုင်ဇော် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒွဲကြိုင်ဂ် ကွာတေံဟိုတ်နူဂီဇော်မွဲနွံမံင်တုဲ“ကြိုင်ဂီ”
လေဝ်ဂးတ်ရ။

ဇူလေဝ် (ဆူးလေ)ရန်ကုန်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် သရဲပုန်မန်တံစိုပ်လဝ်ဋ္ဌာန်ဂ်တုဲ သ္ဗျိုပ်ပုန်ဂ် ဟိုတ်ဂ်
ဇူလေဝ် ဇူလေဝ် ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဇူလေဝ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပုက်ဖျေန် (ဘုတ်ပြင်း) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် မန်ဖေက်ဘဲပုန်တံဇူဇိုလဝ်ဒွဲဂ်ရ သွက်ဂွံဒဲလုပ်အာ
ကံသံင်ချင်သေံဂ် ကျိုပ်သ္ဗျိုပ်ဟိုတ်ဂ် “ ပုက်ဖျေန်ရဝံအာ ဟိုတ်နူဟိုတ်လဝ်
ပုက်ဖျေန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ပုက်ဖျေန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒဒန်ချေတ် (ဝယ်သွန်ချောင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူကောန်လဝ်ဒဒန်ဂ် အချေတ်မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ ဒဒန်ချေတ် ” ကော်တ်ရ။ ဗဒါဒဒန်ချေတ်ဂ် မန်တံဒဲဘဲပုန်စိုပ်ဋ္ဌာန်ဂ်
ဒးကုတ်ဒန်လဝ်ဇိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဝါကိုတုဲ “ ဝါဒန်ဇိုင် ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

မွောံဒိုင် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူရုပ်မွောံဒိုင်နွံမံင်လဒေါပ်လိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ မွောံ
ဒိုင် ” ကော်တ်ရ။

(တင်စုတ်) မန်ဒဲပုန်တအံ ထောံဖျေံလဝ် ထပ်သြန်လဒေါပ်
ပလိုင်ဂ်ရ ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် စုတ်သမ္ဘိလဝ်ကောန်လဝ်ရုပ် “ မှောံဒိုင် ” မွဲရ၊
ညးချူလဝ် “ ဒိုင်ပလောပ် ” ရောင်၊ လဒေါပ်ပလိုင် ဂွံအဓိပ္ပါယ်ဍေံရ။

ကွာန်ကြင် (ဂျိုင်းရွာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို ဟိုတ်နူဂြဲခွံပင်ထာတ်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ ကွာန်ဂြဲ ”
ကော်တ်ရ။ ကွာန်ဂြဲကို မြိပတ်အာတဲ “ ကွာန်ကြင် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

အစေန (အစင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို ဟိုတ်နူဂစံဂြိုင်ခွံမံင်ပင်ထာတ်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ ဂစံ ”
ကော်တ်ရ။ ဂစံဂှ်မြိပတ်အာတဲ “ အစေန ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

သေ့ဟ်ချင် (နီးဒုံ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို ဒုံသေ့ဟ်ဂှ်ရ ပွဲသေ့ဟ်ဂှ် ဇီမံင်ညံင်ကိုချင်ဂှ်ရ ဌာန်ကို
“ သေ့ဟ်ချင် ” ကော်တ်ရ။

လှာပတုက် (လှာပတုတ်)မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို ဒုံမံင်လှာရ၊ ပွဲလှာဂှ် တွံပျက်ခွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ လှာ
ပတုက် ” ကော်တ်ရ။

လှာအနာင်(လှာကနိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို လှာခွံမံင်ရ၊ ပွဲလှာဂှ် တွံအနာင်ခွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ လှာ
အနာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ပျက် (ဝင်းပတုတ်)ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကိုဝင်ဍုင်ခွံမံင်ရ၊ ပွဲဝင်ဂှ်တွံပျက်ခွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ ဝင်ပျက် ”
ကော်တ်ရ။

ဝင်အနာင်(ဝင်းကနိုင်း)ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာန်ကို ဝင်ဍုင်ခွံမံင်ရ၊ ပွဲဝင်ဂှ် တွံအနာင်ခွံမံင်ဂှ်ရ ဌာန်ကို “ ဝင်
အနာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်မိုင် (ကျုံမနင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ကြိုင်နွံမံင်ရ၊ ကြိုင်ဂ် ဟိုတ်နူလှိုင်မံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကြိုင်လှိုင် ” ကော်တ်ရ။ “ ကြိုင်လှိုင် ” ဂ် ဖြိပတ်အာတု “ ကြိုင်မိုင် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

လှိုင်တုံ (ကနင်းကမော့) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူဂစေံလှိုင် ဂစေံကုံ နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ လှိုင်ကုံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ထပ် (ကျုံထော) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ကွာတေံသွိုင်အိန် ဗဒ်လပ်ကိုကြိုင်ထပ်ဒွဲဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကြိုင်ထပ် ” ကော်တ်ရ။

ကြိုင်ထပ် (ကျုံထော) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ကွာတေံဟိုတ်နူဂဲထပ်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကြိုင်ဂဲထပ် ” ကော်တ်ရ။ “ ကြိုင်ဂဲထပ် ” ဂ် ဖြိပတ်အာတု “ ကြိုင်ထပ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကုံလမ် (လိမ္မော်ခြံ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒ်ကုံလမ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကုံလမ် ” ကော်တ်ရ။

ကုံဗြာတ် (ငှက်ပျောခြံ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ဒ်မံင်တိကုံရ။ ပွဲကုံဂ် ဟိုတ်နူတိုလပ်တုံဗြာတ်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကုံဗြာတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံချင် (ကော့ဒုံ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဗြာန်ဂ် ကွာတေံဒ်မံင်ချင်ရမ္မာဝတီ-ရ။ ဟိုတ်နူချင်ဂ်လိလ်အာဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကံချင် ” ကော်တ်ရ။

အံင်ဇူး (ကျောက်ဗဒင်) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ နိဗ္ဗာန်ဒတန်အံင်ဇူးလဝ်သုသတြုဂ်ရ ဌာန်ဂ် “အံင်ဇူး”
ကော်တ်ရ။

ကံယက္ခ (ကျော့ယက္ခ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ နိဗ္ဗာန်ကံကလော်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကံယက္ခ ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

ကလိုင်ဗွပ် (ကလိန်ဗဒေါ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူခါဂွံကွာင်ထဝ်မွဲမဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ကွာင်ထဝ်”
ကော်တ်ရ။ “ကွာင်ထဝ်”ဂ် မြိပတ်အာတု “ကလိုင်ဗွပ် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။
(တင်စွတ်) ကွာင်-ဂ် အရေပ်တြီရ၊ အရေပ်လျှဟ်ဂ် “ စံဟရီ ”
ဂွံအဓိပ္ပါယ်ဍေုရ။

ဌာန်ဂ် ကြိုင်ဗွပ်လဝ်ဂးတ်ကိုရ။

သခါင် (စခန်းကြီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူကောန်ပုန်ဗွာတ် ဖျေလဝ်ဒပ်ပုန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ သခါင် ”ကော်တ်ဗတ်ဗွာတ်ကိုရောင်။

ဝါဂျီ (ဝဲကြီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ နိဗ္ဗာန်ဗဒါသင်စီရ၊ ပွဲစီဂ် ဟိုတ်နူညှိဝဲဇော်မံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ဝဲဇော် ” ကော်တ်ရ။ “ဝဲဇော်”ဂ်ဗွာတ်ကော်(ဝဲကြီး)တု မန်တံလဝ်
ကော်ဗတ်ဗွာ “ ဝါဂျီ ”ကိုရောင်။

ရှပ်လှဲ (သံလှယ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဟိုတ်နူမိုဟ်ဗွန်ဌာန်တံဂ် ပြိုင်လှဲကျင်ပွဲအရှပ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“ရှပ်လှဲ ” ကော်တ်ရ။ “ရှပ်လှဲ” ဂ်မြိပတ်အာတု “သံလှယ်”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဆင်ပြာန် (စိန်းကြီး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံတုံပြာန်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “တုံပြာန်”
ကော်တ်ရ။ “တုံပြာန်”ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ဆင်ပြာန်”ဂးတ်အိုတ်ရ။

သိုင်စိင် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူသိုင်ဇော်ဂ် ဒှ်မံင်ကျိပ်သျှိပ်စိင်ဂမၠိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“သိုင်စိင်” ကော်တ်ရ။

ကံကွေံ ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒှ်မံင်ကံရ။ ပွဲကံဂ် ဟိုတ်နူတုံဆုကွေံနွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ကံကွေံ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ဟေအ် (လိုစု) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကံကုန်နွံမံင်ရ။ ပွဲကုန်ဂ် တုံဟေအ်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ် “တပ်ဟေအ်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပြာန်မပ် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ယောတုံပြာန်ကမပ်မံင်ဂ်ရ ပွန်လပ်ဋ္ဌာန်ဂ်တဲ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ပြာန်မပ်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပရင်ဃဲ (ကာနွီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုံပြာန်ဗ္ဗတ်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ပြာန်ဃဲ” ကော်တ်ရ။ “ပြာန်ဃဲ”ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ပြင်ဃဲ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ဒို (ကျုဒို) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူကြိုင်ဂ်ဒှ်မံင်လဒေါင်ဒိုဓါဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ကြိုင်ဒို”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ယျင်တိုန် (ရင်ငြိမ်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူအယျင်မွဲ ယိုက်တိုန်လဝ်မွဲဒွေင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ယျင်တိုန်” ကော်တ်ရ။

(မွဲဒဲဋ္ဌာန်) ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒုဲဋ္ဌာန်ဒုဲမဂဒူဂွေင်ဏာကပေါတ်ဗိုက်ကိုဒွေင် နူချင်ဝါန် စိုပ်ဋ္ဌာန်ဂ်တုဲ ဒွေင်မဂဒူ ဂဂိုဂတးပန်ဒး ဒွေင်မဂဒူကပ်ပိုတ်အာ ဒုဲဂ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ယျင်တိုန်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

မအဲခပေင် (မအူပင်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တံခပေင်နွံမံင်ပေင်ထာတ်ရ။ သတ်မခပေင်တံဂ် ပြဟ် မံင်ပေင်တီ အဲမံင်ပေင်တီဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “မအဲခပေင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ရတ်ဂတတ် ၊ တနသံာရီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူရတ်ထပ်ပြကာမံက်ဂတတ်မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ရတ်ဂတတ်” ကော်တ်ရ။ “ဆတ္တဝ်” လေဝ်ဂးတ်ကိုရ။

သက္ကံ (သက္ကော) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲကွာန်သက္ကံဂ် နူဒါဒိတေံ ကွာန်သက္ကံဂ် ဒိုဒိုင်ကွာန်ကရေင် ရောင်။ ပွဲကွာန်သက္ကံဂ် အခိုင်တေံဒိုဒိုင်ဂြိုပ်တုဲ စိင်မွောံမွဲ မွဲယျု“ဏံင် သက္ကံ” ဂ် အိုဒုဲကွာန်သက္ကံဂ် ညးတုစိင်ဂ် ဒက်ကဝါလဝ်ဗွဲမဂ္ဂိုင်တုဲ သွဟိုတ်ကိုဒုဲဒက်ကဝါလဝ်စိင်မွောဏံင်သက္ကံဂ်ရ ဒုဲဂ် ပွဲကြဏံဒိုအာ ကွာန်တုဲ ကွာန်ဂ် ကွာန်သက္ကံ ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝင်ရဲ (ဝဲဝင်ကရာ)မွန်ပြည်နယ်

ကွာန်ဝံ ဗွဲက်ကွာန်ဂ် လျှိုင်စှေံကျင်နူဒိုမအံပလအံ(ဒိုမအံမုအံ) ဂ်ဇောဝ်တတ်စှေံကွာန်ဂ်ရောင်။ သုဝ်ကျာကွာန်ဂ် ဝင်နွံမံင်မွဲ လျှဟ်ဝင်ဂ် လျှိုင်နူဒိုမအံမုအံဂ် ဇောဝ်စှေံတုဲ တိုပ်အာရောင်။ အိုဝင်ဂ် ကွာဝါဒိတေံ

ကလော်သရဲ ဘပဋ္ဌဒ်ဒိုင်ညီတဲ ဝင်ဂ် “ဝင်ဟရဲ ” ကော်တ်ရ။
“ဝင်ဟရဲ ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ဝင်ရဲ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါကလီ (ဝဲကလီ) မွန်ပြည်နယ်

ကွာန်ဝံ ရဲနူကွာန်ကြုက်ပိတဲ ကျင်ဗဒ်လဝ်ဝါမုရောင်။ ဝါဂ်
ဗြဲဇော်ကျင်မွဲး ညှိပင်ကဋ္ဌေဝ်ဒိုင်ရောင်။ ဟိုတ်နူညှိပင်ကဋ္ဌေဝ်မံင်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ် “ဝါညှိကဋ္ဌေဝ်” ကော်တ်ရ။ “ဝါညှိကဋ္ဌေဝ်” ဂ်မြိပတ်အာတဲ
“ဝါကလီ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုချင်(ပလိုတ်ဝါကလီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒိုချင်ဝံ နွံအကြာကွာန်မုကိုကွာန်ဝါညှိကဋ္ဌေဝ်ရောင်။ ညှိဂ်ညှိ
မြိုင်မိုင် သိုင်ဂ်ဟိုတ်နူရိုင်မိုင်ဒိုင်တဲ သိုင်မြိုင်မိုင်(ချင်မြိုင်မိုင်) ကော်တ်ရ။
ညှိဂ်သွလဝ်ကမိုင်ချင်ကိုဒိုမွဲကရေက်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုကမိုင်ချင် ကော်တ်
ရ။ လွှာဒိုဂ် ဒက်ပွန်လဝ်ကျိစေတီနွံတဲ စေတီဂ် (ကျိဒိုချင်)ကော်တ်
အိုတ်ရ။

ဝါရက် (ဝဲရက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုမံင်ဝါတဲ တိဝါမုဂ် ဟိုတ်နူဒိုမံင်တိဂွက်ပရေက်မံင်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ် “ဝါပရေက်” ကော်တ်ရ။ “ဝါပရေက်” ဂ်မြိပတ်အာတဲ
“ဝါရက်” ကော်တ်အိုတ်ရ။

နေဟ်ကိုင် (နှစ်ကိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုမံင်သေဟ်ညးဟ်မံင်ဆုကိုင်ဂွါင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “နေဟ်
ကိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဝါခူး ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် နှိမံင်ဝါရ။ ပွဲဝါဂှ် ဟိုတ်နူခွိုင်ဖြိုဟ်နွံမံင်ဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ ဝါခူး ” ကော်တ်ရ။ “ ခူး ” ဂှ် အရေဝဲကွာတေံရ၊ အရေဝဲလွဟ် “ ခွိုင် ” ရ။

ပုင်ဟပုင် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဟိုတ်နူတုံဗပုင်နွံမံင်ဂှ်ရ “ တုံဟပုင် ” ကော်တ်ရ။ “ တုံဟပုင် ” ဂှ် မြိပတ်အာတဲ “ ပုင်ဟပုင် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ဗွာချိုတ်(မာဲဆံက်) ပယျိုသေံ

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဗွာတံ ဒးလဝ်ဘဲဗွာန်မန် ဗွာတံချိုတ်လဝ်ဒုဂဲဋ္ဌာန်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ ဗွာချိုတ် ” ကော်တ်ရ။ သေံတံကော် “ မာဲဆံက် ” ရောင်။

ညီသာ(ညီသာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် ဒှ်ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဗဒိုပ်ဂကူမန်တံ ဒုင်ကေတ်ဝပ်ညီသာဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ် “ ညီသာ ” ကော်တ်ရ။

ပုပ္ပဝတီ(ဒိုတုံဗြာတ်) ရေးမြို့နယ် မွန်ပြည်နယ်

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် သွဟိုတ်ကိုယျုထပိုဗျောတ် ပုပ္ပဝတီဂှ်ရ ဋ္ဌာန်ဂှ်ပုပ္ပဝတီ ကော်တ်ရ။

ကွာဆီ (သွေးဆေးကန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဂဲဋ္ဌာန်ဂှ် ကွာတေံ ကောန်ကွာန်တံ ဒှ်ယဲခွတ်ပေင်ထာတ်တဲ ဆီပြိုဟ်စွေဝ်မံင်ပေင်ဂှ်ဗျာန်ရ။ သိုင်အိန်ဆိုညာတ်ဒး ဒဒိုက်ကောန် ကွာန်တံတဲ သိုင်အိန်ဗဒိုက်ကိုကွာပန်မရ။ ဗွဲက်ကျက်လျိုင်မွဲမ၊ ပလိုတ်ကျက် လျိုင်မွဲမ၊ သျိုင်ကျာကျက်လျိုင်မွဲမ၊ သွပ်ကျာကျက်လျိုင်မွဲမ၊ ကွာပန်မဂှ် ဒှ်ဒုဂဲဋ္ဌာန်တံကြာတ်လဝ်ဆီ ဟုံလဝ်ဗျာ်ကွာသိုင်အိန်တဲ ယဲခွတ်တံဗွးအာ

အိုတ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုဒွဲကြာတ်လဝ်ဆိယဲဒုတ်ဂ်ရ ကွာဂဉ္ဇဲဆီ ကော်တ်
အိုတ်ရ။ ဝင်ဝံ့ကျင်နူဝင်ကျင်လျိုင်ရ။

(တင်စွတ်) ညးလှိုဟို ဒွဲကွာဆီဂ် ဒ်ဒွဲမန်တံဒးလဝ်ဘဲပွန်
ဒးချိုတ်လဝ်ဒွဲဂ် ဆီပါ်ဍုတ်ဖျော်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကွာဆီ ” ဂးတ်ရ။ ကွာဆီဝံ့
အခိုင်ဉ္ဇိုင်မ္မး ဍုတ်ကွာဂ် ဗ္ဗေတ်ဍုတ်ဒိုင်ရ။

ကတိုင်စိင် (ကတောင်စိန်) မွန်ပြည်နယ်

ကတိုင်စိင်ဟိုဂ် ဒွဲဂ်ဒ်မံင်ကတိုင်စိင်တဲ မန်တံမံင်ကျင်တဲ ကော်တ်
ကတိုင်စိင်အိုတ်ရ။

ဂဒိုအ် (ကတိုး)ကရင်ပြည်နယ်

ဟိုတ်ဝံ့ကော်ဂဒိုအ်ဂ် ဒွဲဒေုဟ်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဒ်မံင်ဒွဲဂဒိုအ်တဲ
ဝံ့အမိပ္ပါယ်ဂဒိုအ်ရောင်။

ကတတ်ကျို-ရးမွဲ(ကတိုက်ကလို့)ပဲခူးတိုင်း

ကတတ်ကျိုဟိုဂ် သွဟိုတ်ကိုဒွဲဂ် ကကတတ်ကျိုဂ်တဲမန်တံဖျေိုင်
မံင်သွဒွဲဌာန်တဲ ကော်ခဲမံင်ကတတ်ကျို ဝံ့အမိပ္ပါယ်အိုတ်ရ။

ကဒါ (ကဒါ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒွဲဌာန်ဒွဲဂ် ဟိုတ်နူကဒါဂ်မံင်တဲ ဒ်ဌာန်လွီစအဒါဂ်ရ “ ကဒါ ”
ညးကော်တ်ရောင်။

ဂဇာင် (ကဇိုင်းရွာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒွဲဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုံဂဇာင်ဂ်မံင်တဲ ကာလဒ်ဌာန်တဲ “ ဂဇာင် ”
ညးကော်တ်ရ။

ခဒင်ကနီ (ကဒုံကနီ) ဣရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီ အကြာခဒင်ကြိုင်ကို တုံ့ကိုပိုင်မင်တဲ့ ကာလဒ်ဌာန်ညး
ကော်ခစ “ ခဒင်ကနီ ” ရောင်။

ခဒင်သေ့ (ကဒုံစီး)မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ ဒုတေခဒင်ကို တုံ့သေ့တိုန်မင်ပေင်ထာတ်တဲ့ ကာလဒ်
ဌာန်မိုဟ်မင်ကို “ ခဒင်သေ့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကချိုပ်စိင် (ကဒတ်စိန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနီ သွဟိုတ်ကိုစိင်နွဲမွဲကျိုပ်တဲ့ မိုဟ်သိုစိင်တံ အယူဏာ
လပုဟ်တဲ တေံ တေံ စိင်မွဲညွဲရ။ စိင်ဇော်ဒ်ကျိုပ်စိင်ရ။ ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်
မင်တဲ့ ကော်ခဂး “ ကျိုပ်စိင် ” အိုတ်ရောင်။

ခနံင် (ကနောင်) ဣရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီ ဒ်ဒုတေတိဝါခိုဟ်တဲ့ ဝါတံကို ကုံမင်ပြော်ပြော်တဲ့ ကာလဒ်
ဌာန်မိုဟ်တံမင်တဲ့ “ ကုံ ” ကော်မင်အိုတ်ရ။ “ ကုံ ” ရှိမြိပတ်အာတဲ့
“ ခနံင် ” ညးကော်တ်အိုတ်ရ။

ကမနာံ (ကမနင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီ ပွဲကြိုင်ကို ကမနာံပိုင်ဂွေအာဂွေကျိုင်တဲ့ ကာလဒ်ဌာန်
မိုဟ်မင်ကို “ ကမနာံ ” ကော်ခတ်ရ။

ကွာကစေတ် (ကမာဆစ်)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီ ကွာနွံမင်ရ။ ဗဒါကွာကို တုံ့ကစေတ်တိုန်မင်ပေင်ထာတ်
တဲ့ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်မင်ကို “ ကွာကစေတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာကြိုင် (ကမာကရန်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် ဗဒါကြိုင်ကွာနွံမံင်တဲ ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကွာ
ကြိုင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကွာကိုက် (ကမာကလိတ်)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာနွံမံင်ရ။ ပဲကွာတံဂ် ကိုက်ဂမိုင်ဝေင်မိပ် တိုက်မိပ်မံင်
ပဲကွာဂ်အိုတ်ရ။ ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်တအ်မံင်ဂ် “ ကွာကိုက် ” ကော်တ
အိုတ်ရ။

ကွာကလဲ (ကမာကလူ)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာနွံမံင်ရ။ လျှိုင်ကွာဂ် တံကလဲဂမိုင်နွံမံင်ပေင်ထာတ်
တဲကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကွာကလဲ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကွာကလတ် (ကမာကလုပ်)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာနွံမံင်ရ။ လျှိုင်ကွာဂ် တံကလတ်နွံမံင်တဲ ကာလဒ်
ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကွာကလတ် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကွာကော် (ကမာကေး)မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယနှစ် ကွာနွံမံင်ရ။ လျှိုင်ကွာဂ် တံကော်ဂမိုင်နွံမံင်တဲ ကာလဒ်
ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကွာကော် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကွာခြီ (ကမာစဲ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာနွံမံင်ရ။ လျှိုင်ကွာဂ် တံခြီနွံမံင်တဲ ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်
တံမံင်ဂ် “ ကွာခြီ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကွာနတ် (ကမာနတ်)ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယနှစ် ကွာတေဒ်မံင်ကွာနတ်တံမံင်တဲ ကာလဒ်ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ်
“ ကွာနတ် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကွာရတ် (ကမာရွတ်)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာနွံမံင်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုစုက်မံင်ကိုကျ်လျိုင် ဋ္ဌာန်ရတ် ပိပြကာတဲ “ ကွာရတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာဝက် (ကမာဝက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတောံဂ် ဒ်ချင်ပဋ္ဌလနဂိုလ်ရောင်။ အဓိပ္ပါပဋ္ဌလနဂိုလ် ဂ်ဟိုတ်နူကောန်ချင်ပဋ္ဌလနဂိုလ်တံမင်မွဲသီမသုန် ပိုန်ဗတ်လောန်ဂ်ရ ဝံအာယု၊ ချင်ပဋ္ဌလနဂိုလ်ရောင်၊ ဣကရာဇ်ချင်ဂ် “ ဗညာသာံဗဲ ” ဗွဲကြဲဏံ သွဟိုတ်ကိုသေဋ္ဌိတြဲကိုဖြဲဗျူအိုတ်ရောဂ်ရ ကာလဒက်ပတန် ကျ်တြာဂ် သေဋ္ဌိဗျူရောဂ်ဒ်လပ်ဒကာကျ်တဲ ကော်တ် “ ကျ်ရော ” ချင်ရောပုန်ရ၊ နူကိုယုကျ်ရော ချင်ရောဂ် မြိပတ်အာတဲ ချင်တြာ ကျ်တြာ ကော်မံင်ဒီလျှဟ်ရ။ နူကိုယုချင်တြာဂ် ခေလီလ်အာတဲ ချင်ဂ် ဒ်အာကွာန်ရ၊ ကာလဒ်အာကွာန်ဂ် “ ကွာဝက် ” ညးကော်မံင်အိုတ်ရ။ အဓိပ္ပါယ်ကွာဝက်ဂ် ပလိုတ်ဘာခါတ်ကျ်(ဘာတိုက်တို) လျှဟ်ဂ် ကွာတောံကွာနွံမံင်မွဲမဂ် ရဲကွာန်တံခံက်လပ်ကွာဂ် ဝံကဝက်ခပ်တဲ ဒေါ ထောံအိုတ်ရ။ ဟိုတ်နူကွာဂ်ခံက်လပ်ဝံကဝက်ဂ်ရ “ ကွာဝက် ” ညး ကော်တ်အိုတ်ရ။

ပွဲပိုင်တိုက်ကွာဝက်ဂ်ပုန် “ စိင်တင် ” နွံမံင်ရ၊ အဓိပ္ပါယ်စိင်တင်ဂ် ကွာတောံသိုင်လပ်ဒဒန်ဂ် တံင်လပ်ဒယိုင်ကိုစိင်တဲ “ စိင်တင် ” ဝံအာ ယုရ။

“ ထံင်ကျော် ” ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတံင်ကျော် နွံမံင်ဗဒါထံင်တဲ “ ထံင်ကျော် ” ဝံအဓိပ္ပါယ်ရ။

ဝါယာပ်ဟိုဂ် ပွဲဒုဲဋ္ဌာန်ဂ်ဝါနွံမံင်တဲ တံင်ယာပ်ဂမ္တိုင်လေဝ်နွံမံင်ရ၊ သွဟိုတ် ဝါကိုတံင်ယာပ်ဂ်ရ “ ဝါယာပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြက်ပိ (ကရုပ္ပိ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကြင်နွံမံင်ပိရ။ သွဟိုတ်ကိုကြင်ပိဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ် တံမံင်တဲ “ကြင်ပိ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြိယျ “ကြင်ပိ”ဂ် မြိပတ် အာတဲ ဒ်အာယျ “ ကြက်ပိ ”ရောင်။

(တင်စုတ်) လျိုင်ရျုလပ် သွဟိုတ်ကိုကူကြက်ပိတဲ ဒ်ကြက်ပိ ရ။ ဂလာန်ထံဝေင်ပါည်။

ကရေင်ဝေင်စိင် (ကရင်ဝင်းစိန်)မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကရေင်ဝေင်စိင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြိ “ ကရေင်ဝေင်စိင် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ဝင်စိင်” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွာတံကော်(ဝင်းစိန်) ဗွာတံဆိုညာတ်ဒ်တံဂ်တဲ ဗွာတံ ကော် “ ကျောက်တစ်လုံး ” ရောင်။

ကံသ္မုတ် (ကလားကုတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ကံဂ်လိုတ်တံအာဂ်ရ ကံသ္မုတ်ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြိဒုဲဂ်ဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်တဲ ကော်စ “ ကံသ္မုတ် ” အိုတ်ရ။ နူကို “ကံသ္မုတ်” ဂ် မြိပတ်အာတဲ ဒ်အာယျ “ ကံလ္လုတ် ” ရောင်။

ကလံ-ကလံ (ကလော့)မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွတ်ဝုတ်မွဲမုဲကိုရုပ်သော်ကျေပ်ဂေါဝ်ဂ် နွံဒိုင်ပွဲအကြာ အရာပ်ဒ်နီဂ် သိုင်ဂလာတံဆိုညာတ်ဒးသွတ်ဝုတ်ဂ်တဲ သိုင်ဂလာရပ်ဖျေံ ဏာပွဲကွင်ရ။ သွတ်ဝုတ်ဂ် နူကိုလ္လုကွင်ဆင်စေ့တဲ မွဲးချိုတ်အာရ။ သိုင်ဂလာဂ် ဝံဆိုညာတ်ကေတ်သွတ်မြိချိုတ်အာတဲ သိုင်ဂလာဟိုတိုန် “ကလံ-ကလံ ” ရ။ သွဟိုတ်ကိုသိုင်ဂလာဟိုတိုန် “ကလံ”ဂ်ရ ကာလ ဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကလံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံ့သတ် (ကလော့သော့) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံရဲနူကိုတံင်ပိုအ်တံ တိုလဝ်ကံ့သတ်ရ၊ သွဟိုတ် ကိုတိုလဝ်တံ့သတ်ဂ်ရ “ကံ့သတ်” ညးကော်တအိုတ်ရ။ ကာလဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ်တဲ “ကံ့သတ်” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ဂလာဒိုအ် (ကလယ်ဒို.) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဒုဲဂလာတံဂဒိုအ်ကွင်ရ။ ပရေင်သွဲရာန်မိုက် ဂလာကိုမန်တံဆက်ဆောံညးညွဲ ဒုဲသေဟ်မဟ်တံ့ဂ်ရ ဒုဲဂ်သွဟိုတ်ကို ဂလာတံဂဒိုအ်လဝ်ကွင်ဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ဂလာဒိုအ် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကူစီ (ကလယ်ဘီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် စီနွံမံင်ရ၊ ပွဲကရးဂ် ဟိုတ်နူစီနွံမံင်ဂ်ရ ညးကော်မံင် “ ကူစီ ” အိုတ်ရ။ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကူစီ ” ကော်မံင် အိုတ်ရ။

ကလဲ-တံ့ခိုင် (ကလို့) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် မိုဟ်တံပဒတ်မံင်ရ၊ ဒးကာလမွဲတဲဂ် ညးတံကဂ်ဝံခါတ် ကျာ်မွဲသတ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုဒုဲခါတ်ကျာ်ကလဲလဝ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ကလဲ” ကော်မံင်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတံ့ကလဲနွံမံင်ဂ် ကာလဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကလဲ ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကဝ (ကဝ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဒုဲဋ္ဌာန်ဂစေံကဝတံ မံင်ပဒတ်တဲ ဗွဲကြဲကာဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ကဝ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကံခတောင် (ကျော့ကတန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တွံနွံမံင်မွဲ၊ ပွဲအဂ္ဂုဗုမံင်အလုံတွံမွဲတု ညးကော်မံင် “ကံခတောင်” အိုတ်ရ။ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂှ် “ ကံခတောင်” ကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကံကဒ (ကျော့ကဒဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တွံနွံမွဲရ၊ ပွဲတွံဂှ် တံ့စပ်ဂမိုဏ်နွံမံင်ပေင်ထာတ်တု သွဟိုတ်နူဂှ်ရ “ကံစပ် ” ညးကော်တံအိုတ်ရ။ “ကံစပ် ” ဂှ်ဗွာတံကော် “ ကော်ကဒဲ ” ဗွဲကြံမန်တံလေဝ်ကော် “ ကံကဒ ” ကိုရ။

ကံခဍု (ကျော့ကဒိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်မံင်တွံမွဲ၊ ဂစေံခွာ်ဂမိုဏ်မံင်ပဒတ်ဒိုင်ပွဲတွံဂှ်အိုတ်ရ။ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂှ် ကော်မံင် “ ကံခဍု ” အိုတ်ရောင်။

ကံကမု (ကျော့ကမု) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒ်မံင်တွံမွဲ၊ တံ့ကမုဂမိုဏ်နွံဂှ်ကောံရ။ သွဟိုတ်ကိုကံကို တံ့ကမုဂှ်ရ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂှ် “ကံကမု ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ကံကြောင် (ကျော့ကရင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တွံနွံမွဲ၊ တံ့ကြောင်လေဝ်နွံမံင်ကိုရ။ သွဟိုတ်ကိုတွံကို တံ့ကြောင်ဂှ်ရ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂှ် “ကံကြောင်” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကံခပုင် (ကျော့ခပု) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဇရေင်သင်ကြိုင်ဂှ်တံ့ခပုင်နွံမံင်တု သွဟိုတ်ကိုတံ့ခပုင် ဂှ်ရကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂှ် “ ကံခပုင် ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကံခဲ (ကျော့ခဗ္ဗိ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲ၊ တံခဲခဲနွံမံင်တု သွဟိုတ်ကိုတံနွံကိုတံခဲခဲရ
ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံခဲ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကံခဲ (ကျော့ခလွယ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲသွဲလးလောန်တု သွဟိုတ်ကိုတံနွံကိုတံခဲခဲမံင်
ပေင်ထာတ်ဂ်ရ င္ဍာန်ဂ် “ ကံကဲ ” ညးဂးအိုတ် ရ။ ဗွဲကြဲ “ ကံကဲ ” ဂ်
မြိပတ်အာတု “ ကံခဲ ” ညးကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကံခိုက် (ကျော့ခိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲ၊ တံဒုန်ခိုက်နွံမံင်ဗွဲမဂ်တု “ ကံဒုန်ခိုက် ” ညးဂး
အိုတ်ရ။ ဗွဲကြဲ “ ကံဒုန်ခိုက် ” ဂ်မြိပတ်အာတု “ ကံခိုက် ” ကော်မံင်
အိုတ်ရ။

ကံချေ (ကျော့ချေ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲ၊ ပဲတံဂ် ချေဂ်မိုင်ပဒတ်မံင်အိုတ်ရ။ သွဟိုတ်တံနွံကို
ချေဂ်ရ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံချေ ” ညးကော်တံအိုတ်ရ။

ကံကုန် (ကျော့ဂွန်း) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲ၊ လ္လုတံဂ်ဒ်မံင်တံကုန်ကုန်တု သွဟိုတ်ကိုဒ်ဒု
တံကုန်ဂ်ရ ကာလဒ်ဒုဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံကုန် ” ညးကော်တံအိုတ်ရ။

ကံဖြေင် (ကျော့ဖြေင်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တံနွံမ္မဲ၊ ဒုတံတံဂ် မိုဟ်တံအာမံင်ပဒတ်အိုတ်ရ။ ပဲတံဂ်
မိုဟ်တံခါတံဂးဆီဖြေင်တု သွဟိုတ်ကိုဖြေင်ဂ်ရ “ ကံဖြေင် ” ကော်တံ
အိုတ်ရ။

ကံစိင် (ကော့စိန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲ၊ ပွဲတံဂ်စိင်ဂမ္တိုင်ပဒတ်မံင်ရ။ သွဟိုတ်ကိုစိင်ဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံစိင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံဗျောတ် (ကော့ဒွတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲဗျောတ်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုတွံဗျောတ်ဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံဗျောတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံချန် (ကော့တွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ဒုဲချန်လဝ်သွတုဲ သွဟိုတ်ကိုချန်လဝ်သွဒုဲဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံတောံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ချန် ” ဂ် အရေဝ်လျဟ် “ တောံ ” ဂ်အရေဝ်ကွာတေံရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲတံဂ် သွဟိုတ်ကိုတံခတောန်နွံမံင်တုဲ ကာလဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံခတောန် ” ကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကံနာတ် (ကော့နာတ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်တွံမွဲရ။ စိုန်ရဒ်တွံကိုလေဝ် အခိုင်ကသိုမ္မးဗျာ်ဇော်တုဲ တွံဂ်ဗျိုက်မံင်ကိုရ၊ ဇာပ်ဇာပ်သိုဒဲနွံကိုဂျင်ဖအိုတ်ရ။ ဂျင်နွံတေံ ဒဲးရပ် ဟနာတ်ဂျင်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုဟနာတ်ဂျင်ဂ်ရ “ ကံနာတ် ” ကော်တ် အိုတ်ရ။

ကံပရာင်(ကော့ပရံ)မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲ၊ မိုဟ်တံပရာင်စလဝ်က ဒုဲတံဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံပရာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ပွဲတံဂ် သွဟိုတ်ကိုတံမြာင်နွံမံင်တုဲ ကာလဒ်ဋ္ဌာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံမြာင် ” လေဝ်ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံပံက် (ကျော့ပေါက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ပွဲတ္တံဂ် သွဟိုတ်ကိုဒုဲဒုဲဝဲစံပံက်တံ ဇူဒိုမံင်ဒုဲ
ဂ်တုဲ ကာလဒုဲဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံပံက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံပလိုင် (ကျော့ပလိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ပွဲတ္တံဂ် ပလိုင်နွံမံင်မွဲမ-ရ။ သွဟိုတ်ကိုပလိုင်နွံမံင်
ပွဲတ္တံဂ်ရ ကာလဒုဲဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံပလိုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံပြာတ် (ကျော့ပြာတ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ပွဲတ္တံဂ် တံ့ပြာတ်ပင်ထာတ်မံင်ရ၊ သွဟိုတ်ကို
တွံကိုတံ့ပြာတ်ဂ်တုဲ ကာလဒုဲဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံပြာတ် ” ညးကော်
တ်ရ။

ကံပိန် (ကျော့ဘိန်း) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ပွဲတ္တံဂ်သွဟိုတ်ကိုကျင်တြီလိုန်ပိန်လဝ်ဒုဲဂ်ရ
ကာလဒုဲဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံပိန် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ၊ ပွဲကြ “ ကံပိန် ”
ဂ်မြိပတ်အာတုဲ “ ကံပိန် ” ကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကံမုဟ်ပန် (ကျော့မုပွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ဒုဲတ္တံဂ် ဒိုမံင်ကြိုင်ပန်သွာင်တုဲ သွဟိုတ်ကို
တွံဂ်ဒိုမံင်ဒုဲမုဟ်ကြိုင်ပန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကံမုဟ်ပန် ” ညးကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံမုဟ် (ကျော့မုး) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် တွံမွဲဂ်ဒိုမံင်မုဟ်ကြိုင်တုဲ သွဟိုတ်ကိုတွံဂ်ဒိုမုဟ်ဂ်ရ
ကာလဒုဲဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံမုဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံရ (ကျော့ရ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် မိုဟ်တံအာတရဲတဲ ဝံဆီညာတ်ကေတ်ထွံမဲတဲ အယု
ဏာလပုဟ်တဲ တေံတေံ “ ကံရ ” သွဟိုတ်ကိုမိုဟ်တံဟိုဂးလဝ်ဂ်ရ
ကာလဒုဲဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံရ ” ကော်တရ။

ကံရေဝ် (ကျော့ရေဝ်) တနသံာရီတိုင်း

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ထွံနွံမဲရ၊ ဒုဲထွံဂ် ဒုဲဒုဲဟိုအရေဝ် အရေဝ်နူတေံနူဏံဂ်
ကျင်တက်ကျာဟိုအရေဝ် ဒုဲဒုဲအိုတ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုဒုဲဒုဲဟိုအရေဝ်တဲ
ကာလဒုဲဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် ကော်ဂး “ ကံအရေဝ် ” အိုတ်ရ။ ဗွဲကြံ
“ ကံအရေဝ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ရေဝ် ” ကော်မံင်ဒိုလွဟ်ရ။

ကံလှာ (ကျော့လှာ) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ပဲထွံဂ် သွဟိုတ်ကိုလှာနွံမံင်တဲ ကာလဒုဲဗ္ဗာန်မိုဟ်တံ
မံင်ဂ် “ ကံလှာ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကံဝေင် (ကျော့ဝေင်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ထွံနွံမံင်ရ၊ ဒုဲထွံဂ် ဒုဲဒုဲကံဝေင်လဝ်ဟုန်ဂ်ရ ကာလဒုဲ
ဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံဝေင် ” ညးကော်တအိုတ်ရ။

ကံဝါခြက် (ကျော့ဝါခရပ်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဒုဲမံင်ထွံမဲရ၊ ဒုဲထွံဂ် ခြက်မံင်တဲ သွဟိုတ်ကိုထွံဂ်ခြက်
မံင်ရ ကာလဒုဲဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံခြက် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကံသက် (ကျော့သတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ထွံနွံမဲရ၊ လဒေါဝ်ထွံဂ် ညါစီလဝ်တဲ ထွံဂ်ခရက်အာတဲ
သွဟိုတ်နူဂ်ရ ကာလဒုဲဗ္ဗာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံသက် ” ကော်တအိုတ်
ရ။ ဗွဲကြံ သွဟိုတ်ကိုရဲကံသက်တံ အာကျောန်ကမောန်ပဲချင်မူးချင်သ္ဘာင်

တဲသိုခိုဟ်တိုန်ဒ်ဒေဠိသိုက်လောဲတိုန်ဂ်ရ နူယျု “ ကံသက် ” ဂ်ပြိုင် လှဲထောံတဲ “ ကံသိုက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံသံင် (ကော့သောင်း) တနသံာရီတိုင်း

ဒုဲဠာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ တွံဂ်စီပိုင်လဝ်ရ၊ ပွဲပြိုင်စီဂ် ဒ်မံင်သံင်ဠိရ၊ သွဟိုတ်ကိုတွံကိုသံင်ဂ်ရ ကာလဒ်ဠာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံသံင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံဗပေင် (ကော့ဟပင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဠာန်ဂ် တွံနွံမံင်မွဲရ၊ သွဟိုတ်ကိုတွံခွံမံင် သံင်ကိုဗပေင်တဲ ကာလဒ်ဠာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံဗပေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံခပီထဝ် (ကော့ပီထော) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဠာန်ဂ် တွံနွံမွဲရ၊ ဟိုတ်နူဒ်မံင်ဒုဲတဲခပီထဝ်ဂမ္တိုင်သတ်မံင်ပေင် ထာတ်တဲ ကာလဒ်ဠာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံခပီထဝ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံဟရံက် (ကော့ဟရောက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဠာန်ဂ်တွံနွံမံင်မွဲရ၊ ဖိုင်တွံဂ် တဲဟရံက်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ် တဲကာလဒ်ဠာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ကံဟရံက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခပေင် (ကံဘဲ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဠာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတဲခပေင်နွံမံင်ပေင်ထာတ်တဲ ကာလဒ်ဠာန် မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ ခပေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျ်အရှန် (ကျ်ကွံစံ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဠာန်ဂ် ပွဲသက္ကရာဇ်သာသနာ(၃၀၀)သွာံဂ် ခမိတုအရှန်ဒွာံဇကု ဒက်ပွန်လဝ်စေတီကျ်ဂ်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုတဲအရှန်ဒွီဇကုဂ်ရ ဠာန်ဂ် “ ကျ် အရှန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျက်ကခါ (ကျိုက္ကသာ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိယံ ယောဒကိပ္ပနိက္ခိယံ ကခါဒင်သလင်္ဂကျင်ရ၊
သုဟိတံကိုကခါရံ ဌာနိက္ခိယံ “ ကျက်ကခါ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကျက်ကမု (ကျိုက်ကမာကမု) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိယံ ကွာန္တမင်မွဲမရ၊ ပွဲဒါကျက် တုံကမုဂမ္ဘိုင်န္တမင်ရ။ သု
ဟိတံကိုကျက်တုံကမုရံ ဌာနိက္ခိယံ “ ကျက်ကမု ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကျက်ကစိင် (ကျိုက္ကမာစိန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိယံ ကွာန္တမင်မွဲမ-ရ။ ပွဲဒါကျက် စိင်တံစေတီဝင်မင်ဒါပွဲ
ကျက်ရ၊ သုဟိတံကိုကျက်စိင်ရံ ကာလဒိဌာနိဓိဟိတံမင်ရံ “ ကျက်
ကစိင် ” ကော်တအိုတ်ရ။

ကျက်ကမု (ကျိုက္ကမု) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိယံ တုံကမုဂမ္ဘိုင်န္တမင်တုံ ကာလဒိဌာနိဓိဟိတံ “ ကျက်ကမု ”
ကော်တအိုတ်ရ။

ကျက်တုံ (ကျိုက်တမော့) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိယံ ကျက်စေတီရံ သုဟိတံနူဒကိလဝ်ကိုတုံတဲ ဌာနိက္ခိ
“ ကျက်တုံ ” ကော်တအိုတ်ရ။

(တင်စွတ်) ကျက်တုံရံ နွဲမင်ပွဲကွာန်ကွာဝက်ရ။

ကျက်ကျေ (ကျိုက္ကလဲ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိယံ ယောကျက်တြိက္ခိယံဌာနိက္ခိယံ ကလော်လေဝ်ဟီ လကိုဟ်
လေဝ်ဂး။ ကလော်တံရံ မကြမ်ကိုကျက် ဗက်ထွေင်ရပ်ကျက်တဲ ကျက်တြိ
ကျေအာဒုတေသနိက္ခိယံ သုဟိတံကိုဒုတေသနိက္ခိယံရံ ဌာနိက္ခိယံ “ ကျက်ကျေ ”
ကော်တအိုတ်ရ။

ကျက်ကလံ (ကျိုက်ကလို့) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကလော်ဂမိုင်ကဲကျက်တြီဟံ့ဆိုတဲ့ ဒင်ဂုဏ်ကျက် ကလော် ဟိုမံင် “ ကျက်ကလံ-ကျက်ကလံ ” သာ်ဏံတဲ ကျက်ကလံ ကော်တ် အိုတ်ရ။

ကျက်ကံ့ဗန် (ကျိုက်ကလွန်ဗွန်) မုတ္တမတောင်ရိုး

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဃောကျက်တြီကလိဝံ့ဒွါဂ် က္ခစိုပ်လဝ်ဋ္ဌာန်ဂ်ရ၊ ကလော် ကံ့ဂ်ဝိုင်ဖေက်ကျက်အာထောံနဒုဲဂ်တဲ ကလော်ကံ့ဂ် ဗန်လဝ်ဇိုင်ကျက်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုကလော်ကံ့ဗန်လဝ်ဇိုင်ကျက်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက်ကလော်ဗန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲတြီ “ ကျက်ကလော်ဗန် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျက် ကံ့ဗန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျက်ကလောပန် (ကျိုက္ကလွံ့ပွန်) ပဲခူးစစ်တောင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကောဒေံပန်ဂ် မန်ဒိုင် မန်ဒ မန်ည မန်ချ-ခတ္တိယ ဗြာဟမဏ ဝေဿ သုဒ္ဒ-သွဟိုတ်ကိုမန်ပန်ဂ် ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျက်စေတီ ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက်ကလောပန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျက်ကလော်ပန် (ကျိုက္ကလွန်ပွန်) ဓနုဗြူ

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သိုင်အိန်ပန် ဓေံကျင်နုသွဝ်စတုမဟာရာဇ်တဲ ဒက်ပ္ပန် လဝ်ကျက်စေတီဂ်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုသိုင်အိန်ပန်ဂ် ဒက်ပ္ပန်ကျက်စေတီတဲ ကေံတိုန်အာသွဝ်တေံရ။ မိုဟ်ဂမိုင်ထေင်ဂးကလော်တဲ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက် ကလော်ပန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ကျက်ကလော်ပန် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျက်ကံ့ဗန် ” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ကျော်အသး (ကျိုက္ကသာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဋ္ဌာန်သိုင်အသးမံင်ဒိုင်ဂ်ရ ကာလဒက်ပ္ပန်လပ်ကျော်
စေတီဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်အသး ” ကော်တ်အိုတ်ရ။
(ကျိုက္ကသာကျေးရွာ-ဘီလင်းမြို့နယ်)

ကျက်က် (ကျိုက္ကာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုနဲက် ဒ်လပ်ဒကာကျော်စေတီခါတ်သော်
ပိတျိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက်က် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျက်မက် (ကျိုက္ကာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ယောကျော်တြီကလိဝံဒိုင် ဣစိပ်ဋ္ဌာန်ဂ်တဲ သွာမိုက်မက်
ဂ်ကိုဒါန်ပိဏ္ဍပါတ်ကုကျော်တြီတဲ ကျော်တြီဒင်ကိုခါတ်သော်ပိတျိုင်ကိုရ။
သွာမိုက်မက်ဂ် ကလိဝံခါတ်သော်ပိတျိုင်ဂ်တဲ ဆိုဒုဲဋ္ဌာန်ပ္ပန်ကျော်စေတီ
ရာဇေဂ်ဂ်တဲ သွာမိုက်မက် ဒက်ပ္ပန်ကျော်စေတီ သိုင်ခါတ်သော်ကျော်
ဒုဲစေတီဂ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုသွာမိုက်မက် ဒ်လပ်ဒကာကျော်ဂ်ရ ကျက်မက်
ညးကော်တ်ရ။ နူကို “ ကျက်မက် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျက်က် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

(မွဲနဲတုန်)

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုကျော်တြီကိုခါတ်သော်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက်ကို ” ကော်တ်ရ။ “ ကျက်ကို ” ဂ်ဗွာတံကော် ကျိုက္ကော်
ရောင်။

ကျက်ကော် (ကျိုက်ကွန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုကျော်တြီအရန်တံ ဣစိပ်ဋ္ဌာန်ဂ်တဲကော်ဝိုင်
မံင်တဲ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျက်ကော် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ခွေံ (ကျိုက်ခမ္မ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကျော်တြိက္ခစိုပ်တဲ ကျော်တြိဆိုညာတ်အာဒုဲဋ္ဌာန်ဏံ နိဋ္ဌာန်စေတီဏောင် ကျော်တီတဲ ကျော်တြိ “ ခွေံ ” တိုန်ရ၊ သွဟိုတ်ကို ကျော်တြိခွေံတိုန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ခွေံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ခုက် (ကျိုက်ခေါက်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဣသိမ္မဲပဒတ်မံင်ရ၊ ဣသိဂ် ဟိုတ်နုန်မံင်ယဲခွက်တဲ ဣသိဂ်ခွက်မံင် “ ခက်-ခုက်-ခုက် ” ဂ်တဲ ညးဂမ္တိုင်ကော်တ်ဣသိဂ် ဣသိခုက်ရ၊ ကာလဒက်ပွန်ကျော်စေတီဂ် ဣသိဂ်ဒ်လပ်ဒကာစေတီတဲ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ဣသိခုက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဗွဲကြိ “ ကျော်ဣသိခုက် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျော်ခုက် ” ကော်ဂးအိုတ်ရ။

ဂမာပြေင် (ခမဲပြေင်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် နိဋ္ဌာန်ဂမာပြေင်ရ၊ သွဟိုတ်ကိုဂမာပြေင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဂမာပြေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ဒကပ် (ကျိုက်စကိုင်း) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုကျော်စေတီဂ် ဒးလပ်ဘဲပုန်အသးတဲ ကျော် စေတီဂ်ကပ်စေအာဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ဒကပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ခမီ (ကျိုက္ခမီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဃောကျော်တြိကလိဝံဒစံဂ် ကျော်တြိမ္မဲဟာန်အရှန်ခါ လက်ဣစိုပ်ဋ္ဌာန်ဂ်တဲ မင်ဗွာဲမ္မဲယု၊ “ ဂတရဟက ” ဝံမိင်ကော်တ်ခရ် ကျော်တဲ အာတ်သွခမီရ၊ ကျော်တြိသွကိုခမီကုမင်ဗွာဲဂ်ရ။ ကျော်တြိဒင်ကို ဓါတ်သော်ခါတူင်ရ၊ ခမီဂ် အပ်ကိုသိုင်အလိန္ဒမ(ချင်သာဂလ)တဲ ဒက် ပွန်လပ်စေတီမ္မဲဇကု(တူင်)ရ။ သွဟိုတ်ခမီကိုကျော်စေတီဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ခမီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်လဂေါင်ဍောက် (ကျိုက်တဂိုတွတ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဍောက် ဇရေင်လဂေါင်ဍောက်ဒက်ပ္ပန်လက်ကျော်စေတီမဲ့တုင်
တဲသွဟိုတ်န့ဂ်ရ ဍောက် “ ကျော်လဂေါင်ဍောက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်လဂေါင်ဍောက် (ကျိုက်တဂိုနွတ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဍောက် ဇရေင်လဂေါင်ဍောက် ဒက်ပ္ပန်လက်ကျော်စေတီမဲ့တုင်ဂ်ရ
ဍောက် “ ကျော်လဂေါင်ဍောက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ပတေ့ (ကျိုက်တဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဍောက် ဒ်ဒုဲစေတီလိုလ်မံင်ရ၊ သိုင်သဗိုမရနက်ကိုဒွိတ်ဒတောင်
ကျင်ဗိုလှောင်ကျော်တဲ ဆိုညာတ်ဒးစေတီဂ်လိုလ်မံင်ဂ်ရ သွက်ဂွံပဍေင်
လဟိုပတိုန်တိုက် ဝံက်ခါရံင်တဲ ဝံဆိုညာတ်ကော် ဓါတ်သော်မဲ့တုင်ဂ်ရ
ညးဂမိုင်ဟိုတိုန် “ ကျော်ဇေတ်ဇေတ်ရ-ပတေ့ညို ပတေ့ညို ” သွဟိုတ်
န့ဂ်ရ သိုင်ပဍေင်ပျိုန်ကျော်စေတီတဲ “ ကျော်ပတေ့ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်တပ်ဝိ (ကျိုက်တောဝိ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဍောက် ဒ်မံင်ကုန်ရ၊ တံသတ်ဝိဂမိုင်နွံမံင်တဲ သွဟိုတ်န့ဂ်ရ
ဒုဲဒက်ပ္ပန်လက်ကျော်စေတီတဲ ညးဂမိုင်ကော် “ ကျော်တပ်ဝိ ” အိုတ်ရ။

(တင်စွတ်) “ ပတပ် ” အရေင်မိုဟ်ကွာတေံရ၊ “ ကုန် ”
ဂ်အရေင်မိုဟ်လှဟ်ရ။

ကျော်ထပ် (ကျိုက်ထပ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ပဲသက္ကရာဇ်သာသနာ (၃၀၀)ဂ် ခမိတုအရှန်ဒွါဇကု က္တုကျင်နုဍုင်
သိုင်ဃိုတေံတဲ စိုပ်ကျင်ချင်မန် ပဒတ်မံင်ဇရေင်ဍောက်ကုသိခက်ဂ်ကိုရ၊
ခမိတုအရှန်ဒွါဇကု သွပရိန်ဗွန်ဍောက်မဲ့ဇကုရ။ ခမိတုအရှန်သေ့မံင်
ထပ်ဇကု ဒက်ပ္ပန်လက်ကျော်စေတီမဲ့တုင်တဲ “ ကျော်ကုသိထပ် ” လေင်

ကော်၊ “ကျာ်ထံၣ် ” လေဝ်ကော်ရ၊ လျှဟ် “ ကျာ်ယသ ” လေဝ်
ကော်တံရ။

ကျာ်ဣသိယို (ကျိက်ထီးရိုး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဣသိတိဿ ကလိဝံ့ခါတ်သော်နူဇရေင်ကျာ်တြဲတဲ
ယိုစံ့လဝ်ပွဲကျိပ်ရ၊ သွဟိုတ်နူဂ်ရ ဒက်ပ္ပန်ကျာ်ဂ်တဲ “ ကျာ်ဣသိယို ”
ကော်တံအိုတ်ရ၊ မိက်ဝံ့တီဝင်ကျာ်ဣသိယိုဗွဲတြးမွဲ လုတ်ရံင်ဝင်ကျာ်ဂ်
ညိ။

ကျာ်ထံ (ကျိက်ထော်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီမွဲတျိုင်တဲ ဖျေံလဝ်ထဝ်လံက်
လဝ်ဗျာ်ထံ ပလေဲမံင်ညံင်ကိုထဝ်ဂ်ရ “ ကျာ်ထံ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကျာ်ထံ (ကျိက်ထို) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီမွဲတျိုင်တဲ လံက်ဖျေံလဝ်ဗျာ်ထံ
ပလေဲမံင်ညံင်ထဝ်ဂ်ရ “ ကျာ်ထံ ” ကော်တံအိုတ်ရ။

ကျာ်ဒိုဝိ (ကျိက်ဒေဝိ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဒိုနံမံင်တဲ တံဝိဂမ္မိုင်နံမံင်ပေင်ထာတ်ရ၊ ဟိုတ်နူဒက်
ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီလ္လုဒိုဝိဂ်ရ “ ကျာ်ဒေဝိ ” ညးကော်တံအိုတ်ရ။

ကျာ်ဒိုရို (ကျာ်ဒေးယျ) ဇရာဝတီတိုင်း/ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗ္ဗာန်ဂ် ဒိုမံင်ဒိုတဲ သွက်ဝံဒက်ပ္ပန်ကျာ်စေတီလ္လုဒိုဂ် ဒးတိုန်ကို
ရမ်ရ၊ ဒက်ပ္ပန်စေတီလ္လုဒိုဂ်တဲ သွဟိုတ်ကိုဒးတိုန်စေတီရမ်ဂ်ရ “ ကျာ်ဒို
ရမ် ” ကော်တံအိုတ်ရ၊ ဗွဲတြဲ “ ဒိုရမ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျာ်ဒိုရို ”
ကော်တံအိုတ်ရ။

ကျာ်ဒိုချက် (ကျိုက်ဒေးခလုတ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဒိုနွံမွဲမ-ရ၊ ပွဲလျှိုင်ဂ် ကူသိမ္ပဲသွဒတ်မံင်တဲ သွက်ညး ဂလိုင်ဝံတီအိင်တဲ ကူသိဂ် တက်မံင်ချက်ရိုဟ်တဲရ။ သွဟိုတ်ကျိုချက်ဂ်ရ ကျာ်စေတီဒက်ပ္ပန်လဝ်ဂ် “ ကျာ်ဒိုချက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျာ်လစီအာတ် (ကျိုက်ဒေးအပ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် တပူတဖပ်ညးခါ ဝံနင်ခါတ်သော်ဒွံတျိုင်ဂ်တဲ ပအပ်ကို သိုင်ဥက္ကလာပ-ရ၊ စိုပ်ဗြာန်ဂ် သိုင်အိန်စော်ကျင်နူသွပ် ဟွံလဝ်ရုပ်မိုဟ် ပျုပျုတဲ အာတ်မိုလောဝ်ခါတ်ကျာ်ဂ်ရ၊ သွဟိုတ်နူကိုသိုင်အိန်အာတ်မို လောဝ်လဝ်ဂ်ရ “ ကျာ်လစီအာတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ကာလဒက် ပွန်ကျာ်စေတီဂ် ကောန်ဗွဲသိုင်ဥက္ကလာပ “ သုစိနန္ဒာ ” ကိုကောန်ပွန် မိုပွန်လီဂ် ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီဂ်ရ ဟိုတ်နူဂ် “ ကျာ်မိုလ်လီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျာ်ဒိုတုဟ် (ကျိုက်ဒေးတနော်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဒိုနွံမံင်မွဲမ-ရ၊ လျှိုင်ဂ် တံပုဟ်ဂမ္တိုင်နွံမံင်ရ၊ သွဟိုတ်ကို တံပုဟ်ဂ်ရ “ ဒိုပုဟ် ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြံစေတီဒိုတိုန်တဲ “ ဒိုပုဟ် ” ဂ်မြိပတ်အာတဲ “ ကျာ်ဒိုတုဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျာ်ဒိုလဲ (ကျိုက်ဒေးလား) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဒိုနွံမံင်တဲ တံလဲဂမ္တိုင်တိုန်မံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ “ ဒိုလဲ ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြံ ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီတဲ “ ကျာ်ဒိုလဲ ” ကော်တ် အိုတ်ရ။

ကျာ်ဗွာင် (ကျိုက်ပတိုင်းဒိုင်) မွန်/ဇရာဝတီ/ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဒက်ပ္ပန်လဝ်ကျာ်စေတီတဲ လံက်လဝ်ခပိုဗုစတ်မံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကျာ်ဗွာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ခါ (ကျိုက်ပါ) မွန်/ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် မန်တံဒက်ပွန်လပ်ကျော်စေတီနွံမံင်ခါတျိုင်ရ၊ သွဟိုတ်ကို ကျော်စေတီခါတျိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ခါ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဒကာကျော် စေတီဂ် သိုင်ဥက္ကလာပ-ရ။

ကျော်ပိ (ကျိုက်ပိ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုစေတီနွံမံင်ပိတျိုင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ပိ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ပပ် (ကျိုက်ပေါ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် လက်ထက်သိုင်တိဿ ရပ်လပ်ကွတ်မိတ္တာဒိဋ္ဌိတုဲသွတ် ဝုတ်မိတုထပ် ဝံဇူးကေတ်သိုင်တိဿဂ်ရ၊ သွတ်ဝုတ်မန်မိတုထပ် သွ အမိဋ္ဌာန်ကိုကျော်ပဋိမာရုပ်တံတုဲ ကျော်ပဋိမာရုပ်အံဇကုဂ် ညံင်ရကျော်ဂချိုင် ကိုကလောင်ပပ်မံင်လ္လူကျာတုဲ ဂေင်စေံဒုဲဋ္ဌာန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ပပ် ” ညးကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ပိုလ် (ကျိုက်ပေါလော) မွန်ပြည်နယ်

နူကိုချင်ဂလာတေံ သိုင်ဒေဝါနံပိယတိဿဂ် ဖီနင်ရုပ်ကျော်ပဋိမာ ရုပ်ပန်ဇကုရ။ ကျော်ပဋိမာရုပ်ပန်ဇကုဂ် ဟီစိုပ်အာကျော်ခမိမ္မဲဇကု၊ ဟီစိုပ် အာချင်ထဝါမ္မဲဇကု၊ ဟီစိုပ်အာချင်ရခေင်(ရကျိုဉ်)မ္မဲဇကု၊ ဟီစိုပ်အာချင် ကျော်ထပ်(ကျိုက်ထို)မ္မဲဇကုရ။ သွဟိုတ်ကိုကျော်ပဋိမာရုပ်ဂ် ဟီပိုလ်ကျိုင် စိုပ်ဋ္ဌာန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ကျော်ပိုလ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျော်ခပို (ကျိုက္ခပို) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒက်ပွန်လပ်ကျော်စေတီမ္မဲတျိုင် လံက်ပှေတ်လပ်ခပိုဗုတုဲ “ ကျော်ခပို ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်ပန် (ကျိုက်ပွန်) ပဲခူးတိုင်း/မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို သွဟိုတ်ကိုကျပ်စေတီနွံမံင်ပန်တုင်တု ဌာနကို “ ကျပ်ပန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်မြဟ် (ကျိုက်မရာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို သွဟိုတ်ကိုကျပ်စေတီဗြေ “ မိစောဗု ” ဒက်ပွန်လပ်ကျပ်ပဋိမာရုပ်ဇော်မွဲတု ကောန်ဗဒ်သွင်ကျပ်မိပ်မြဟ်လောန်ဂ်ရ “ ကျပ်မြဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်မင်ကလံ (ကျိုက်မင်ကလော့) ပဲခူးတိုင်း/မွန်

ဒုတိယဌာနကို ဒ်ဒုအမံမွဲကလံမင်ကျပ်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကျပ်မံကလံ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်တုံဝါန် (ကျိုက်မွန်ဝိုင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယဌာနကို ဒက်ပွန်လပ်ကျပ်စေတီလျှုတုံဝါန်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကျပ်တုံဝါန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်တုံဝါန် (ကျိုက်မှော်ဝန်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယဌာနကို လဒေါဝ်စီတုံဝါန်နွံမံင်တု ကာလဒက်ပွန်လပ်ကျပ်စေတီဂ် “ ကျပ်တုံဝါန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်ပျီ (ကျိုက်ဖိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို သွဟိုတ်ကိုကြိုင်ဗါပျီတိတ်အာဗါလွှဲဂ်ရ ဌာနကို “ ကြိုင်ပျီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်မိုု (ကျိုက်မေး) ဗြာဟ္မစိတတိုင်း

ဒုတိယဌာနကို ကြိုင်နွံမံင်တု ဇိုင်ကြိုင်ဂ် တုံဆုမိုုတိုန်မံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာနကို “ ကြိုင်မိုု ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်မှ (ကျုံမဠ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကြိုင်နွံမံင်တဲ ပွဲကြိုင်ဂ် တံဆုမှနွံမံင်ပင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာနိက္ခိ “ ကြိုင်မှ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်လှ (ကျုံလှ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကြိုင်နွံရ ဇရင်ဖိုင်ကြိုင်ဂ် တံလှကမ္ဘိုင်နွံမံင်ပင်ထာတ် ဂ်ရ ဌာနိက္ခိ “ ကြိုင်လှ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကြိုင်သီ (ကျုံသီမ်) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကြိုင်နွံမံင်ရ၊ ဗဒါကြိုင်ဂ်သီနွံမဲမ-ရ၊ သွဟိုတ်ကိုသီဂ်ရ “ ကြိုင်သီ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကောန်ကွ (ကွန်းကလ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ သွဟိုတ်ကိုကောန်ကွနွံမံင်မဲဂ်ရ ဌာနိက္ခိ “ ကောန်ကွ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်တာ (ကွမ်တာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ သွဟိုတ်ကိုတံတာနွံမံင်မဲမဂ်ဂ်ရ ဌာနိက္ခိ “ ကွန်တာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်ယိုက် (ကွမ်ယိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ သွဟိုတ်ကိုအနော်ဗျူမဲ့ ဂွေင်လပ်ကပေါတ်မဲ့ဒွေင်တဲ စိုပ်ဌာနိက္ခိ ဒွေင်ဂွေင်လပ်ဂ် ကပ်ပိုတ်အာဒွေင်ဂ်ရ၊ ဌာနိက္ခိ “ ကွန်ယိုက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွန်လှာ (ကွမ်လှာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ပွဲကွန်လှာနွံမံင်ရ၊ သွဟိုတ်နွံရ ဌာနိက္ခိ “ ကွန်လှာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်ဖြူ (ကွမ်သဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ တုံဖြူနွံမံင်တုဲ “ ကွာန်ဖြူ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဒုတေသနိက္ခိ ဒှ်မံင်တုံတုဲ တုံဖြူလေဝ်နွံမံင်ရ။ သွဟိုတ်နူဂ်ရ “ ကံဖြူ ” လေဝ်ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကံလကို (ကုက္ခိုင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တုံနွံမံင်ရ။ ပွဲတုံတုဲသတ်လကိုနွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ ကံလကို ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်ပိမ္မဲင် (ကြုဖမွေးစောင်း) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကျပ်ပိမ္မဲင်နွံမံင်ပိမ္မဲင်တုဲ သွဟိုတ်နူဂ် “ ကျပ်ပိမ္မဲင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကျပ်ကင် (ကြိုင်ခင်း) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဒှ်မံင်စီတုဲ မန်ကိုဗ္ဗာတ် သွဲရာန်မံင်ဗိုက်ဒးကော့အာကျင် မံင်စီဂ်ရ။ ပွဲဒုတေသနိက္ခိ အလိုအသီတ် ဒုင်ကော်တ်မံင်အကံက်ဗိုက်ရ။ ပွဲစီဂ် သွဟိုတ်ကိုကျပ်မ္မဲင်ကံင်တဝ်တိုန်ဂ်ရ မန်ဆိုမန်ဟို “ ကျပ် ” ၊ ဗ္ဗာဆို ဗ္ဗာဟို “ မိချောင်း ” ရ။ ဒုတေသနိက္ခိဒုတေသနိက္ခိတုဲ သွဟိုတ်ကို “ ကျပ် ” ဂ်ရ “ ကျပ်ကင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ချင်သိတ် (ကြိတ်မြို့) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ဒှ်ဌာန် “ သိတ် ” တံနွံမံင်ဂိုင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်ကာလဒှ် ချင်ကွာန်ဂ် “ ချင်သိတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခမက် (ခမက်ရွာ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ဒှ်ဝါဗုရ။ ပွဲဝါဂ် တုဲခမက်ဂမ္တိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ “ ခမက် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခရိုက်ဒုန် (ခရိုက်ဒူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် တံဒုန်ဂ်ိုင်အုပ်မံင်ဟဂ်ရ သွဟိုတ်နုဂ် ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခရိုက်ဒုန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခရိုက်နေဟ်သျှ (ခရိုက်နှင်းဟ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နုဒ်မံင်သွေဟ်ဂျိုင်သျှဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခရိုက်သျှ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခရိုက်သိတ် (ခရိုက်သစ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်အုပ်အရာပ်တဲ “ သိတ် ” ဂမိုင်မံင်တဲဒွဲဂ်အိုတ်ရ။ သွဟိုတ်နုဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခရိုက်သိတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခလံက်အနာင် (ခလော့ကနိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်စောပ်ဇြဟ်ခလံက်မံင်ရ။ ပွဲသွပ်စောပ်ဇြဟ်ခလံက်ဂ် တံဒုန်အနာင်တံဂ်ိုင်မံင်တဲ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခလံက်အနာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ခလံက်ခပြု (သပြုချောင်းရွာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ခလံက်မံင်ရ ဒွဲခလံက်ဂ် တံဒုန်တံဒွဲမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ခလံက်ခပြု ” ကော်တ်ရ။

ဂူကျာ် (ခုနှစ်ကျိုက်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ရာဇာဓိရာဇ် သွက်ဂွံတိုန်ဗတိုက်ကိုဗွာတဲ တက်လဝ်တဲ မွဲတဲကိုဂူကျာ်ဂ် ဇုမံင်ဒွဲဂ်ရ သွဟိုတ်နုဂ်ရ “ ဂူကျာ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

သင်ဂင် (စံကင်း) ဇြရာဝတီတိုင်း

ဒွဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်မံင်ကြိုင်ရ သင်ကြိုင်ဓါလပီဂ် ကျဲဂင်ဂမိုင်ဂ်ိုင်တဲဂ်ရ ကာလဒ်ဋ္ဌာန်မိုဟ်တံမံင်ဂ် “ သင်ဂင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

စက်စဲ (စက်စဲ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဒ်မံင်ဒုဲဋ္ဌာန်တံတိုကွံဂူတဲ တက်လပ်တာ ဒုဲမံင်အိုတ်ရ။ သွဟိုတ်ကိုတက်တဲဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “တက်တာ” ကော်တ် အိုတ်ရ။ “တက်တာ” ဂ်မြီပတ်အာတဲ “စက်စဲ” ကော်တ်ရ။

စီသတိုင်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတံတိုင်ဂလာတံ ဒတိုစိုဂ်ရ “စီသတိုင်” ကော်တ်ရ။ (မွဲနဲတုန်) ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုရးဗျေကိုသမို ဒုဲဂ်ဒ်လဒေါပ် တဲသက်လပ်တိုင်ဂ်ရ။ “သက်တိုင်” လေပ်ကော်တ်ရ။ (မွဲနဲတုန်) ဒုဲစိုဂ် သွဟိုတ်ကိုပြေင်မိက္ကဋ္ဌာဏ်ဂိုင်ဂ် ပျိုက်ကွဲဒုဲစိုဂ်ရ အသးဒ်ဒိုက် စိုတ်မံင်ဒုဲဂ်ဂ်ရ “စီဒိုက်” လေပ်ကော်တ်ရ။

သင်မလ် (ဆင်မလိုက်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဒ်မံင်သွဲကြိုင်တဲ သင်ဂ်လ်စှေအာမွဲလပိုဂ်ရ “သင်မလ်” ကော်တ်ရ။

(မွဲနဲတုန်) ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူဒ်မံင်တိဗ္ဗိတဲ ကွီအာဟမိုက်ကွိုင် ဗလိုက်ဗဟိုတ်နူဂ်ရ “မလိုက်” ကော်တ်ရ။ မလိုက်ဂ်မြီပတ်အာတဲ “သင်မလ်” ကော်တ်ပုန်ရ။

ဆိုဗလး (ဆယ်ပလာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုရဲသွာမိုက်တံတုဲဒုဲဋ္ဌာန်တဲ ဆိုအာဗလးခိုဟ် သိုင်ခိုဟ်ဂ်ရ ရဲသွာမိုက်တံဟိုတိုန်ဆိုဗလးရ ဆိုဗလးရ။ သွဟိုတ်နူဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ဆိုဗလး” ကော်တ်အိုတ်ရ။

သံင်တူ (ဖောင်းတူ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံညးကော်မံင်ကွာန်ခိုင်ဒိုရ။ ကွာန်ခိုင်ဒိုဂ် ဒ်ကွာန် ဗြအာဖာနဲ မိတူထပ်ရ။ ဗြကြိ သွဟိုတ်ကိုရဲကွာန်တံစှေဝေင်ပြင်စိုဂ်

လိုန်ဒေးတိသံင်ဗွီတဲ တဲ ဇိုင်တူတိုန်ဂ်ရ ကရဲတိုန် “ သံင်တူ၊ သံင်တူ ”
ဂ်ရ-ဗြာန်ဂ် “ သံင်တူ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇုက်သော် (ဇုတ်သုတ်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် ဇရေင်ကြိုင်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဂူကျိဒက်ဂစိတ်လဝ်ကံ
နကိုဇုက်သော်ကဝးလဝ်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဇုက်သော် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

(တင်စုတ်) ကျိုက်ထီးဆောင်းဂ် ကျိပွဲဇန် မန်တံသွးလဝ်ရ။

ဇိုင်ကနာင် (ဇိုင်းဂနိုင်း) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် ပဲဇိုင်ကွာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံအနာင်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ်
“ ဇိုင်ကနာင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇြဲကွင် (ဇြဲကပင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် သွဟိုတ်နူကိုသွာဗိုက်ဂကူဂလာတံ ဒက်ဂြိုလဝ်ကွင်ကို
တုံဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဂြဲကွင် ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲ “ ဂြဲကွင် ” ဂ်မြိပတ်အာတုံ
ဒ်အာ “ ဇြဲကွင် ” ရောင်။

ဇြဲတောန် (ဇြဲတွန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံဇြဲတောန်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဇြဲတောန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဇြဲထဝ် (ဇြဲထော) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဗြာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံဇြဲထဝ်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ဇြဲထဝ် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ကွာန်လာန် (ညောင်လန်းရွာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဗြာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံဇြဲလာန်နွံမံင်ဂ်ရ ဗြာန်ဂ် “ ကွာန်ဇြဲလာန် ”

ကော်တရ။ ဗွဲကြဲလိလန်ဂ် မြိပတ်အာတဲ “ ကွန်လာန် ” ကော်တ
အိုတ်ရ။

တဂေါင်ကွဲ (တကူကနာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုပွဲလျှိုင်ဂ်တုံကွဲနွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တဂေါင်
ကွဲ ” ကော်တအိုတ်ရ။

တဂေါင်ဗွဲ (တကူပတီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ပွဲတဂေါင်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဗွဲနွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တဂေါင်
ဗွဲ ” ကော်တအိုတ်ရ။

တဂေါင်ဂဉ္ဇဲ (တကူဟအီ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ပွဲတဂေါင်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံဂဉ္ဇဲတေံ တုံဂဉ္ဇဲဏံနွံမံင်ဂ်ရ
ဋ္ဌာန်ဂ် “ တဂေါင်ဂဉ္ဇဲ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ခေါန်ဒိုင် (တံခွန်တိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒုဲအလိုသီတံ ကေတ်စအကံက်အခေါန်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ်
“ ခေါန်ဒိုင် ” ကော်တရ။ (တံခွန်တိုင်)ဂ် ကွန်ဒယိုင်ဇှော်လေဝ်
ကော်တရ။

တိုဂူ (တော်ကူး) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒုဲတိုကုံဂူဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တိုဂူ ” ကော်တအိုတ်ရ။

ချင်သေင် (တညင်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ကွာတေံဒ်မံင်ကွန်ရ။ သွဟိုတ်ကိုသိုင်မန်ခွဲဗဒ်ချင်တုံ
ကောန်ကွန်တံဟိုတိုန် ကွန်ဟံသေင်ရ။ “ ချင်သေင်-ချင်သေင် ”
ဟိုတ်နူဂ်ရ “ ချင်သေင် ” ကော်တအိုတ်ရ။ ဗွာတံကော်မံင်(တညင်)ဂ်

ဟိုတ်နူတုံဂနင်နွံမံင်ဂှ်ရ ဗွာကော်(တညင်)ရ။ နူကိုယျုချင်သေင်ဂှ် မြိပတ် အာတု “ ချင်သြိုင် ” ကော်တပွန်ရ။ ဗွာကော်(သန်လျိုင်)ရောင်။

တနင်သီ (တနသံာ်ရီ)

ဒွဲဗွာန်ဂှ် သွဟိုတ်ကိုက္ကမိကျ်တြိတု ပွင်ရတ်မွဲမံက်ဂတပ်တိုန်ရ။ လ္လှူပွင်ရတ်ဂှ် ကျ်ဂွံမံင်တု နွံကိုကျ်သြိုင်ရ “ ပွင်ကျ်သြိုင်ရတ် ” ကော်တအိုတ်ရ။ ဗွဲတြိ “ ပွင်ကျ်သြိုင်ရတ် ” ဂှ်မြိပတ်အာတု “ပွင်သီ” ကော်တပွန်ရ။ နူကို “ ပွင်သီ ” ဂှ်လေပ် မြိပတ်အာတု “တနင်သီ” ကော်မံင်အိုတ်ရ။

ကြေပ်ဏာ (တရနာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗွာန်ဂှ် သွဟိုတ်ကိုဂစံင်ကြေပ်တံဏမံင်ဒွဲဂှ်ရ “ ကွာန်ကြေပ် ” ကော်တရ။ ဗွဲတြိ ကွာန်ဂှ်ဝတ်ကျေပ်မံင်တု ဗွဲပလုင်တံကျိုင်ကြေပ် ဝံဏာဝတ်ကျေပ်ကျေပ်ဂှ်ရ “ကြေပ်ဏာ” ကော်တရ။

ကလတ်ထပ် (တလုပ်ထော်) ဗြာဟ္မဏိယိယိ:

ဒွဲဗွာန်ဂှ် တုံကလတ်ဂမ္တိုင် သတ်မံင်ပေင်တုံရ။ ဃောမ္တိဟ်တံ အာစိုပ်ဗွာန်ဂှ် သတ်ကလတ်တံချုတ်ဒွဲမံင် ညံင်ကိုထပ်ဂှ်ရ ဗွာန်ဂှ် “ ကလတ်ထပ် ” ကော်တရ။

ကွာန်စပ် (တာပသွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒွဲဗွာန်ဂှ် ကွာတေံ ဝင်ဗျ်နွံမံင်တု ဖိုင်ဝင်ဗျ်ဂှ် တုံစပ်ဂမ္တိုင်နွံမံင် ပေင်ထာတ်ဂှ်ရ ဗွာန်ဂှ် “ ဝင်စပ် ” ကော်တအိုတ်ရ။ ဗွဲတြိ “ဝင်စပ်” ဂှ်မြိပတ်အာတု “ ကွာန်စပ် ” ကော်တအိုတ်ရ။ ခေတ်မန်တံကျုပွန် ဒ်ပွာန်ဂှ် ရဲကွာန်တံအေပ်မံင်ပွဲကရး ပလိုတ်ကွာန်စပ်ဂှ် ဇေင်တုံတာ မသုန်ဂှ်ရ ဗွာတံဆိုညာတ်ဒွဲတာမသုန်ဂှ် ယက်ဂှ်မံင်ဂှ်ရ ဗွာတံဟိုတ်ဂှ်

(ဟိုတာပသွန်း)မှာလူရှိတယ်ထင် သွဟိုတ်ကိုတုံတာမသုန်တုံရ “ တာမသုန် ” ကော်တ်ရ။ ဗွဲကြဲချင်ကွာန်ခိဟ်တဲ ကလေင်ပြိုင်ဆဲတိုန်ကျင် ကွာန်စပ်ဂ်ပုန်ရ။

တာပန် (တာပွန်) ဣရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဟိုတ်နူတုံတာနွံမံင်ပန်တုံရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တာပန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တာမသုန် (တာမသွန်) ဣရာဝတီတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကို တုံတာနွံမံင်မသုန်တုံရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တာမသုန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တာမွဲ (တာမ္မေ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုတုံတာနွံမံင်မွဲတုံရ “တာမွဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တီလေင် (တာလီ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် မိတုထပ်ဝံဇူးကေတ်သိုင်တိဿတဲ ရုပ်တီမိစ္ဆာဒိဋ္ဌိဂမ္တိုင် ဂ်စင်တက်ဟလှေက်ထောံဖအိုတ်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ တီလေင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တာဝါ (တာဝ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုမံင်ဋ္ဌာန်တိဗုတဲ တုံတာဂမ္တိုင် နွံမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “တာဝါ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တေဝ်တေတ်(တီတွတ်)ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဲဋ္ဌာန်ဂ် ဒိုဒုဲဋ္ဌာန်ဂစေံတေဝ်တေတ်တံ ဇူမံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “တေဝ်တေတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ကစေတ် (တော်ကဆစ်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ တံနိမံတုလ္လျှံဂ္ဂိတံကစေတ်ဂမ္ဘိုင်တိုနိမံပင်ပေင်ထာတ်
ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကံကစေတ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ (တပ် = အရေဝ်ကွာတေ
ရ၊ အရေဝ်လုတ်ဂ္ဂိ “ ကံ ” ကော်ဂးရ။

တပ်ကွဲ (တော်ကနာ) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်နွံမဲရ။ ပွဲကုန်ဂ္ဂိ တံကွဲဂမ္ဘိုင်နွံမံပင်ပေင်ထာတ်ဂ္ဂိရ
“ တပ်ကွဲ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ကပိုဟ် (တော်ကပို) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်နွံမဲရ။ ဇိုင်ကုန်ဂ္ဂိ တံကပိုဟ်ဂမ္ဘိုင်နွံမံပင်ပေင်ထာတ်
ဂ္ဂိရ “ တပ်ကပိုဟ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ကွါန် (တော်ကမံ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်ဂ္ဂိဒိမံဗိုတိုဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကုန်ကွါန် ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

တပ်ကမေဝ် (တော်ကမယ်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်နွံမံရ။ ဇိုင်ကုန်ဂ္ဂိ တံကမေဝ်ဂမ္ဘိုင် နွံမံပင်
ထာတ်ဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကုန်ကမေဝ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ကျာ် (တော်ကျါက်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်နွံမံရ။ ပွဲကုန်ဂ္ဂိ ကျာ်စေတီနွံမံဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ
“ ကုန်ကျာ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ကြာပ် (တော်ကြပ်) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနိက္ခိ ကုန်နွံမံဂ္ဂိ ကြာပ်မံညးညွံဂ္ဂိရ ဌာနိက္ခိ “ ကုန်ကြာပ် ”
“ တပ်ကြာပ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ခနေ (တော်ထနီး) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်ရ၊ ပွဲလ္လုကုန်ဂ် တံခနေဂ်မိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်
ဂ်ရ “ ကုန်ခနေ-တပ်ခနေ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ပန် (တော်ပွန်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်ပန်ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “တပ်ပန် ” “ကုန်ပန် ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ဝိ (တော်ဝိ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်ရ၊ လ္လုကုန်ဂ် တံသတ်ဝိဂ်မိုင် နွံမံင်ပေင်
ထာတ်ဂ်ရ “ တပ်ဝိ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်လင်တိ (တော်လတိ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်တဲ တံလင်ဝိ(လာံတိ) နွံမံင်ပေင်ထာတ်ဂ်ရ
“ တပ်လင်တိ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်လတေအ် (တော်လတဲ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်ရ၊ လ္လုကုန်ဂ် တံတေအ်ဂ်မိုင် နွံမံင်ပေင်ထာတ်
ဂ်ရ ဌာန်ဂ် “ တပ်လတေအ် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်လာန် (တော်လန်း) ရန်ကုန်တိုင်း/မွန်

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်ရ၊ လ္လုကုန်ဂ် တံဖြဲလာန်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“တပ်လာန် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တပ်ဇံင် (တိုးချောင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုဂ္ဂေဋ္ဌာန်ဂ် ကုန်နွံမံင်တဲ လ္လုကုန်ဂ် ဇံင်ပလ္လင်နွံမံင်ဂ်ရ ဌာန်ဂ်
“တပ်ဇံင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

တံဒို (တံ့ တေး) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၣ် ဒိုနွံမံင်ရ။ ဇရေင်ဇိုင်ဒိုၣ် သိုဍုၣ်နွံမံင်ရ ဍုၣ်နီၣ် “ တံဒို ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ကွာန်ဒို ” လေဝ် ဂးတ်ရ။

တက်ကွ (တက္ကလ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတေသနီၣ် ဒိုဒုတေထိုင်တက်လဝ်ကွၣ်ရ ဍုၣ်နီၣ် “ တက်ကွ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

တဲဂလာ (တိုက်ကုလား) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေသနီၣ် ဒိုဒုတေဂလာတံ တက်လဝ်တဲ ဂလာတံဇူဒိုမံင်ဒုတေရ
“ တဲဂလာ ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ ဇရေင်တဲဂလာၣ် လပါ်သ့ၣ်ကျာ
လဂေါဝ်အနာင်၊ လပါ်သ့ဝ်ကျာ လဂေါဝ်ဟလဲ၊ လပါ်ပလိုတ်လဂေါဝ်
ဝင်က(ဒေးဒလွန်) ရှိဒိုခလန် ကော်တ်အိုတ်ရ။

ထဝါ (ထားဝယ်) တနင်္သာရီတိုင်း

ဒုတေသနီၣ် သွဟိုတ်ကိုကျာ်တြဲတိုန်ဂွံထွဲလဝ်လွၣ်ပုၣ်ရတ်ၣ်ရ ဍုၣ်နီၣ်
“ ထွဲ ” ဂးတ်အိုတ်ရ။ ဗွဲတြဲ “ ထွဲ ” ရှိမြိပတ်အာတဲ “ ထဝါ ”
ကော်တ်အိုတ်ရ။

ထဝါဇံင် (ထားဝယ်ချောင်း) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေသနီၣ် သွဟိုတ်ကိုဇံင်ထဝါနွံမံင်ရ ဍုၣ်နီၣ် “ ထဝါဇံင် ”
ကော်ပုန်ဂတးအာရ။

မိထာန် (ထိတန်းရွာ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတေသနီၣ် တံ့မိထာန်နွံဂြိုၣ်မံင်ရ ဍုၣ်နီၣ် “ မိထာန် ” ကော်တ်
အိုတ်ရ။

ထုင်အင် (ထုံးအိုင်) ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတေဋ္ဌာန်ဂ် အင်လှာနွံမံင်တဲ ပဲအင်လှာဂ် ညှိဇြိုဟ်မံင်ဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ထုင်အင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ထုင် ” ဂ်အရေပ်ကွာတေံ၊ အရေပ် လှဟ် “ ဇြိုဟ် ” ရ။

ဒဂုင် (ဒဂုံ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ကိုဟမိုင်လဝ်တံဆုတဲ တံဆုဂ် ဒဂုင်အာဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ ဒဂုင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။ “ ဒဂုင် ” အရေပ်ကွာတေံ၊ အရေပ်လှဟ် “ ဂင်-လှင် ” ရ။

(ရန်ကုန်)ဟိုဂ်ပဲခရေတ်(၁၇၅၅)သ့ဂ် (အလောင်းဘုရား)သွိုင်ဗွာ ဗြိုက်ဇူးအာမန် အလန်တတိယဂ်ရ၊ (ရန်ကုန်ပြီး) သွိုင်ဗွာဟိုတဲ ဋ္ဌာန်ဂ် တင်ခုတ်ယျ(ရန်ကုန်)ရောင်။

ဒလ (ဒလ) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေဋ္ဌာန်ဂ် သွဟိုတ်ဒလတံကြံကြမံင်တဲ ဋ္ဌာန်ဂ် “ဒလ” ကော် တ်အိုတ်ရ။

အဒါစိင် (ဒါးပိန်) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတေဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒုအဒါတံ ဝေင်စိင်ညှိဂ်ရ ဋ္ဌာန်ဂ် “ အဒါစိင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုကင် (ဒေးကင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတေဋ္ဌာန်ဂ် ဒ်ဒုမန်ကိုဂလာတံ သွံရာန်ဗိုက်ရ၊ ဒုဂ်မန်တံစွံလဝ် ကင်ပွာန်ဂ်ရ “ ဒိုကင် ” ကော်တ်အိုတ်ရ။

ဒိုစမ္မိ (ဒေးစွန်ပါ) ပဲခူးတိုင်း

ဒုတိယဌာနကို ဒိုနွံမံင်ရ၊ ပဲလျှိုင်ကို တံခွဲစမ္မိဂမိုင်နွံမံင်ရ ဌာနကို “ဒိုစမ္မိ” ကော်တအိုတ်ရ။

ဒိုစရဲ (ဒေးဒရဲ) ဇရာဝတီတိုင်း

ဒုတိယဌာနကို ဒိုနွံမံင်တု ပဲဒိုကို တံခွဲစရဲဂမိုင် နွံမံင်ပင်ထာတ်ကိုရ ဌာနကို “ဒိုစရဲ” ကော်တအိုတ်ရ။

လှာကဇာင် (လှာကဇိုင်း) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို လှာနွံမံင်ရ၊ ပဲဇိုင်လှာကို တံခွဲကဇာင်နွံမံင်ပင်ထာတ်ကိုရ ဌာနကို “လှာကဇာင်” ကော်တအိုတ်ရ။

သွေဟ်ဇုက်၊ ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒိုမံင်သွေဟ်ဇုင်ရ၊ သွေဟ်ကို ဟိုတ်နူအာကျင်စုက်မံင်ကိုရ ဌာနကို “သွေဟ်ဇုက်” ကော်တအိုတ်ရ၊ သွေဟ်ဇုက်ကို မြိပတ်အာတု “သွေဟ်ဇုက်” ဂးတ်အိုတ်ရ။

ထံင်စံက် ၊ ကရင်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဟိုတ်နူတံခွဲကံနွံမံင်ပင်ထာတ်ကိုရ ဌာနကို “တံခွဲကံ” ဂးတ်ရ၊ တံခွဲကံကို မြိပတ်အာတု “ထံင်စံက်” ကော်တအိုတ်ရ။

ပြင်ပုန် ၊ ယှဉ်းမနား

ဒုတိယဌာနဝံ ဒိုဒုတိယဌာနပြင်ပုန်ကိုရ ဌာနကို “ပြင်ပုန်” ကော်တအိုတ်ရ။

ဟရာတ် ၊ မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနဝံ ကွာတေံတံဆုတံဒုန်ဟံမဲရ၊ ဟိုတ်နူဟဲကိုသိုင်ဆုကိုရ ဌာနကို “ဟရာတ်” ကော်တအိုတ်ရ။

အပြိုင်(တွဲခွိုင်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေဒ်ဒုတိယ မိဏင်သာလေတဲ ကိုပွန်ဂလာတံ
ဝင်ပြိုင်လဝ်ပေါ်ပွန်ကိုရ ဌာနကို “ ပြိုင် ” ဂးတဲအိုတ်ရ။ “ ပြိုင် ”
ကိုမြိပတ်အာတဲ “ အပြိုင် ” ကော်တဲအိုတ်ရ။

ဝင်တုံ (ဝင်းတမော့) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒ်မံင်ဝင်ချင်ရ၊ ပွဲဝင်ချင်ကို ဝိုင်ဝိုင်ဝင်ကို တုံဆုအုပ်မံင်တုံ
ဂစံကွအ်တံ ဇူမံင်အိုတ်ရ၊ သွဟိုတ်ဝင်ချင်ကိုဂစံကွအ်ကိုတဲ ကာလဒ်
အာကွန်ကို ဝင်ကွအ် ညးကော်တဲရ၊ ဝင်ကွအ်ကို မြိပတ်အာတဲ ဝင်တုံ
ဂးတဲအိုတ်ရ။

ချင်ပံင် (ပေါင်မြို့) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေဒ်ဒ်မံင်ကွန်ချောတ်တံမွဲတဲ ချင်မန်လိုအာတဲ
ဗွဲကြဏံ ကွန်ဗဒါ်ခါပိကွန်ကို ပံင်ကော်သွထောံမွဲတဲ ဒင်ယု “ ချင်ပံင် ”
ရ။

ဝါကပိုဟ် (ဝဲကပို.) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ဒ်မံင်ဝါကရးရ၊ ပွဲဝါကရးကို တုံကပိုဟ်နွံမံင်ပင်ထာတ်ကို
ရ-ဌာနကို “ ဝါကပိုဟ် ” ကော်တဲအိုတ်ရ။

ချင်ဒလ (ဒလမြို့) ရန်ကုန်တိုင်း

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေ ဟိုတ်နုဒမုတံကြမ်ကြအို်သွာ်မံင်ကိုရ ဌာနကို
“ ဒမု ” ကော်တဲအိုတ်ရ။ ဒမုကို မြိပတ်အာတဲ “ ဒလ ” ဂးတဲအိုတ်ရ။

အလှော်(အလိုက်) မွန်ပြည်နယ်

ဒုတိယဌာနကို ကွာတေမန်တံဒလဝ်ဘဲပွန် ဒံင်သွာ်အာအကြာအုပ်
ဒလကို သွာ်ဟိုတ်ကိုရ ဌာနကို “ သွာ် ” ကော်တဲရ။ “ သွာ် ” ကိုမြိ
ပတ်အာတဲ “ အလှော် ” ကော်တဲအိုတ်ရ။

တို့ရားချင်မန်ကြော်စဉ်း။

ပွိုင်ချင်ဖါသီ(၃၂)ချင်

- ၁။ ချင်ဖါသီ
- ၂။ ချင်ကျော်ဗွီ
- ၃။ ချင်ကျော်ပရဲ
- ၄။ ချင်ကျော်ခရံ
- ၅။ ချင်ကျော်ထူပါရံ
- ၆။ ချင်ကျော်လဖေမံက်
- ၇။ ချင်ကျော်ဗဒိုပ်
- ၈။ ချင်ကျော်အမည်
- ၉။ ချင်မံင်မလကြော်(ချင်ဗလဲထပ်)
- ၁၀။ ချင်မံင်မလတို့(ချင်နီပသဲ)
- ၁၁။ ချင်ကျော်သွန်
- ၁၂။ ချင်ကျော်မိ
- ၁၃။ ချင်ကျော်ခပ်
- ၁၄။ ချင်ကျော်ပိ။ (ကြိုင်ပုံ)
- ၁၅။ ချင်ကျော်မုဟ်ဒ်
- ၁၆။ ချင်ကျော်ဒတ်
- ၁၇။ ချင်ကျော်ပတော်
- ၁၈။ ချင်ကျော်ဇောင်
- ၁၉။ ချင်ကျော်ဗြိက်ထပ်
- ၂၀။ ချင်ကျော်နီဗှဲ
- ၂၁။ ချင်သုနန္ဒ(ကျော်ဇဲ)
- ၂၂။ ချင်ကျော်နီ

- ၂၃။ ချင်ကျော်သွိုင်ပွေဟ်
- ၂၄။ ချင်ကျော်အပါနော်
- ၂၅။ ချင်ခေနာန်
- ၂၆။ ချင်ကျော်ထံ
- ၂၇။ ချင်ကျော်ကတိုင်
- ၂၈။ ချင်ကျော်အရံင်ထဝ်
- ၂၉။ ချင်ကျော်နန်ကလံ
- ၃၀။ ချင်ကျော်မုတ်ဋ္ဌော
- ၃၁။ ချင်ကျော်လောန်
- ၃၂။ ချင်ကျော်အာနန္ဒ

ပွိုင်ချင်ဟံသာဝတီ(၃၂)ချင်

- ၁။ ဟံသာဝတီ(ဗဂေါဘဝံ)
- ၂။ ချင်တုံမံက်(ချင်ဝါန်)
- ၃။ ချင်အရေတ်(ချင်ဒလ)
- ၄။ ချင်အံပတုက်(ချင်ဩင်)
- ၅။ ချင်စီသတိုင်
- ၆။ ချင်ဒင်မာဲ(နီမာဲ)
- ၇။ ချင်ဟရဲ
- ၈။ ချင်အသး
- ၉။ ချင်မုဟ်ပိုင်
- ၁၀။ ချင်ဘာဂရိုင်
- ၁၁။ ချင်ထအုဟ်(ချင်ဍုင်ထအုဟ်)
- ၁၂။ ချင်ရမ္မာနာဂို

- ၁၃။ ချင်မုဟ်ဗီ
- ၁၄။ ချင်လိုင်
- ၁၅။ ချင်သေ့ဟ်ဒံင်
- ၁၆။ ချင်ဂြိုဟ်တာ
- ၁၇။ ချင်မုဟ်ဍောတ်
- ၁၈။ ချင်သြိုင်တူ
- ၁၉။ ချင်မောရဉ္ဇယ
- ၂၀။ ချင်ကောလိယ
- ၂၁။ ချင်သွိုင်ဂံင်
- ၂၂။ ချင်မွှောံဒဂို
- ၂၃။ ချင်လှာဇော်
- ၂၄။ ချင်ဗဒိပ်ယောန်
- ၂၅။ ချင်လဝါဇက်
- ၂၆။ ချင်ပါင်လတာ
- ၂၇။ ချင်ဝင်ထွိုင်
- ၂၈။ ချင်ယောန်စ
- ၂၉။ ချင်ပါင်တုာ
- ၃၀။ ချင်ကျော်သြီ
- ၃၁။ ချင်ဇိုတို့န်
- ၃၂။ ချင်ဥက္ကလာပ(လှိုင်)

ပွိုင်ချင်မုဟ်တုံ-မတ်တု(၃၂)ချင်

- ၁။ ချင်မုဟ်တုံ
- ၂။ ချင်ကူဗိုပ်
- ၃။ ချင်လွန်ဖေန်

- ၄။ ချင်တိုက်ဂလာ(ကျက်က)
- ၅။ ချင်ဝါန်(ချင်ခြံဘုံ)
- ၆။ ချင်တံင်ပေါအ်(ပိုအ်)
- ၇။ ချင်သဗို(ကျက်ထဝ်)
- ၈။ ချင်ပံင်
- ၉။ ချင်ယင်တိုန်
- ၁၀။ ချင်မတ်မလို
- ၁၁။ ချင်ခြာ
- ၁၂။ ချင်ခိုင်
- ၁၃။ ချင်လိုင်ဗွဲ
- ၁၄။ ချင်ကြာင်
- ၁၅။ ချင်ကတိုင်တိ
- ၁၆။ ချင်ဗြဝတီ
- ၁၇။ ချင်ဇဲယ
- ၁၈။ ချင်ကိုတ်
- ၁၉။ ချင်ဝင်ရော
- ၂၀။ ချင်ကြိုန်(ခိုင်ဘာင်)
- ၂၁။ ချင်လဗင်
- ၂၂။ ချင်ယံပိုင်
- ၂၃။ ချင်ဝါခရူ
- ၂၄။ ချင်မိုင်
- ၂၅။ ချင်ရေဝ်
- ၂၆။ ချင်တံင်ဗြက်
- ၂၇။ ချင်မိတ္တာ

- ၂၈။ ချင်ကလိအံင်
- ၂၉။ ချင်ထဝီ
- ၃၀။ ချင်မိက်
- ၃၁။ ချင်ဟမိ
- ၃၂။ ချင်တုင်သီ

- ၁။ ချင်မုဟ်ပန်
- ၂။ ချင်ဂြင်
- ၃။ ချင်ကြေင်
- ၄။ ချင်ယံင်ဥန်
- ၅။ ချင်ရည
- ၆။ ချင်သဇိုင်
- ၇။ ချင်မြိုင်
- ၈။ ချင်ဒွံ
- ၉။ ချင်ဒါဂြာင်
- ၁၀။ ချင်ကံမိန်
- ၁၁။ ချင်ဖါပန်(တံ့ဖါနွံဒိုင်)
- ၁၂။ ချင်ဝင်တံ့

◆ စုံခါချင်ဂမ္တိုင်ဝံလေဝ် လုပ်လွိဟ်ပွဲပိုင်ချင်မုဟ်တံ့(၃၂)ချင်ဖျိတ်ရ။



နိဂုံး



ယွံဂကူမန်တံ ဂကူပိုဒ်ကျင်ဒိုက်ညး ဓါကံ့မသုန်စော်သ္မာံပြင်ကျင် တဲ့ရ၊ ပိုကျကျင်ချင် ဒုင်ကျင်ဘဝဒိုက် သ္မာံလံလကုင်တော် ဂကူပိုယုတ် သပ်စော်ကုင်ရ။ ရံင်အာကိုကောန်ဂကူမန်ပိုတုံ့ထံ မန်ဟံ့လေပ်လိက်မန်ဂှ် နွံမံင်အနွံ-အနွံ-ရ။ မန်ပိုဝံင်ဂံင်ကောန်ပုန် ယု၊မန်ဂှ်ဟံ့တင်ခုတ်၊ တင် ခုတ်ယုညးတုတ် မန်လှိုဂှ်ပုန် စိုပ်အာချင်ဇော်တုံ အရေပ်မန်ဂှ်ဟံ့ဟို၊ ဟိုအရေပ်ညးတုတ်ရ။ ယေန်သ္မာင်မန်ဇေဟံ့ကျိုင်၊ ဗက်ကျိုင်မံင်ယေန် သ္မာင်ညးတုတ်၊ မန်ပိုဂှ်လံအာသော့အာရ။ သွက်ဂကူမန်ဇေဟံ့ ဝံင်ဗူးဗူးနု ဘဝဒိုက်ဂှ်ဟံ့ကျောန် မင်စိုမံင်မန်ဝံင်ချင်ဂှ် ဒ်သူးသူးရ။

ရံင်ကိုဂလာန်တုပညာတံဟိုလပ် “ ဘဝဗူးဗူးမဲ့တုံ-ပြီနုဘဝဒိုက် ကံ့တုံ ” ရံင်ကိုပိုဒ်ထံတုံ ပိုဂကူမန်တံ စိုတ်လွသာသံ့ ဟိုတ်နုပုဗက် သာ ဂကူပုဗူးဒေကျော့အာ၊ ဟိုတ်နုမန်ဗက်သာ ကွင်နာအံက်ဒေကျော့အာ ရံင်ကိုသက်သီသာကေထံတုံ ပိုဂကူမန်တံ ဒေစွံသတိဇော်ဇော်ဇော်၊ အဲမိုတ်ဆာန်ဂကူ အဲမန်ဍုဍု ယု၊အဲယု၊မန် လိက်မန်အဲဗိုဒေ အဲချုဒေ ယေန်သ္မာင်မန်အဲကျိုင်ကျပ် အဲကွဲမန်အဲထိုင်ဒက်မင်မဲ့ ဂကူမန်ဝံင်မက် ဂတပ် လဒေါဝ်ဂူးကပ်မာန် အဲဂစာန်ကျောန် မန်ဗိုအဲနွံမူစိရော? လိက် ကွပ်ဝင်ချင်ကွာန်မန်ထံ ဝံင်စိုပ်အာဂတမက်ကောန်ဂကူမန်တံမာန်ဂှ် အဲအွာကျော့ဟံ့ထံ မိပ်စိုတ်ကွေ့ကွေ့ရ။ ရဲပွိတ်ကဝးဒွက်တော် ဝံင်ပရဲပွဲရဲ ကလင်ရ၊ ရဲပွိတ်လိက်တော် ဝံင်ပရဲပွဲရဲရဲရ။ ခွေ့ကွင်ခွေ့မိင် မိင်တုံဒ်ပရဲမန်၊ ခွေ့ဗိုဝံင်ဆိုညာတ်တုံ ဒ်ပရဲမန်ရ။ တုံထံကောန်ဂကူမန်ပိုသိုဖအိုတ် ဂိုတ် ဂစာန်ကျောန်အာညီညီသာသာ ဒ်စိုပ်တိုင်ပွဲချင်မန်အိုတ်စိုအံင် နကို ဂလာန်နိုဂိုထံ ပြိုကမုက်ထောံရအံ။